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ذوب آهن اصفهان از زیان انباشته خارج 
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شهرهاى جدید، شهرك سازى را در اولویت 
اجراى طرح اقدام ملى مسکن قرار دهد
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موافقت رهبر انقلاب با عفو یا تخفیف 
مجازات تعدادى از محکومان
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توجه هر چه بیشتر به طرح هاى تولیدى 
و اشتغال زایى چهارمحال و بختیارى 
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ناکامى دشمن در حذف ایران از 
مسیرهاى ترانزیتى
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تمام پایگاه هاى بسیج را به پایگاه هاى 
سلامت تبدیل مى کنیم
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انحصار؛ نه به نفع خودروساز نه 
مصرف کننده
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تدوین دو سند براى بهینه سازى مصرف 
سوخت در کشور
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دو گرفتارى وزارت بهداشت در مقابله 
با کرونا
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بازار ارز و سکه
فرو ریخت

سرمقاله
مهار نقدینگى و کنترل گرانى با وصول 
مالیات هاى سنگین از درآمدهاى .....  

مهد    ى میرحید    رى
مد                    یر عامل و سرد                        بیر

دبیرکل نهاد کتابخانه  هاى 
عمومى با حضور در کمیســیون 
فرهنگى مجلس شوراى اسلامى 
بــا ارائه گزارشــى از تاریخچه و 
مشکلات نهاد خواستار کمک از 
نماینــدگان مجلــس یازدهم 
شــوراى اســلامى بــراى حل 
مشکلات قانونى و تأمین اعتبارات 

شد.
به گــزارش اعتبار به نقل از 
پایگاه اطلاع رسانى نهاد کتابخانه 
هاى عمومى کشور، در این جلسه 
کمیسیون که به ریاست حجت 
الاسلام والمسلمین آقاتهرانى و 
حضور اعضاى کمیسیون فرهنگى 
مجلس تشــکیل شــد، علیرضا 
مختارپور با اشاره به مشکلات نهاد 
درخصوص تأمین حقوق و مزایاى 
کتابداران مطابق دیگر دســتگاه 
هاى فرهنگى، تأمین منابع کتاب، 
نشــریات و منابــع الکترونیک، 
بودجه عمرانى براى تکمیل پروژه 
هاى نیمه تمام، رفع مشکلات و 
نواقص قانون تأســیس نهاد و و 
دیگر مسائل مبتلا به نهاد گفت: 
علیرغم تمامى این مشکلات در 
طول 6 سال اخیر، نهاد کتابخانه 

کرد: نکات اصلاحــى موردنظر 
براى اصــلاح قانون نهــاد را به 
کمیســیون فرهنگــى تقدیم 
کرده ایم و در مورد بودجه ســال 
1400 نیز از آغاز سال تاکنون با 
جلسات متعدد با بیش از یک صد 
نماینده محترم علیرغم شرایط 
کرونایــى کشــور و حضــور در 
جلسات مجامع نمایندگان برخى 
استان ها پیگیر تحول اساسى در 

بودجه نهاد هستیم.
در ادامه این نشست برخى از 
نمایندگان کمیسیون فرهنگى 
مجلس بــا اعلام حمایت کامل و 
همه جانبه از نهاد در دو موضوع 
رفــع نواقــص قانونــى و بهبود 
اعتبــارات و بودجه به بیان نقطه 
نظرات خود در برخى موضوعات 

پرداختند.
درضا  حجت الاسلام ســیّ
تقوى در این نشست ضمن توجه 
به گــزارش هاى ارائه شــده از 
اقدامــات نهــاد کتابخانه هاى 
عمومى کشــور بر لزوم انعکاس 
رسانه اى این نشست براى تأکید 
بر حمایت کمیسیون فرهنگى از 
موضــوع کتــاب و کتابخوانى و 

کتابخانه ها تاکید کرد.
لزوم توجه و درك مسئولین 
بخش هــاى مختلف کشــور به 
موضوع فرهنگ، ضرورت اصلاح 

قانون نهاد براى رفع مشــکلات 
قانونى، گزارش پروژه هاى نیمه 
تمام هر شهر به نماینده آن شهر 
از سوى نهاد، بهره گیرى از منابع 
مفید و غیرقابل استفاده موجود 
در برخــى کتابخانه هاى بزرگ 
مثل کتابخانه مجلس و کتابخانه 
ملى،  استفاده از ظرفیت اهداى 
کتاب توسط مردم در هفته کتاب، 
استفاده دســتگاه هاى دیگر در 
مســابقات کتابخوانــى از نظر 
کارشناسى نهاد و بهره  گیرى از 
کمک ســازمان اوقاف از جمله 

هاى عمومى هم از نظر توســعه 
کتابخانه هاى جدید نهادى و هم 
در جلب مشارکت دستگاه هاى 
عمومى و خیّران، موفق به افزایش 
بیش از  100 کتابخانه در هر سال 

شده است.
وى در ادامــه انجام فعالیت 
هــاى فرهنگى متعــد از جمله 
نشســت هــاى کتاب خــوان، 
گســترش فعالیت بخش هاى 
کودك و نوجوان، توسعه بخش 
نابینایان، برگزارى گســترده و 
موفــق جشــنواره کتابخوانى 
رضوى، تقدیر از نویســندگان، 
تأســیس محافل ادبى، فعالیت 
گســترده در فضــاى مجازى، 
مخصوصاً  پس از شیوع بیمارى 
کرونــا و هــزاران برنامه موفق 
کتابخانــه هــا و کتابــداران در 
کتابخانه هــاى عمومى کشــور 

تشریح کرد.
علیرضا مختارپور دبیرکل 
نهاد با ارائه گــزارش فعالیت ها، 
مسائل و مشکلات نهاد به تشریح 
تلاش نهاد در دو موضوع اساسى 
اصلاح قانــون نهاد و پیش بینى 
بودجه براى ســال 1400 تاکید 

سخنان محورى حجت الاسلام 
سیّدرضا تقوى در این نشست بود.
همچنین غلامرضا منتظرى 
در ادامه پیشنهاد تشکیل جلسه 
کمیســیون فرهنگى بــا وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامى و دیگر 
دســتگاه هــاى مرتبــط براى 
رسیدگى و حل مشکلات نهاد را 

مطرح کرد.
سیّد على یزدى خواه با اشاره 
به امکان استفاده نهاد در تبدیل 
برخى فضاهاى قابل استفاده براى 
فعالیت تجارى در جهت تأمین 
نیازهاى نهاد بر لــزوم معافیت 
کتابخانه هــا از عوارض و هزینه 

هــاى آَب و بــرق و گاز تاکید و 
پیشنهاد در نظر گرفتن سهمى از 
مالیــات بر ارزش افــزوده براى 
تأمین اعتبارات مورد نیاز نهاد را 

ارائه کرد.
همچنیــن زهره ســادات 
لاجوردى نیز بــر لزوم کمک به 
وضع معیشتى و ادارى کتابداران 

تاکید کرد.
احمد راستینه، دیگر عضو 
کمیسیون فرهنگى مجلس ضمن 
توجه به اهمیت اصلاح قانون نهاد 
براى رفع مشــکلات خواســتار 
تشریح موضوع توسعه کتابخانه 
ها از محل منابع تملک و بودجه 

هاى عمرانى استانى شد.
حجت الاسلام مبلغّى نیز در 
ادامه این نشست کمک به نهاد را 
در رفع مشــکلات کتابخانه ها و 

کتابداران موثر دانست.
حسین میرزایى دیگر عضو 
کمیســیون فرهنگــى مجلس 
شوراى اســلامى بر لزوم توجه و 
گســترش فرهنــگ مطالعه و 

کتابخوانى تاکید کرد.
حجت الاســلام آقا تهرانى 
رئیــس کمیســیون فرهنگى 
مجلس در پایان ضمن تشــکر از 
تلاش هاى نهاد، بر بررسى سریع 
مشکلات قانونى نهاد و کمک به 
رفع آنها و نیز توجــه به نهاد در 

بودجه 1400 تأکید کرد.
گفتنى است در این نشست 
حجت الاســلام ملکى مدیرکل 
امور مجلــس وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اســلامى و همچنیــن 
امیــن  متولیان معــاون برنامه 
ریزى، پژوهش و فناورى اطلاعات 
نهاد، هوتن والى نژاد معاون مالى 
و ادارى نهــاد، هــادى امیــرى 
مدیرکل عمرانى نهــاد و هادى 
ناصرى مدیــرکل کتابخانه هاى 
عمومى اســتان تهــران حضور 

داشتند.

با حضور دبیرکل، معاونان و مدیران کل نهاد در کمیسیون فرهنگى مجلس مطرح شد؛

افزایش بیش از 100 کتابخانه در هر سال

علیرضا مختارپور دبیرکل نهاد

حجت الاسلام سیّدرضا تقوى 

غلامرضا منتظرى 

سیّد على یزدى خواه 

زهره سادات لاجوردى 

احمد راستینه

حجت الاسلام مبلّغى 

حسین میرزایى 

حجت الاسلام آقا تهرانى 

با رعایت فاصله اجتماعى ، ماسک زدن ، شستشوى 
مرتب دستها به کادردرمانى و خودمان خدمت کنیم .

نقدینگى افسار گسیخته از مرز سه هزار هزار میلیارد 
تومان گذشت .  نظام اقتصادى و پولى کشور بعد از چهل و 
دو ســال که از انقلاب اسلامى مى گذرد هنوز نتوانسته با 
مدیریت حساب شده ، نقدینگى بى ضابطه و خارج از اصول 
اقتصادى را تحت کنترل در آورند ، باید به یک واقعیت پى 
برد ، درکشورهاى پیشرفته دنیا وصول مالیات از درآمدهاى 
نا بهنگام یا به قول معروف باد آورده ، با دریافت نود درصدى 
مالیات از درآمد هاى خارج از اصول اقتصادى ، اجتماعى را 
جزء اولویت هاى کنترل نقدینگى برنامه ریزى مى کنند. با 
توجه به افزایش بى ضابطه ارز ، ســکه ، خودرو ، مسکن ، 
دلالیهاى مختلف ، این مــوارد با مدیریت کنترلى وصول 
مالیات  قابل پیشــگیرى است ، بسیار ساده تر عدم وصول 
مالیات از چنین درآمدهایى کزایى ، یک شبه ، اقتصاد را در 

سراشیبى قرار مى دهد...
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هفته نامه اقتصادى ایران

به مناسبت میلاد پیامبراعظم(ص) 
و امام جعفر صادق (ع) انجام شد؛

موافقت رهبر انقلاب با عفو یا 
تخفیف مجازات تعدادى از 
محکومان

به مناســبت فرا رســیدن میلاد با ســعادت حضرت ختمى مرتبت محمد مصطفى(صلى االله علیه وآلــه) و ولادت حضرت امام جعفر 
صادق(علیه السلام)، رهبر معظم انقلاب اسلامى با پیشنهاد عفو و تخفیف مجازات سه هزار و هفتصد و هشتاد تن از محکومانِ محاکم عمومى 

و انقلاب، سازمان قضایى نیروهاى مسلح و تعزیرات حکومتى موافقت کردند.
حجت الاسلام والمسلمین رئیسى، رئیس قوه قضائیه به مناسبت میلاد پیامبر اعظم(ص) و امام جعفر صادق(ع) طى نامه اى به رهبر انقلاب 
اسلامى پیشنهاد عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات سه هزار و هفتصد و هشتاد تن از محکومان را که در کمیسیون مرکزى عفو و بخشودگى، 
واجدِ شرایط لازم تشخیص داده شده اند، ارائه کرد که این پیشنهاد در اجراى بند 11 از اصل 110 قانون اساسى مورد موافقت رهبر معظم 

انقلاب اسلامى قرار گرفت.

ســخنرانى تلویزیونى به مناسبت سالروز 
ولادت حضرت رسول اکرم(ص) و حضرت امام 
صادق(ع): رهبر معظم انقلاب اســلامى صبح 
امروز (سه شنبه) در سخنان زنده و تلویزیونى، با 
تبریک خجســته ســالروز میلاد پیامبر خاتم 
حضرت محمد مصطفى(صلى االله علیه وآله) و 
ولادت حضرت امام جعفر صادق(علیه السلام) به 
ملت شریف ایران و امت بزرگ اسلامى، وحدت 
جهان اسلام را علاج واقعى مشکلات مسلمانان 
خواندند و با اشاره به سیاست عاقلانه ایستادگى 
در مقابــل زیاده خواهى هاى آمریــکا افزودند: 
سیاست حساب شده جمهورى اسلامى با رفت 

و آمد اشخاص در آمریکا تغییرى نمى کند.
ایشان همچنین با تأکید بر تحرك و تلاش 
بیشتر مسئولان در سه زمینه «اقتصاد، امنیت 
و فرهنگ» گفتنــد: گرانى هــاى اخیر واقعاً 
توجیهى ندارد و مسئولان باید با هماهنگى و 
جدیــت ایــن دشــوارى ها را از زندگى مردم 

بردارند.
حضرت آیت االله خامنه اى در بخش نخست 
سخنانشان، برخى آیات قرآن کریم درباره نبى 
مکرم اســلام را داراى تناسبى روشن با وضع 
کنونى بشر خواندند و افزودند: خداوند در قرآن 
مى فرماید رنج مردم بر پیامبر سخت و گران، و 
آن حضرت عمیقاً مشــتاق و دلسوز سرنوشت 
بشر است و امروز نیز که جامعه بشرى بیش از 
همیشه، دچار رنج اســت، روح مطهر رسول 
اعظم، از این درد و رنج بشر، آزرده است و مانند 
پدرى مهربان، به دنبال هدایت و خوشبختى 

جوامع بشرى است.
ایشان با یادآورى سوء استفاده مستکبران 
از علــم و فناورى براى مقاصد شــومى نظیر 
بى عدالتى، جنگ افروزى، شرارت و غارت منابع 
ملتها افزودنــد: فرعون فقط در محدوده مصر 
بیــداد مى کرد اما فرعون امــروز جهان یعنى 
آمریکا با اســتفاده از پیشرفت هاى علمى، به 
کشورهاى دیگر لشکرکشى مى کند و جنگ، 

ناامنى و تاراج به راه مى اندازد.
حضرت آیــت االله خامنه اى با اشــاره به 
دشــمنى و معارضــه همه جانبه اســتکبار و 
صهیونیزم با اسلام افزودند: آخرین نمونه این 
دشمنى خبیثانه، دشنام به چهره نورانى پیامبر 
اعظم به زبان کاریکاتور، و حمایت رییس جمهور 
فرانسه از این اقدام زشت بود که بار دیگر نشان 

داد پشت سر این گونه مسائل دست هاى پنهانى 
وجود دارد.

ایشان افزودند: مى گویند یک آدم کشته 
شــده است، خوب براى او ابراز تأسف و محبت 
کنیــد؛ چرا صریحــاً از آن کاریکاتور خبیثانه 
حمایت مى کنید؟ حمایت تلخ و زشت دولت 
فرانسه و برخى کشورهاى دیگر نشان مى دهد 
پشت این کارهاى موهن، مانند برهه هاى قبل 

یک تشکیلات و برنامه ریزى وجود دارد.
رهبر انقلاب اســلامى، اعتراض و خشم 
سراسرى امت اسلامى در قبال توهین به ساحت 
نورانى پیامبر اسلام را نشان دهنده زنده بودن 
امت اســلامى برشــمردند و افزودند: البته بر 
خلاف غالب دولت ها، برخى دولتمردان جهان 
اســلام، باز هم حقارت خود را نشان دادند و به 

این کار زشت اعتراضى نکردند.
حضرت آیت االله خامنه اى با اشاره به اقدام 
دولت فرانســه در ربــط دادن حمایت از این 
کاریکاتور اهانت آمیز به آزادى بیان و حقوق بشر 
افزودند: دولتى این ادعا را مى کند که خشن ترین 
و وحشــى ترین تروریســت هاى جهان را که 
دستشان به خون هزاران نفر از مردم و دهها تن 
از مقامات ایرانى آلوده است در کشور خود جا 
داده، در طــول جنــگ تحمیلى بیشــترین 
حمایت ها را از گرگ خونخوارى مثل صدام به 
عمل آورده و در شنبه هاى اعتراض، مردم کشور 
خود را سرکوب مى کند و همزمان دم از آزادى 

و حقوق بشر مى زند.
دفاع دولت فرانسه از وحشى گرى فرهنگى 

روى دیگر سکه دفاع از منافقین و صدام است
رهبر انقلاب اسلامى دفاع رئیس جمهور و 
دولت فرانســه از وحشى گرى فرهنگى و عمل 
جنایتکارانه آن کاریکاتوریست، و دفاع آن کشور 
از منافقین و صدام را دو روى یک سکه دانستند 
و افزودند: ماجراى اخیر که در سالهاى قبل نیز در 
قالب اهانت به قرآن و پیامبر عزیزاسلام در آمریکا 
و کشورهاى اروپایى تکرار شد، نشان دهنده ذات 

ظلمانى و وحشى  تمدن غرب است.
ایشــان تأکید کردنــد: البته همچنانکه 
رجاله هاى مکه و طائف در صدر اسلام نتوانستند 
نام مقدس پیامبر را پنهان کنند، امروز نیز این 
تلاشهاى شوم راه به جایى نمى برد و نمى تواند 
بر شــرافت، جلالت و عظمت خاتم المرسلین 

هیچ خدشه اى وارد کند.

رهبر انقلاب اسلامى در بخش دیگرى از 
سخنانشان در تبیین اهمیت درك نشده هفته 
وحدت، حــوادث خونین برخى کشــورهاى 
اســلامى نظیر ســوریه، عراق، لیبى، یمن و 
افغانستان را یادآورى کردند و افزودند: آن زمان 
که امام راحل عظیم الشــأن ایام میلاد پیامبر 
خاتم را هفته وحدت اعلام کرد، خیلى ها عمق 
و اهمیت این اقــدام را درك نکردند اما امروز 
روشــن شــده که وحدت جهان اسلام چقدر 
گران قیمــت اســت و اگر محقق شــده بود، 
مى توانست مانع وقوع بسیارى از اختلافات و 

جنگ هاى خونین در منطقه شود.
ایشــان در همین زمینه، اقدام خبیثانه 
برخى کشورها را در عادى سازى رابطه با رژیم 
غاصب صهیونیستى به شدت مورد انتقاد قرار 
دادند و افزودند: این افراد فاســد از کار ذلیلانه 
خود ابراز خرسندى و به آن افتخار هم مى کنند 
امــا بدانند که کوچک تر از آن هســتند که به 
مسئله فلسطین پایان دهند و بدون تردید رژیم 
غاصــب، قاتــل و جنایتکار از بیــن مى رود و 

فلسطین از آن فلسطینیان مى شود.
رهبر انقلاب اسلامى گفتند: متأسفانه آن 
روز، اهمیت ابتــکار امام بزرگوار یعنى «اتحاد 
مذاهــب اســلامى در جهت گیریهاى کلى» 
به درستى درك نشد اما دشمن با فهم خطر این 
سیاســت در کم کردن نفــوذش، برنامه هاى 

عملیاتى براى مقابله با آن طراحى و اجرا کرد.
ایشان، «راه اندازى مراکز تولید اندیشه هاى 
ضدتقریبى»، «ایجاد گروههاى تکفیرى مثل 
داعش» و «به جان هم انداختن افراد غافل» را 
از جمله برنامه هاى عملیاتى دشمن براى خنثى 
کردن وحدت دانســتند و افزودند: البته گناه 
برخى از دولتهاى منطقه و رؤســاى آنها که از 
گروههــاى تروریســتى پشــتیبانى مالى و 
تســلیحاتى کردند، از افــرادى که با تعصب و 
جهالت به این گروهها پیوستند بیشتر است و 
در ایــن قضیه جــرم اصلــى را آمریکایى ها و 

سعودى ها مرتکب شدند.
حضــرت آیت االله خامنــه اى، جرم دیگر 
آمریکایى هــا را لشکرکشــى به کشــورهاى 
مســلمان مانند افغانستان و سوریه خواندند و 
گفتند: در عراق جوانان با غیرت اجازه نفوذ به 
آمریکایى ها نخواهند داد چرا که نتیجه حضور 
آمریــکا در هر نقطه از جهان چیزى جز ایجاد 

ناامنى، تخریب، جنگ داخلى و مشغول سازى 
دولتها نبوده است.

ایشــان علاج حوادث تلخ جهان اســلام 
همچون «جنگ پنج ســاله در یمن و بمباران 
قســاوت آمیز مردم به دست سعودى ها» و یا « 
دهن کجى چند دولت ذلیل به امت اسلامى با 
نادیده انگارى مســئله فلسطین» را در گروى 
اتحاد مســلمانان دانســتند و تأکید کردند: 
گرفتاریها و مشکلات دولتها و ملتهاى اسلامى 
از کشمیر تا لیبى به برکت وحدت امت اسلامى 

برطرف خواهد شد.
رهبر انقلاب اسلامى در بخش دیگرى از 
سخنانشان با اشاره به 13 آبان و سالگرد اقدام 
دانشجویان خط امام در تسخیر لانه جاسوسى 
آمریکا در ســال 1358 گفتند: این روز مظهر 
استکبارستیزى ملت ایران و آن کار دانشجویان، 

اقدامى نمادین و بجا در مبارزه با استکبار بود.
ایشان رژیم اســتکبارى آمریکا را جامع 
صفات زشت مانند جنگ افروزى، تروریست و 
تروریســت پرورى، مداخله گــرى، فســاد و 
انحصارطلبــى دانســتند و افزودنــد: اقدام 
دانشجویان در مقابله با چنین پدیده اى، عین 
عقلانیت بود و تسلیم شدن و زیر بار زور رفتن 

ضد عقلانیت است.
رهبر انقلاب اســلامى حرکــت انقلابى 
دانشجویان در 13 آبان را حرکتى دفاعى و کاملاً 
عقلانى خواندند و گفتند: ما شروع کننده اقدام 
در مقابل آمریکایى ها نبودیم بلکه بعد از پیروزى 
انقــلاب، آنها بودند که با صــدور قطعنامه در 
کنگره، راه اندازى گروههاى تروریستى، طراحى 
و حمایــت از کودتــا و تمهیدات گســترده 
جاسوسى در سفارت خود، دشمنى با ملت ایران 

را شروع کردند.
حضرت آیت االله خامنه اى افزودند: برخى 
تصور مى کنند که اگر دولتى تسلیم خواسته ها 
و سیاست هاى آمریکا شود، سود و بهره خواهد 
بــرد درحالى کــه دولت هــاى تســلیم در 
برابرزورگویى هاى آمریکا، بیشــترین ضربه را 
خورده اند و گرفتارى هاى آنها بیشتر شده است.
ایشان با تأکید بر اینکه سیاست جمهورى 
اســلامى ایران در قبال آمریکا، حساب شده و 
مشخص است و با رفت وآمد اشخاص تغییر پیدا 
نمى کند، خاطر نشــان کردند: ممکن است با 
آمدن یا نیامدن یک فرد اتفاقاتى بیفتد اما به ما 

هیچ ارتباطى ندارد و در سیاســت جمهورى 
اسلامى هیچ تاثیرى نخواهد داشت.

رهبر انقلاب اسلامى اوضاع رژیم آمریکا را 
تماشایى خواندند و افزودند: رییس جمهورى 
که اکنون بر سر کار است و قرار است انتخابات 
را برگــزار کند مى گوید ایــن، متقلبانه ترین 
انتخابات آمریکا است و رقیب او هم مى گوید، 

ترامپ قصد تقلب وسیع دارد.
حضــرت آیت االله خامنــه اى این وضع را 
نمونــه اى از چهره کریه لیبرال دموکراســى 
دانستند و گفتند: جداى از اینکه چه کسى در 
آمریکا بر ســر کار بیاید، اوضاع کنونى نشانگر 
انحطاط شــدید مدنى، سیاسى و اخلاقى در 
آمریکا است و این، موضوعى است که صاحبان 
فکر و اندیشه در آمریکا به آن اذعان مى کنند.

ایشان ســرانجام چنین نظام سیاسى را 
اضمحلال و انهدام خواندند و تأکید کردند: البته 
اگر برخى بر ســر کار بیایند این انهدام زودتر 
انجام خواهد شــد و اگر برخى دیگر به قدرت 
برســند ممکن است قدرى به تاخیر بیفتد اما 

سرنوشت محتوم، نابودى است.
رهبر انقلاب اسلامى علت اصلى دشمنى 
آمریــکا با نظــام اســلامى ایــران را زیر بار 
سیاســت هاى ظالمانه نرفتن و به رســمیت 
نشناختن سلطه آنها دانستند و تأکید کردند: 
این دشــمنى ادامه خواهد داشــت و تنها راه 
برطرف کردن آن، این است که طرف مقابل از 
این تصور که بتواند به ملت و دولت ایران ضربه 

اساسى وارد کند، مأیوس شود.
حضرت آیت االله خامنه اى، مایوس شدن 
دشمن را منوط به قوى شدن و تقویت ابزارهاى 
قدرت واقعى دانستند و گفتند: البته ملت ایران 
واقعاً و انصافاً در برابر فشارها و مشکلات خوب 
ایستادگى کردند اما براى قوى شدن، مسئولان 
باید در ســه بخشِ اقتصاد، امنیت و فرهنگ، 

تحرك بیشتر و جدى ترى داشته باشند.
گرانى هاى اخیر هیچ توجیهى ندارد و باید 

با مدیریت هماهنگ دستگاهها علاج شود
ایشــان درخصوص مقوله اقتصاد خاطر 
نشان کردند: در زمینه اقتصاد به هیچ وجه نباید 
نگاه به بیرون باشد البته این به معناى ارتباط 
نداشتن با خارج نیست بلکه ارتباط باید باشد 
ولى به دنبال علاج مشکلات در داخل باشیم و 
یکى از راه حل هاى اصلى هــم افزایش تولید 

است.
رهبر انقلاب اســلامى افزودند: در زمینه 
اقتصاد بایــد یک تلاش برنامه ریزى شــده و 

سازمان یافته انجام گیرد.
حضرت آیت االله خامنه اى با تأکید بر اینکه 
بسیارى از مشکلات کنونى اقتصادى ارتباطى 
به تحریم ندارند و ناشى از ناهماهنگى ها هستند، 
گفتند: بسیارى از گرانى هاى اخیر توجیه ندارد 
و باید با هماهنگى بین دســتگاههاى مربوطه 

هرچه زودتر علاج شوند.
ایشان، گرانى گوشت، مرغ، گوجه تا پوشک 
بچــه را برغم موجــود بودن جنــس و کالا، 
گرانى هاى بى مبنا و بى دلیل خواندند و افزودند: 
همه این گرانى ها و مشــکلات، با هماهنگى 
دستگاهها قابل حل هستند و باید مشکلات از 

جلوى پاى مردم برداشته شود.
رهبر انقلاب اســلامى درخصوص مقوله 
امنیت گفتند: بــراى تأمین امنیت خارجى و 
طمع نکردن دشــمنان، باید ابزارهاى دفاعى 
همچون موشــک، پهپاد و هواپیما همچنان 
تقویت شــوند و براى تأمین امنیت داخلى نیز 
دستگاههاى مربوطه مراقب مسئله نفوذ باشند.
حضرت آیت االله خامنــه اى در خصوص 
فرهنگ نیز مســئولان فرهنگــى را به تلاش 

هوشمندانه فراخواندند.
جنگ در همسایگى ما هر چه زودتر تمام 
شود؛ تروریســتهااگر به مرزها  نزدیک شوند 

برخورد قاطع مى شود
ایشان در بخش پایانى سخنانشان، به جنگ 
اخیر میان ارمنســتان و جمهورى آذربایجان 
اشــاره کردند و با تأکید بــر اینکه این موضوع 
حادثه اى تلخ و تهدیدکننده امنیت منطقه است، 
گفتند: این درگیرى نظامى باید هرچه زودتر 
تمام شود؛ البته همه سرزمین هاى جمهورى 
آذربایجان که به وسیله ارمنستان تصرف شده 

باید آزاد شود و به آذربایجان برگردد.
حضــرت آیت االله خامنــه اى لزوم حفظ 
امنیت ارامنه در این سرزمینها و رعایت مرزهاى 
بین المللى از جانب دو طرف را نیز مورد تأکید 
قرار دادند و افزودند: تروریست هایى که براساس 
گزارش هاى قابل اطمینان وارد منطقه شده اند، 
نباید به هیچ وجه نزدیک مرز ایران شوند و اگر 
آنها نزدیک مرز شــوند، قطعــاً برخورد قاطع 

خواهد شد.

رهبر انقلاب اسلامى در سخنرانى تلویزیونى 
بمناسبت سالروز ولادت رسول اکرم(ص) و امام صادق(ع):

سیاست ما درباره آمریکا 
با رفت وآمد اشخاص تغییر نمى کند 

باید قوى شویم تامأیوس شوند
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ناکامى دشمن در حذف ایران خبـــــر
از مسیرهاى ترانزیتى

ضرورت تسریع در رفع موانع ترخیص 
کالاهاى اساسى

رئیس جمهور با اشــاره به 
شرایط رو به بهبود وضعیت منابع 
ارزى و حرکــت مثبــت تولید و 
صادرات کشور و تقویت مناسبات 
خارجــى همزمــان بــا اجراى 
تصمیمات براى تسهیل واردات و 
صادرات ابراز امیــدوارى کرد که 
بازارهاى ارز، سرمایه و کالا به ثبات 

و آرامش بازگردد.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانى دولت، حجت 
الاسلام والمســلمین دکتر حسن روحانى رئیس جمهور،  در 
یکصد و هفتاد و هشــتمین جلسه ستاد هماهنگى اقتصادى 
دولت، پس از ارائه گزارش اقدامات انجام شــده براى ترخیص 
سریع تر کالاهاى اساسى و مواد اولیه کارخانجات از گمرك، تاکید 
کرد که تصمیمات اتخاذ شــده در ستاد اقتصادى دولت براى 
اســتفاده از ارز صادراتى و ارز متقاضى جهت تامین کالاهاى 
ضرورى و نیازهاى وارداتى واحدهاى تولیدى، باید به طور کامل 
و سریع اجرایى شــود و هر گونه کندى یا ناهماهنگى در این 

خصوص به هیچ وجه قابل پذیرش نیست.
رئیس جمهــور وزارتخانه هاى صمت، اقتصاد و دارایى و 
جهاد کشاورزى را مکلف کرد در اسرع وقت موانع ترخیص این 
کالاها را رفع کنند و از بانک مرکزى خواســت همکارى لازم را 

معمول دارد.
دکتر روحانى با تاکید بر اینکه تأمین معیشت جامعه دغدغه 
نخست دولت و نظام است، اظهار داشت: بخش عمده اى از مواد 
غذایى مردم به اندازه کافى در داخل تولید مى شــود، لذا نباید 
ناهماهنگى ها در زمینه کالارسانى و توزیع این کالاها موجب 

بى ثباتى قیمت ها و ایجاد مشکل براى مردم شود.
رئیس جمهور تصریح کرد: نوسانات اخیر برخى از اقلام 
اساسى مانند گوشت قرمز ناشى از برخى ناهماهنگى ها در شبکه 
تامین و توزیع است و باید هرچه زودتر چنین مشکلاتى توسط 
وزارت صمت و وزارت جهاد کشــاورزى برطرف شــود. سایر 
دستگاه هاى مرتبط نیز موظفند در تنظیم بازار با وزارت صمت 

هماهنگى و همکارى لازم را داشته باشند.

دفاع از معیشت مردم در جنگ 
اقتصادى

در اوج جنگ اقتصادى باید از 
معشــیت مردم دفاع کنیم. براى 
دفاع از معشیت مردم به زیر ساخت 

نیاز داریم.
به گزارشاعتباربه نقل از صدا و 
سیما، ســردار غلامرضا جلالى 
گفــت: با ادامــه مقاومت، جنگ 
اقتصادى آمریکا علیه ملت ایران بى 

هدف مى شود و آسیب پذیرى ها کمتر خواهد شد.
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با بیان اینکه تهدیدات 
به دو قسمت طبیعى و بخش انسانى تقسیم مى شود،گفت: در 
تهدیدات طبیعى انگیزه دشمنى وجود ندارد، اما در تهدیدات 
انسانى، انگیزه دشمنى وجود دارد ، در تهدیدات انسانى فعالیت ها 
پویا و نســبت به گذشته متفاوت هستند ،  در فناورى هاى نو، 
ترکیبى از تهدید و فرصت داریم. نوع حفاظت از این تهدیدات 
هم متفاوت است ،  جنس، عرصه، نوع تهدیدات متفاوت است و 
نسبت به این پاسخ هم متفاوت خواهد بود ،  مهمترین تهدیدى 
که ایران با آن مواجه است تهدیدات آمریکاست که ابتدا بیشتر 
تهدیدات نظامى بود، اما این رویکرد با پاســخ و واکنش سخت 
ایران همراه مى شد و بعد از این، تهدیدات آمریکا به حوزه اقتصاد 
و سایبر راه کج کرد. جنگ سایبرى زیر ساختى، مثل حمله به 
نطنز ،  وقتى در حوزه اقتصاد مردم به ســمت خرید سکه و ارز 
هدایت مى شوند که نشان مى دهد یک آفند اقتصادى است و اگر 
مردم به آن متوجه باشند؛ این رویکرد دشمن موفق شده است ،  
بیشتر رویکرد آمریکا ترکیبى از سایبر و مسائل اجتماعى با زیر 
ساخت اقتصادى است و هدف نهایى هم امنیتى کردن فضاى 
سیاسى کشور است ، در بخش نظامى تکلیف مشخص است، اما 
در بخش غیر سیاسى مسائل اقتصادى، خصوصى و ... هست که 
باید براى این رویکرد ها زیرساخت ها آماده شود ،  قانون براى همه 
لازم الاجرا هست و ابلاغیه هاى سازمان پدافند هم باید اجرا شود 
، ما در بخش آموزشى و ترویجى، کنترل، پیشگیرى، ساختار 
سازى و ... فعال هستیم ، هر نوع تهدید زیستى براى ما از اهمیت 
برخوردار اســت و نوع زیستى تمام استان ها تهیه شده و تمام 
تکالیف دستگاه ها براى هر نوع تهدیدى مشخص شده است ، 

تمام ساختار سازى ها در مقابله با کرونا به کمک ما آمده است.
 وى با اشــاره به انفجار بیروت و درس آموزى از آن افزود: 
اتفاقات دنیا تکثیر مى شوند و باید از این آسیب ها ایمن باشیم. در 
بررسى هایى که انجام شد نمونه هایى شبیه مواردى که در بیروت 
اتفاق افتاد در کشور وجود داشت که به سرعت تشکیل جلسه 
دادیم و همه آن موارد را کنترل کردیم ، هم دولت و هم مجلس 
باید کمک کنند تا مراکز پر خطر، ایمن شوند ،  در برنامه پنجم 
و ششــم قانون صریح و روشنى داریم تا اقداماتى در این زمینه 
انجام دهیم. او در باره جنگ اقتصادى گفت: این جنگ یک هدف 
دارد و آن ناکارمدسازى دولت است تا به صورت مستقیم بر مردم 
و نارضایتى انها اثر بگذارد ، دلار بزرگترین نقطه قوت آمریکاست 
و ما باید درباره دلار تعیین تکلیف کنیم و راه حل هاى زیادى هم 
وجود دارد و یکى از آنها اجراى تعاملات بین المللى با ارز مشترك 
کشورهاى مختلف است و از طرفى باید سبد ارزى متنوعى داشته 

باشیم.

خبـــــر

هفته نامه اقتصادى ایران
رئیس دیوان محاســبات کل کشور در گفت وگو با خانه ملت، از بررســى تخلفات و نحوه تخصیص ارز 4200 تومانى به کالاهاى اساسى در دیوان محاسبات خبر داد. مهرداد بذرپاش گفت: موضوع 
تخصیص ارز 4200 تومانى، یکى از اصلى ترین و جدى ترین پرونده ها در دیوان محاســبات است و نتیجه بررسى ها و تحقیقات تا یک ماه آینده آماده خواهد شد. وى ادامه داد: بخش اعظم این ارز به 
واردات کالاهاى اساسى اختصاص داده شده و کمبود این کالاها مانند نهاده هاى دامى در بازار نشان مى دهد نظارت و پیگیرى درستى انجام نشده تا ارزها به محل واقعى خود تخصیص داده شوند. 
بذرپاش تاکید کرد: دیوان محاســبات کل کشور در بررسى هاى خود درباره این موضوع تمام مسائل و جوانب را مدنظر قرار خواهد داد، از جمله اینکه ارز 4200 تومانى تخصیص داده شده و کالاى 
مورد نظر هم به وسیله آن وارد شده اما متاسفانه توزیع مناسبى در این میان صورت نگرفته یا اینکه ارز تخصیص یافته ولى کالاى دیگرى به وسیله آن وارد شده است. رئیس دیوان محاسبات کل 
کشور در ادامه گفت وگو با خبرگزارى خانه ملت با اشاره به مشکلات کمبود نهاده هاى دامى و افزایش قیمت مرغ در کشور، گفت: مسؤولان اعلام مى کنند در زمان لازم ثبت سفارش براى واردات 
نهاده ها انجام نشده، در صورتى که بانک مرکزى و وزارت صمت اظهار مى کنند ارز لازم تخصیص و ثبت سفارش هم انجام شده است، حتى وارد کننده هم مى گوید نهاده دامى را وارد کرده ایم، پس 
سوال اصلى اینجاست کدام عامل موجب شده تا نهاده هاى دامى در اختیار مرغداران قرار نگیرد؟ وى افزود: مرغدار مى گوید نهاده هاى دامى در بازار نبود و نداشتیم تا به مرغ ها بدهیم و به این دلیل 

مدتى جوجه ریزى متوقف شد و بعد از آن هم به دلیل کاهش میزان عرضه مرغ در بازار، قیمت آن افزایش پیدا کرد.

بررسى پرونده 
«نحوه تخصیص ارز 
4200 تومانى» در 
دیوان محاسبات

ســازندگى  قــرارگاه  فرمانــده 
خاتم الانبیاء گفت: دشمن برنامه داشت 
که ایران را از مسیرهاى ترانزیتى حذف 
کند که در رسیدن به این هدف ناکام ماند.
ســعید محمد در حاشــیه مراسم 
ریل گــذارى راه آهن چابهــار ـ زاهدان، 
چابهــار اظهار کرد: قرارگاه ســازندگى 
خاتم الانبیاء پیش از ایــن فاز یک بندر 
شــهید بهشــتى چابهار را انجام داد و با 

موفقیت در موعد مقرر اجرا شد.
وى با  اشــاره به ظرفیت بسیار بندر 
اقیانوسى چابهار افزود: با اجراى خط آهن 
چابهار - زاهــدان ظرفیت هاى این بندر 
تکمیل مى شود و کریدور ترانزیتى شرق 

کشور تکمیل خواهد شد.
ســازندگى  قــرارگاه  فرمانــده 
خاتم الانبیاء ادامه داد: استکبار جهانى به 
دنبال این بود که ایران را از مســیرهاى 
ترانزیتى حذف کند، اما با اجراى چنین 

پروژه هایى دشمن ناکام ماند.
محمد با  اشاره به پیمانکارى قرارگاه 
سازندگى خاتم الانبیاء در پروژه خط آهن 
چابهار ـ زاهدان یادآور شد: تلاش کردیم 
با احداث کارگاه هاى متعدد و تجهیزات و 
ادوات مناســب و کافى براى این پروژه 
تلاش شود این پروژه به سرعت تکمیل 

شود.

وى همچنیــن بــه تاکیــدات و 
توصیه هــاى رهبر انقلاب در توســعه 
سواحل مکران  اشاره کرد و توضیح داد: با 
تکمیل ایــن خط ریلــى ظرفیت هاى 
بالقوه اى در توسعه سواحل مکران از لحاظ 
اقتصــادى و اجتماعى ایجاد مى شــود. 
فرمانده قرارگاه ســازندگى خاتم الانبیاء 
همچنین گفت: سیاست قوانین و مقررات 

بخش تولید کشور را دچار اختلال کرده 
اســت و تولید کننــدگان داخلى خیلى 
دغدغــه دارند اما ســفته بازها چون این 
دغدغه را ندارند ســود خــود را از بازار 
مى برند . وى افزود: باید بازارهاى کاذب را 
شناســایى کنیــم، این کار نیــز باید با 
روش هاى مخصوص به خودش انجام شود 
ضمن اینکه همزمان ایجاد شود و منابع 
ایجاد اختلال در بازار را به سمت تولید و 
زیرســاخت هاى آن حرکت دهیم. این 
مسئول با بیان اینکه یکى از دلایل گران 
شدن ارز نبود تولید در کشور است ادامه 
داد: در زمان حاضر هیچ کس به ســمت 
تولید نمى رود و همه به سمت دلال بازى 
مى روند اگر تولید افزایــش یابد، تولید 
ناخالص داخلى کشور نیز افزایش مى یابد 
و در ایــن وضعیت باید بیایند خواهش و 
تمنــا کنند تا بتوانند با ایــران معامله و 

تجارتى داشته باشند. / تسنیم

وزیر کشور: دفاع از حاکمیت، 
قــدرت، امنیت و منافع ملى یک 
اصل است و همه ملت ایران رکن 

اساسى قدرت ملى هستند.
به گــزارش اعتبار به نقل از 
روابــط عمومى وزارت کشــور ؛ 
عبدالرضــا رحمانــى  فضلى در 
نشست ویدئو کنفرانسى کمیته 

پدافند غیرعامل وزارت کشور با استانداران و 
روساى شوراى پدافند غیرعامل استان ها گفت: 
دفاع از حاکمیت، امنیت و منافع ملى یک اصل 
اســت و ضرورت این موضــع را قوانین همه 
کشــور ها پذیرفتند و وظیفه ما هم به عنوان 
جزئــى از حاکمیت ملى همان اســت که از 

کشورمان در مقابل هر نوع اقدام 
و عملى که منافــع ملى ما را به 
خطر بیندازد، دفاع کنیم و مصون 

نگه داریم.
وى با بیان اینکه ما نباید این 
موضوع را به عنوان یک موضوع 
رسمى و وظیفه سازمانى تلقى 
کنیم، گفت: هر چند بخشى از 
وظایف سازمانى و رسمى ما این هست، اما این 
موضوع باید به عنوان یک مسئله حیاتى و مهم 
در هر کارى و در هر زمانى و مکانى و موضوعى 
ملکه ذهن ما باشد ، باید به عنوان یک بخش 
حاکمیتــى وظایف خــود در بخش پدافند 
غیرعامل را انجــام دهیم و بدانیم که نه فقط 

نیرو هاى نظامى و امنیتى بلکه همه ملت ایران 
رکن اساســى قدرت ملى هستند و به همان 
میزان بایــد اهمیت و محوریت ملت ایران در 
پدافنــد غیرعامل تعریف و جانمایى شــود، 
مسئولیت واگذار شود، آموزش هاى لازم داده 

و فرهنگ عمومى ترویج شود.
او با بیان اینکه دفاع از کشــور در مقابل 
تهدیدات، جزو واجبات حاکمیتى است، گفت: 
اگر این موضوع را دســت کم بگیریم و موارد 
کوچکى را نادیده بگیریم و در عمل کوتاهى یا 
ســهل انگارى کنیم، نمى توانیــم در مقابل 
خسارت هاى بسیار زیادى که به ما وارد خواهد 
آمد در درگاه خداوند، مردم و شــهدا پاسخگو 
باشیم ، هر اقدامى که در کشور انجام مى دهیم 

اعم از خرد و کلان، شــاید در سلسله مراتب و 
مراتب بودن مسئله تفاوت هایى قائل شویم، ولى 
در اصل توجه فرقى نمى کند که موضوع بزرگ 
یا کوچک است، مکان آن مرز یا داخل کشور 
اســت ، در پدافنــد غیرعامــل وظیفه مان 
سازماندهى، آماده سازى، آموزش، مهیا کردن 
شرایط و مقتضیات است، اما نقش اصلى را همه 
مردم باید ایفا کنند و ما باید این را به عنوان یک 
اصل در جریان آن باشیم و پیگیرى کنیم ، یکى 
از تجلى هاى زیباى هماهنگى را در بحران هاى 
سیل و زلزله دیدیم. هماهنگى و همکارى و ایثار 
همه نیرو ها بویژه نیرو هاى نظامى غیر قابل انکار 
بود، باید در پدافند غیرعامل هم این همکارى 

را داشته باشیم.

دفاع از حاکمیت، امنیت و منافع ملى یک اصل است

مجلس شوراى اسلامى به یک فوریت 
طرحى به نام طرح اقدام راهبردى براى لغو 
تحریم ها رأى داده اســت که براساس آن 
غنى سازى  در تاسیســات فردو با غناى 
20درصد از سر گرفته مى شود. ایران یک 
سال بعد از خروج آمریکا و ناامید شدن از 
اینکه اروپایى ها توانایى اجراى تعهداتشان 
در برجام را دارند، 5گام در کاهش تعهدات 
خودش در برجام برداشت؛ اقدام مجلس در 
تصویب یک فوریت طرح «اقدام راهبردى 
براى لغــو تحریم ها» را باید به عنوان گام 
ششــم ایران در کاهش تعهدات خواند. 
توقف فروش ذخایر اورانیوم غنى شــده و 
ذخایر آب ســنگین، عبور از غنى سازى 
3,67، لغــو محدودیت هــاى تحقیق و 
توســعه، گازدهى در فــردو و توقف تمام 
محدودیت هاى عملیاتى ایران در برجام 
5گامى اســت که ایران تاکنون برداشته 
است اما طى این 5گام سطح غنى سازى  را 
بالاى 5درصد نبرده اســت. با این حال در 
ماده یک طرح مجلس آمده است: سازمان 

انرژى اتمى ایران موظف است ظرف مدت 
2  ماه پس از تصویب این قانون، سالانه به 
میزان حداقل 120کیلوگــرم اورانیوم با 
غناى 20درصد در تاسیسات شهید على 
محمدى فردو تولید و در داخل کشــور 
ذخیره کند و نیز نیازمندى هاى صلح آمیز 
صنایع کشــور به اورانیوم با غناى بالاى 
20درصد را به طــور کامل و بدون تأخیر 
تأمین کنــد. 196نماینده مجلس یعنى 
حدود 90درصد نمایندگانى که در جلسه 
روز دوشنبه گذشته حضور داشتند به یک 
فوریــت این طرح رأى مثبــت دادند. در 
مقدمــه این طرح کــه ابوالفضل عمویى 
ســخنگوى کمیســیون امنیت ملى و از 
دیپلمات هایى که در دوران جلیلى و ظریف 
در متن مذاکرات حضور داشت، از طراحان 
آن است به مجموعه اى از کارشکنى هاى 
آمریکا و اروپا در برجام اشــاره شده و در 
مقابل به ادامه تعهدات از ســوى ایران و 
گزارش هاى 15گانــه آژانس بین المللى 
انرژى اتمى در تأیید اجراى این تعهدات 

تأکید شده است. مالک شریعتى از موافقان 
این طرح بعد از تصویب یک فوریت طرح 
در توییتى نوشت: «پیام رأى 90درصدى 
 مجلس به فوریت طرح اقدام راهبردى براى 
لغو تحریم ها عبارت اســت از: عدم تفاوت 
بایدن یا ترامپ براى ملت ایران و الزام هر 
دو به تمکین نســبت به اراده ملت ایران، 
اقدام عملى (نه شعارى) یکپارچه مجلس 
در سالگرد یوم االله13 آبان، دست ایران در 
جنبه فنــى پر و شمشــیر بالاى ســر 
آمریکاست.» در ماده2 طرح مجلس هم به 
موضــوع تحقق ظرفیت 190هزار ســو 
غنى سازى  اشاره شده است. موضوعى که 
در میانه مذاکــرات هم مورد تأکید رهبر 
معظم انقلاب قرار گرفته بود. در ماده سوم 
این طرح به استفاده از سانتریفوژهاى نسل 
IR-6 اشاره شده و از سازمان انرژى اتمى 
خواسته شــده اســت ظرف مدت 3 ماه 
عملیات نصب، تزریق گاز، غنى ســازى  و 
ذخیره سازى  مواد را تا درجه غناى مناسب، 
با حداقل 1000عدد ماشین IR-2M در 

بخش زیرزمینى تاسیسات شهید احمدى 
روشــن نطنز آغاز کند. براســاس طرح 
مجلس، سازمان انرژى اتمى مکلف است 
در همین بازه زمانــى، هرگونه عملیات 
غنى سازى  و تحقیق و توسعه با ماشین هاى 
IR-6 را به تاسیسات شهید على محمدى 
فردو منتقل کرده و عملیات غنى سازى  را 
با حداقل 164ماشین از این نوع آغاز کرده 
و آن را تا انتهاى سال1399 به 1000ماشین 
توســعه دهــد. در بخشــى از این طرح 
همچنین به کاهش نظارت ها هم اشــاره 
شده اســت. ایران بعد از برجام و براساس 
گزارش هــاى آژانــس بى ســابقه ترین 
نظارت هــاى این نهــاد بین المللى را در 
تاسیسات اتمى اش دارد. در طرح مجلس 
اشاره شده اســت ظرف 2 ماه از تصویب 
قانــون، دولت جمهورى اســلامى ایران 
موظف است براســاس بندهاى 36 و 37 
برجام، دسترســى هاى نظارتى فراتر از 
پروتکل الحاقى براساس برجام را متوقف 

کند.

مدنیت امروز بشریت در پرتو 
مدنیت نبى اعظم (ص)

رئیس قــوه قضاییه: اگر 
امروز براى بشــریت مدنیتى 
وجود دارد این مدنیت در پرتو 
مدنیت نبى اعظم (ص) است.

الاســلام  حجــت 
والمســلمین ســید ابراهیم 
رئیسى در جلسه شوراى عالى 
قــوه قضاییه افــزود: وقتى به 
تاریخ نگاهى بیندازیم مى بینیم که ریشه تاریخى مدنیت 
امروز مغرب زمین آموخته هاى اسلام و نبى مکرم اسلام 

(ص) است.
وى گفت: امروز شــاهد آن هســتیم که توجه به 
معنویت به ویژه به اسلام و فرهنگ اهل بیت علیهم السلام 
در دنیا رشدى فزاینده دارد و این توجه را به ویژه در جوانان 

مغرب زمین مى بینیم. 
رئیس دستگاه قضا افزود: این حقیقت علت ترس و 

جریان اسلام گریزى است که در غرب به راه مى اندازند.
حجت الاسلام والمسلمین رئیسى اضافه کرد: آنها، 
چون مى دانند آنچه به عنوان تمدن غرب در باره آن تبلیغ 
گسترده کرده اند رو به افول است، بنابراین به دنبال ایجاد 

ترس از اسلام هستند.
وى گفت: آن ها خودشان جریان تکفیرى را ایجاد و 
مســلح کرده اند و به جان مردم منطقه انداخته اند آنگاه 
وقتى در فرانسه یکى از همین ها وارد کلیسا مى شود و یک 
پیرزن را مى کشد مى خواهند این اتفاق را به اسلام نسبت 
بدهند، امــا راه انداختن این قضیــه و اصل بلوا هم کار 
خودشان است وگرنه آن کسى که یک پیرزن را مى کشد 

هیچ نسبتى با اسلام ندارد.
رئیس قوه قضائیه حمایت رئیس جمهور فرانسه از 
اهانت کنندگان به ســاحت مقدس پیامبر مکرم اسلام 
(ص) را یادآور شــد و گفت: کسى که در جایگاه رئیس 
جمهور فرانسه از این حرکت زشت و مورد نفرت اهل خرد 
دنیا طرفدارى مى کند، کارى بسیار ناپسند مرتکب شده 
است، موضع گیرى ها و ابراز انزجارى که امروز در مقابل 
این کار زشت مى بینیم فقط بخشى از آن احساسى است 
که در دنیاى اسلام وجود دارد و اگر اجازه دهند موج نفرت 

و انزجار اهل خرد بسیار فراتر از این است.

پیشنهاد تعطیلى 2 تا 3 هفته اى تهران 
براى کنترل اپیدمى کرونا

فرمانده ســتاد عملیات 
مدیریت بیمارى کرونا در کلان 
شــهر تهران گفت: پیشنهاد 
تعطیلى دو تا سه هفته اى تهران 
را داده ایم و پیش بینى مى کنیم 
در موج هاى بعدى شیوع کرونا، 
شرایط ســخت ترى را تجربه 

کنیم.
علیرضا زالى در حاشیه جلسه ستاد عملیات مدیریت 
بیمارى کرونا در کلان شهر تهران که با حضور محسن رضایى 
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام برگزار شد، در جمع 
خبرنگاران گفت: در موج سوم شیوع این بیمارى هستیم و 
صحبت کردن از موج چهارم شاید مقدارى شتاب زده باشد. 
زالى با بیان اینکه شرایط سخت ترى به دلیل سرما در پیش 
داریم، تاکید کرد: با شروع سرما و تغییرات اقلیمى، شاهد 
افزایش چشمگیر مبتلایان در دنیا به خصوص در نیمکره 
شمالى از جمله در ایران خواهیم بود. وى اظهار داشت: هم 
اکنون در برخى کشور هاى اروپایى و آمریکاى شمالى شاهد 
این وضعیت هستیم و در هفته اخیر در کشور هاى نیمکره 

شمالى با افزایش چشمگیر مبتلایان رو به رو بودیم.
فرمانده ستاد عملیات مدیریت بیمارى کرونا در کلان 
شــهر تهران ادامه داد: تا پایان فصل سرما شاهد افزایش 
مبتلایان و مرگ و میر ناشى از کرونا خواهیم بود و وجود 
بیمارى تنفسى همراه آلودگى هوا و تغییرات فصلى سرما 

عواملى هستند که سبب افزایش بیمارى کرونا مى شود.
زالى افزود: همچنین بیمارى آنفلوآنزا که معمولا از 
اواسط آبان شــروع مى شود و تا اوایل دى ماه موج اول آن 
ادامه پیدا مى کنــد، مى تواند در افزایش روند کرونا نقش 

داشته باشد.
 وى در پاسخ به این سؤال که آیا با تعطیلات چند هفته 
تهران موافق هســتید؟ گفت: تعطیلى تهران صرفا براى 
کنترل همه گیرى بیمارى نیست بلکه براى فرصت احیا و 
ایجاد بازیابى توان کادر پزشکى است و پیشنهاد ما تعطیلى 
دو تا ســه هفته اى در تهران است. این تعطیلى به جز در 
مشاغل امدادى، حیاتى و توزیع مواد غذایى باید اجرا شود.  
فرمانده ستاد عملیات مدیریت بیمارى کرونا در کلان شهر 
تهران از افزایش مراجعه بیماران کرونایى به بیمارستان هاى 
تهران خبر داد و اظهارداشت: شاهد روند نامطلوب در این 
زمینه هستیم، در حال حاضر با بیش از 6 هزار و 400 بیمار 
بسترى مواجه هستیم که قابل توجه است. زالى یادآور شد: 
از این تعداد حدود هزار و 700 نفر در بخش مراقبت هاى 

ویژه بسترى هستند که وضعیت نامناسبى دارند.
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معاون رئیس جمهــورى و رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست کشور با 
بیان اینکه حفظ محیط زیست وظیفه 
همگانى اســت، گفت: ما در مورد حفظ 
محیط زیست در کل کشور قدرى اهمال 

کرده ایم .
آییــن  در  کلانتــرى   عیســى 
بهره بردارى از واحد تصفیه پساب و امحاء 
گازهاى آلاینده شــرکت پتروشیمى 
تبریز، اظهار کرد: حفظ محیط زیست 
وظیفه همگانى اســت و مربوط به این 

دولت یا آن دولت نیست .
 وى با بیان اینکه در استقرار صنایع 
بزرگ و جانمایى آنها در کلانشــهرها 
محاسبه درست انجام نشده است، افزود: 
به عنوان مثال در 2 کلانشهر اصفهان و 

تبریز که باد همیشــه از غرب به شرق 
مى وزد، صنایع آلاینده نیز درســت در 
غرب تأسیس شده اند ، علت آلایندگى 
تبریز این اســت که اصول اولیه محیط 
زیســت را در اســتقرار صنایع رعایت 
نکرده اند و تمامى آلایندگى ها وارد شهر 
مى شود و ما مجبور به هزینه هاى گزاف 

براى رفع آلایندگى ها هستیم .
 رئیس ســازمان محیط زیست با 
اشــاره به تأثیر آلایندگى ها بر افزایش 
مرگ و میر کرونا گفت: طبق تحقیقات 
دانشگاه هاى آمریکا، به ازاى یک واحد 
افزایــش ذرات پى ام، هشــت درصد 
بیماران کرونا بیشــتر مى میرند . وى با 
اشاره به افزایش تمرکز خودروها و صنایع 
در شــهرها اظهار کرد: امروزه مصرف 

گازوئیــل و مــازوت بــه دلیــل تردد 
کامیون هاى بالاى 50 سال در شهرها و 
اســتقرار صنایع افزایش یافته است که 
بزرگترین آلایندگى شهرها هستند و با 
توجه به وضعیت اقتصادى کشور، توان 
نوســازى خودروهاى دیزلى با سرعت 
بیشتر را نداریم، فقط در تهران در فصل 
پاییز 60 درصد آلایندگى ها مربوط به 
خودروهاى دیزلى و 20 درصد مربوط به 

سوخت نیروگاه ها است .
 وى با بیان اینکه شرکت پتروشیمى 
تبریــز اولیــن کارخانه اى اســت که 
آلایندگى ندارد و اگر شرایط امروز پایدار 
باشد مى تواند به عنوان شرکت سبز ثبت 
شود، افزود: امیدوارم بقیه صنایع آلاینده 
نیز از این سیاســت پتروشیمى تبریز 
پیروى کنند تا شــهرها از آلودگى پاك 

شود .
 پروژه پوشش گذارى واحد تصفیه 
پساب و امحاء گازهاى آلاینده به عنوان 
اولین سیستم تصفیه خانه کاملا بسته 
کشور با هزینه بیش از 2 میلیون یورو در 
شرکت پتروشیمى تبریز با حضور معاون 
رئیس جمهورى و رئیس سازمان محیط 

زیست به بهره بردارى رسید .

کلانترى: آلایندگى هاى زیست محیطى برافزایش جان باختگان کرونا تأثیرگذار است

بعد از 5گام کاهش تعهدات در برجام از سوى دولت، گام ششم را مجلس برداشت

بازگشت به غنى سازى  20درصد
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استقبال گسترده از طرح پیش فروش محصولات سایپا با اعمال قیمت هاى جدید شوراى رقابت
متقاضیــان خرید خــودرو از طرح پیش فروش 
محصولات گروه خودروسازى سایپا استقبال گسترده 
اى کردند، به شکلى که تعداد ثبت نام کنندگان در این 
طرح پس از 24 ساعت اول از مرز 220 هزار نفر گذشت.

به گزارش ســایپانیوز، پس از ابلاغ قیمت هاى 
جدید خودرو توسط شوراى رقابت که متناسب با تورم 
بخشى براى سه ماهه سوم سال انجام شد، سایپا طى 
بخشنامه اى طرح پیش فروش 9 مدل از محصولات 
خود با قیمت هاى جدید را اجرا کرد که با اســتقبال 

گسترده مشتریان مواجه شده است.
طرح پیش فروش 9 مــدل از محصولات گروه 
خودروسازى سایپا با قیمت هاى جدید اعلام شده از 
ســوى شوراى رقابت و زمان تحویل در نیمه نخست 
سال 1400 از ساعت 14 روز سه شنبه، ششم آبان ماه 
آغاز شده که با اســتقبال گسترده متقاضیان خرید 

خودرو رو به رو شده است.

براساس اعلام ســازمان فروش و بازاریابى گروه 
خودروسازى سایپا، تعداد متقاضیان خرید خودرو که 
در این طرح پیــش فروش با قیمت هاى جدید اجرا 
شده، در 24 ساعت اول از مرز 220 هزار نفر گذشته 

است.
استقبال گسترده از طرح پیش فروش محصولات 
ســایپا در حالى انجام شده که تمام محدودیت هاى 
مصــوب کمیته خودرو اعــم از محدودیت کد ملى، 

گواهینامه، پلاك فعال و ... در این طرح لحاظ شده و 
ثبت نام کسانى در این طرح پذیرفته خواهد شد که 

مشمول این شرایط باشند.
این طرح عرضه خودرو به مدت 72 ساعت کارى 
ادامه خواهد داشت و شامگاه روز شنبه 10 آبان ماه به 
پایان خواهد رسید. متقاضیان خرید محصولات سایپا 
می توانند با ورود به سایت اینترنتی محصولات گروه 

خودروسازي سایپا نسبت به ثبت نام اقدام کنند.
این طرح فروش در راســتاي ایجاد فرصت برابر 
ثبت نام براي همه متقاضیان خرید خودرو و سازوکار 
شناسایی و عرضه خودرو به مصرف کنندگان واقعی 
اجرا شــده و متقاضیان خرید خــودرو می توانند به 
صورت شــبانه روزي براي ثبت نام خودروهاي مورد 
نظر خود به سایت فروش اینترنتى محصولات سایپا 
بــه آدرس https://saipa.iranecar.com/ مراجعه 

کنند.
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خودرو، حمل و نقل
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شهردار تهران گفت: چهار ایستگاه جدید به خط 6 مترو اضافه مى شود و این خط با اتصالات کوچکى به راه آهن متصل خواهد شد. به گزارش خبرگزارى مهر، پیروز حناچى شهردار تهران در آیین ورود دستگاه 
حفارى مکانیزه به ایستگاه میدان حضرت عبدالعظیم با بیان اینکه در کارهاى مهندسى معمولاً نقاط عطفى وجود دارد و همواره در یاد کسانى که در این پروژه ها هستند، مى ماند، گفت: اتصال دستگاه عظیم 
حفارى و رسیدن به جایگاه هایى که نقطه عطف تلقى مى شود از همین جنس است. وى بیان کرد: به خواسته هاى پیمانکار پروژه خط 6 و کمبود مالى آن با پیگیرى اوراق مشارکت رسیدگى مى کنیم. وى ادامه 
داد: زیرساخت هاى مترو به خصوص در خطوط 6 و 7 فراهم شده و بیشترین مشکل واگن و تأمین اعتبار است که شهردارى در این تأمین اعتبار تنهاست. حناچى با اشاره به اینکه تعداد مسافران مترو و 
اتوبوس اکنون در ایام کرونا به 700 تا 800 هزار نفر کاهش پیدا کرده گفت: اما این شرایط به قبل باز مى گردد و نیاز به حمایت دارد.وى افزود: براى پروژه اى که روزانه با چهار میلیون مخاطب روبرو است، 
حمایت بیشترى نیاز داریم. اوراق مشارکت 98 رسیده است، اما مشکلات ادارى در تأمین اجتماعى داریم که انتظار داریم مشکلات هر چه زودتر حل شود. حناچى گفت: امروز بخش انتهایى خط 6 مترو اضافه 

مى شود و چهار ایستگاه به این خط اضافه خواهد شد. این پروژه از پروژه هاى پیچیده اى بود که از سفره چشمه على عبور مى کرد و نگرانى هاى زیادى وجود داشت که به تدبیر مهندسان کار انجام شد.

حناچى :  
اتصال متروى 
تهران به خط 

راه آهن

بررسى میزان تخفیف به مستاجران 
شهردارى تهران در شرایط کرونایى

رئیس شــوراى اسلامى 
شهر تهران از بررسى و تصویب 
میزان تخفیف به مســتاجران 
شــهردارى تهران در شرایط 

کرونایى خبر داد.
به گزارش اعتبار به نقل از 
روابط عمومى شــوراى شهر 
،  محســن هاشــمى رئیس 
شوراى شهر تهران در حاشیه دویست و چهل و پنجمین 
جلسه علنى شوراى اسلامى شهر تهران در جمع خبرنگاران 
گفت: بیش از هشــت ماه است که با مشکل کرونا مواجه 
هستیم. در بعضى موارد غرفه ها و مکان هایى که شهردارى 
تهران اجاره داده اســت، افراد دچار ضرر و زیان شده اند و 
درخواست جبران داشته اند ، براى مثال در ایستگاه هاى 
مترو تعدادى غرفه وجود دارد که بر اساس دو میلیون مسافر 
در روز ارزیابى و اجاره داده شده اند. ولى در شرایط کرونایى 
امروز تعداد سفر ها کم شده و غرفه داران مدعى ضرر و زیان 
شده اند. این اتفاق در مکان هاى دیگرى مثل ورزشگاه ها 
نیز روى داده اســت که به طور کامل بســته شده اند؛ لذا 
موضوع به بحث گذاشته شد تا تصمیمى مناسب اتخاذ شود 
، پیشــنهاد هایى براى ارائه تخفیف به این افراد داده شده 
اســت که بتوانند به کار خود ادامه دهند و هم ضرر و زیان 
آن ها کم تر شــود. البته هنوز میزان تخفیف ها مشخص 
نیســت؛ قطعا در مورد پیشــنهاد هاى مطرح شده بحث 

مى شود و تصمیم نهایى اتخاذ خواهد شد.
وى درباره بسته شدن برخى بن بست ها در سطح شهر 
تهران توســط برخى اهالى و قــرار دادن کانکس و مانع و 
برخورد با این کار ها گفت: احتمالا تعداد این موارد باید کم 
باشد چرا که تاکنون اعتراضى در این ارتباط نشنیده بودم. 
اما این موارد جنبه امنیتى دارد و گروه ها و شــرکت هایى 
هستند که عمدتا از بازنشستگان نیروى انتظامى هستند و 
وظیفه امنیت به صورت خصوصى را برعهده مى گیرند و به 
آن ها از طرف سیستم انتظامى کشور اجازه داده شده، البته 
باید دستورالعمل این کار جدى تر تدوین شود. این موارد 
باید تبیین شود و با آن برخورد شود و نیروى انتظامى باید 
به موضوع ورود پیدا کند. البته شهردارى هم مى تواند در 
صورت وجود شکایت شهروندان ورود داشته باشد و از بروز 

چنین اتفاقاتى به صورت تخلف جلوگیرى کنند.

دامنه وسیع پذیرندگان کالاکارت بانک 
مهر ایران   

در شهرهاى مختلف ایران، فروشگاه ها و مراکز متنوعى 
از جمله لوازم خانگى، پوشاك، ساعت، کیف و کفش، کالاى 
خواب، تلفن همراه، لوازم کامپیوترى، آموزشگاه رانندگى، 
مدارس غیردولتى، لوازم التحریر، آتلیه، دفتر وکالت، ابزار 
فروشى، تعمیرگاه خودرو، فروشگاه موتورسیکلت، کلینیک 
دندانپزشکى، پزشــک عمومى، بیمارستان، فیزیوتراپى، 
سالن آرایش، فروشگاه عطر، فروشگاه کابینت، گالرى پرده ، 
فروشگاه مصالح ساختمانى، گالرى فرش، گالرى لوستر، 
فروشگاه مبل، فروشگاه لوازم برقى، مجموعه ورزشى، هتل 
و... جزو پذیرنده هاى طرف قرارداد با بانک مهر ایران هستند 
که مى توانیــد با دریافت کالاکارت از آن ها کالا خریدارى 
کرده یا خدمات آن ها را دریافت کنید. اگر مشــترى بانک 
مهر ایران هســتید، خوب است که با استفاده از این طرح، 
کالاى مــد نظر خود را با فشــار کمترى بــر درآمد خود 
خریدارى کرده و در عین حال از کالاى ایرانى نیز حمایت 
کنید. براى دریافت کالاکارت بانک مهر ایران کافى است 
به یکى از شعب بانک مهر ایران در سراسر کشور مراجعه و 
درخواست کالاکارت خود را مطرح کنید تا براى شما پرونده 
تسهیلاتى تشکیل شده و کالاکارت خود را دریافت کنید. 
مرحله بعد نیز مراجعه به فروشگاه هاى طرف قرارداد کالا 

کارت و خرید کالاهاى مورد نیاز خود است.
مبلغى که در قالب این تسهیلات قرض الحسنه اعطا 
مى شود، 200 میلیون ریال است که تقریباً قیمت کالاهاى 
مصرفى بادوام را پوشش مى دهد. یعنى عمده لوازم خانگى 
متعارف موجود در بازار با اعتبار موجود در کالاکارت قابل 
خرید اســت و بســیارى از خدمات آموزشى، بهداشتى و 
درمانى را مى توان به پشــتوانه این اعتبــار دریافت کرد. 
پرداخت اقســاط این طرح یک ماه استراحت دارد؛ یعنى 

یک ماه پس از واریز وام و ارائه کالا کارت آغاز مى شود.

توزیع 70 هزار تن روغن خام ذخایر 
استراتژیک میان کارخانجات تولید روغن 
ابوالحســن خلیلى رئیس هیات مدیره انجمن صنفى 
صنایع روغن نباتى ایران گفت : خوشــبختانه با تمهیدات 
اندیشیده شــده 70 هزار تن روغن خام ذخایر استراتژیک 
شرکت بازرگانى دولتى ایران در طول دو هفته گذشته میان 
کارخانجات تولید روغن کشور توزیع شد و 54  کارخانه در 
سراسر کشــور در فرآیند تولید روغن نباتى فعالیت دارند، 
آمادگى تولید و توزیع روزانه بیش از 4 هزار تن روغن نباتى 
در سطح کشور فراهم شده است ،  بزودى سطح فروشگاه ها 
از روغن مایع تولید داخل کشور تکمیل و نگرانى هاى مردم 

رفع خواهد شد.

گفتگو -2خبـــر

مدیر عامل گروه صنعتى ایران خودرو نوسازى ناوگان 
حمل ونقل عمومى را یکى از دستاوردهاى اعتماد به تولید 
داخل کشور دانســت و گفت: رضایت مردم و شهروندان 
حاصل این اعتماد خواهد بود. ایکوپرس- فرشاد مقیمى 
ضمن اعلام آمادگى براى توسعه ناوگان حمل و نقل عمومى 
در بخش خودروهاى برقى، گفت: با شروع به تولید در این 
بخش، قادر هستیم سطح داخلى سازى را در مدت کوتاهى، 
بــه میزان قابل توجه افزایش دهیم. وى تصریح کرد: خط 
تولید اتوبوس در ایران خودرو دیزل بعد از حدود 9 ســال 
توقف، احیا شده و برنامه تولید ماهانه به زودى به 40 دستگاه 
خواهد رسید. این برنامه در پایان سال جارى به 60 دستگاه 

و در اوایل سال آینده به 70 دستگاه افزایش خواهد یافت.
مقیمى تعمیق ســاخت داخل را یکى از مهم ترین 
موضوعات در سیاســت هاى کلان کشور خواند و گفت: 
ایران خودرو دیزل توانسته سطح داخلى سازى اتوبوس را 
از 29 درصد به 38 درصد برساند که این عدد تا پایان سال 

به 46 درصد خواهد رسید. وى افزود: میزان ارزبرى تولید 
اتوبوس از 58 هزار یورو به 50 هزار یورو رســیده که این 
عدد نیز تا پایان سال با افزایش ساخت داخل، به 44 هزار 
یورو کاهش خواهد یافت و در صورت استمرار قراردادهاى 
نوسازى، در ســال آینده نیز این میزان به 33 هزار یورو 
خواهد رسید. مدیرعامل گروه صنعتى ایران خودرو ایجاد 
وحدت و همدلى میان خودروسازان را نتیجه هدف گذارى 
در داخلى سازى تولید دانست و گفت: امیدواریم با اعتماد 

به تولید داخل، قراردادهاى نوسازى استمرار یابد.
 وى از تحقــق جهــش تولیــد در گــروه صنعتى 
ایران خــودرو  خبر داد و ضمن جهادى خواندن این اقدام 
گفت: از ابتداى امسال تا امروز در بخش سوارى 56 درصد 
رشد را نسبت به مدت مشــابه سال گذشته و در بخش 
خودروهاى ســنگین در همین بــازه زمانى 42 درصد 

افزایش را به ثبت رسانده ایم.
 مقیمى اظهار امیدوارى کرد، شیرینى اقدام امروز و 
بهره بردارى از 100 دســتگاه اتوبوس، بــه کام مردم و 
شهروندان بنشــیند.  گفتنى است، امروز 100 دستگاه 
اتوبــوس و مینى بــوس از قرارداد ایران خــودرو دیزل و 
شهردارى تهران براى نوسازى 250 دستگاه ناوگان حمل 
و نقل عمومى از محل تفاهم نامه 800 دستگاهى به مرحله 
بهره بردارى رسید. فاز نخست این قرارداد در مدت کوتاه 
دو ماه به اجرا گذاشــته شده و 150 دستگاه نیز تا پایان 

سال تحویل شهردارى تهران خواهد شد.

هفته نامه اقتصادى ایران

نوسازى ناوگان حمل ونقل عمومى، دستاورد
 اعتماد به تولید داخل است

دکتر حسین مهري مدیر عامل بانک 
صنعت و معدن گفت : مجموع تسهیلات 
اعطایــى بانک صنعت و معدن طى 7 ماه 
نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه 
سال گذشته معادل 57 درصد افزایش پیدا 
کرده است ، کارنامه عملکرد کل تسهیلات 
اعطایى این بانک طى 7 ماهه نخست سال 
جارى نشان مى دهد از ابتداى سال جارى 

تا پایــان مهرماه بیش از 132 
هزار میلیــارد ریال به بخش 
هاى مختلف تولید کشــور از 
سوى این بانک پرداخت شده 
است که نسبت به 7 ماه ابتدایى 
سال 98 معادل 57 درصد رشد 
داشته اســت ودر هفت ماهه 
ابتدایی ســال 98 در مجموع 
بالغ بر 84 هزار میلیارد ریال نیز 

به متقاضیان تسهیلات بخش هاي صنعت 
و معدن کشور پرداخت شده بود.

وى با اشاره به لزوم ایجاد فرصت هاى 
برابر ســرمایه گذاري بــراي کارآفرینان 
عرصه تولید افزود: سرمایه گذارى لازمه 
رشــد و توسعه اقتصاد هاي پویا و کارآمد 
است و بدون اعتبارات و تسهیلات بانکى و 
حمایت مســتمر از تولیدکنندگان نمی 
توان افق روشنی براي جهش تولید متصور 
شد ، با بهره برداري و استفاده بهینه از منابع 
و سپرده هاى بانکى مى توان فعالیت هاي 
مولد ایجاد کرد تا با افزایش تولید، اشتغال 
و به تبع آن درآمد سرانه شاهد محرومیت 
زدایی از اســتان هاي کمتر توسعه یافته 
باشیم، در همین راستا در تلاش هستیم تا 

با کمک مســؤلان هر اســتان و مدیران 
اســتانی این بانک نیازهــا و مزیت هاي 
ســرمایه گذاري هر منطقه را شناسایی 
کرده و تسهیلات را در اختیار افراد داراي 
اهلیت و صلاحیت قرار دهیم ، تسهیلات 
تبصره 18 که در سه بخش تأمین سرمایه 
در گردش مورد نیــاز فعالان اقتصادى و 
کمک به نوسازى و جایگزینى ماشین آلات 

و طرح هایى که بیش از 60 درصد پیشرفت 
فیزیکى دارند به متقاضیان پرداخت شده 
اســت، بانک با پرداخت 36 هزار و 475 
میلیارد ریال تســهیلات تبصره 18 رتبه 
نخســت را با پرداخــت 91 درصد این 
تسهیلات به واحدهاي تولیدي در میان 
بانک هاي کشــور داراســت، پرداخت 
تسهیلات به صنایع و واحدهاى نیمه راکد 
که از بحران شیوع ویروس کرونا و نوسانات 
نرخ ارز و افزایش هزینه هاي مواد اولیه و 
تجهیزات دچار مشکل شده اند، با نظارت 
کافى ادامه دارد؛ همچنین براي واحدهایی 
که به این دلایل داراي بدهی غیر جاري و 
معوق شــده اند نیز مساعدتها و حمایت 

هایی در نظر گرفته شده است.

دولت تصمیم گرفــت اجازه واردات در 
برابر صادرات یــا واردات بدون انتقال ارز را با 
وجــود نگرانى هاى بانــک مرکزى و برخى 

کارشناسان، به فعالان اقتصادى بدهد.
به گزارش خبرگزارى مهر، واردات کالا با 
ارز متقاضى یا همان واردات بدون انتقال ارز با 
تصمیم شوراى هماهنگى اقتصادى دولت 
مجدداً در دستور کار دستگاه هاى اجرایى قرار 
گرفت. البته بانک مرکزى اعتقاد دارد واردات 
کالا بدون انتقال ارز منعى ندارد، مگر اینکه 

منشأ ارز مشخص باشــد اما وزارت صنعت 
مى گوید که این ارز حتى اگر از بازار داخل هم 
تهیه شده باشد، از کشور خارج شده و چه بهتر 
که اکنــون با کالاهایى که مورد نیاز خطوط 
تولیدى اســت، باز به چرخه اقتصاد کشور 
بازگردد. این اولین بارى نیســت که موضوع 
واردات بــدون انتقــال ارز، مثــل یک توپ 
ســرگردان در زمین بانــک مرکــزى و 
وزارت صمت این پا و آن پا مى شــود. بانک 
مرکزى معتقد است ارزى که براى خرید این 
کالاها استفاده شده، همان فشارهاى سنگینى 
است که نرخ دلار را به این نرخ هاى عجیب و 
غریب کشانده و از این پس هم معلوم نیست با 
آزادســازى رویه واردات بدون انتقال ارز، چه 

سرنوشتى براى بازار رقم مى خورد.

اما وزارت صنعت، دیدگاه دیگرى دارد؛ 
چراکه به دلیل معطلى براى تخصیص ارز به 
مواد اولیه وارداتى، خطوط تولید بسیارى از 
کارخانجات کشــور که اتفاقاً صادراتى هم 
هستند و محصول صادراتى شان ارزآور است، 
تعطیل شده یا با ظرفیت پایین کار مى کنند. 
البته در این میان، بازیگر ســومى هم به نام 
گمرك حضور دارد. مقامات گمرکى مى گویند 
که این شیوه واردات بدون انتقال ارز مى تواند 
تا حدود زیادى منجر به تسریع در ترخیص 

کالاها شوند.
پیش تر از این نیز یک بار 
ســتاد هماهنگــى اقتصادى 
دولــت، واردات کالا بــدون 
انتقال ارز را مجاز اعلام کرده 
بود که البتــه همان زمان نیز، 
رئیس کل بانک مرکزى بارها 
مخالفت خود را با این تصمیم 
اعلام نمــوده بــود؛ و همین 
مخالفت ها موجب شد این مصوبه هیچگاه 
عملیاتى نشــود؛ در این رابطه عبدالناصر 
همتى، رئیس کل بانک مرکزى اعلام کرد 
واردات بدون انتقاد ارز مى تواند به قاچاق 

کالا دامن بزند.
با این حال، حمید زادبوم رئیس کل 
سازمان توسعه تجارت ایران در مورد علت 
استفاده از ارز متقاضى براى واردات، اظهار 
داشت: «در این سیاست اصل این نیست که 
بگوییم واردات با ارز متقاضى آزاد شده است 
بلکه این مسئله یک مورد حاشیه اى است. 
اصل موضوع این اســت کــه واردات در 
مقابل صادرات بتواند همچون ســال قبل 
برقرار باشد اما این بار وارداتى که مورد نیاز 
کشور است؛ یعنى مواد اولیه کارخانجات.»

رشد 57 درصدى پرداخت تسهیلات  بانک 
صنعت و معدن در هفت ماهه اول سال 99 

واردات بدون انتقال ارز آزاد شد

رئیس سازمان حمایت از مصرف کننده و تولید کننده گفت: از امروز سازمانهاى صنعت 
معدن وتجارت سراسر کشور از دریافت موجودى ابنارهاى بصورت کاغذى خودارى مى 
حاشیه  در  تابش  خبرگزارى صداوسیما عباس  اقتصادى  خبرنگار گروه  گزارش  به  کنند. 
فعالیت  ما  امروز همه توجه  از  افزود:  تهران  انبار هاى کالا هاى اساسى شورآباد  از  بازدید 
انبارداران در سامانه جامع انبار خواهد بود و همه انبارداران باید اطلاعات مربوط به ورود و 
خروج کالا را در این سامانه ثبت کنند. وى گفت: در انبار هایى که کالا وجود دارد، اما ثبت 
نشده است صاحبان انبار ها به عنوان صاحب کالا شناسایى و در خصوص قاچاق، عرضه خارج 
از شبکه و یا گران فروشى به تعزیرات معرفى مى شوند بنابراین اگر انبارداران این مراکز 

را اجاره داده اند باید با اسناد مربوط به اجاره به مراجع قضایى مراجعه کنند. در این زمینه 
بیشتر بخوانید؛ رئیس سازمان حمایت از مصرف کننده و تولید کننده ادامه داد: تاکنون 520 
هزار انبار موجود در کشور در سامانه جامع انبار ها ثبت شده اند و بازرسان این سازمان با 
توجه به این سامانه اطلاعات را بررسى مى کنند. تابش با اشاره به اینکه انبار هایى که کالا 
را انبار کرده، اما ثبت نکرده اند علاوه بر قاچاق به عنوان اخلال در نظام اقتصادى معرفى 
مى شوندافزود: طبق توافق انجام شده با فرمانده نیروى انتظامى و بسیج این مراکز شناسایى 
خواهند شد. وى افزود: ما تلاش مى کنیم کالا هاى خارج از دسترس در انبار ها و گمرك را 

در دسترس مردم قرار دهیم و ادامه این رویه سبب کاهش قیمت کالا در بازار خواهدشد.

حذف ثبت کاغذى موجودى انبارها
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انحصار؛ نه به نفع خودروساز نه 
مصرف کننده

سعید مدنى،  کارشناس 
ارشد صنعت خودرو گفت: 
این طــرح بایــد از جوانب 
مختلف بررسى شود، بعضى 
از موارد آن مطلوب اســت و 
برخى مــوارد نیــز نیاز به 
بررســى دارد؛ ولى در یک 

کلام باید گفت که طرح مشــکلى از خودروساز حل 
نخواهد کرد و تا موقعى که مشکلات خودرور سازى که 
60درصد آن هم در بیرون سازمان خودروسازى است و 
ربطى به مسائل داخل خودروسازى ندارد، حل نشود، 
مسائل خودروسازى حل نخواهد شد و این موضوع باید 

حتما مد نظر قرار گیرد.
او درباره ورود خودرو به بورس کالا بیان کرد: مسئله 
ورود خودرو به  بورس کالا از مدت ها پیش مطرح بوده 
و در دوره هــاى قبل نیز برخى از محصولات خودرو در 
بورس کالا عرضه شد و در آن جا به فروش رفت. عملکرد 
نسبتا موفقى هم داشت؛ ولى از آنجایى که آن محصول 
(سراتو) مشمول تحریم شد، عرضه این خودرو در بورس 
تداوم نداشت ولى به صورت آزمایشى مى توان تعدادى 
از خودروها را در بورس عرضه کنیم تا در آن جا کشــف 
قیمت صورت گیرد و اگر نتیجه مثبت شد و تفاوت قیمت 
محصولات کارخانه و بازار به حداقل و یا حتى صفر رسید، 
سپس خودروهاى دیگر را وارد کنیم؛ ولى اگر طرح به 
شکل حاضر تبدیل به قانون شود، ریسک بالایى به دنبال 

خواهد داشت.
وى در پاسخ به این سوال که در ماده چهار این طرح 
براى شوراى رقابت نقشى جهت تعیین قیمت خودرو در 
نظر گرفته شده است، اگر قرار باشد خودرو در بورس کالا 
عرضه شــود، چه لزومى بــراى قیمت گذارى از طرف 
شــوراى رقابت وجود دارد؟ پاســخ داد: شوراى رقابت 
وظیفه دیگرى دارد. وظیفه قیمت گذارى و بررســى 
قیمت باید از طریق ســازمان حمایت از تولیدکننده و 
مصرف کننده انجام شود. شوراى رقابت هر زمان که وارد 
حیطه قیمت گذارى در صنعت خودرو شد، مشکل ما 

در صنعت خودرو تعمق یافته است.

چگونگى اثربخشى شبکه فروش 
بیمه حکمت

طایفــى  احســان 
و  عمومــى  مدیرروابــط 
اموربین الملل شرکت بیمه 
حکمت در یادداشتى با اشاره 
تقریبى به اینکه 80 درصد 
بدنه صنعت بیمه را شــبکه 
فروش آن تشکیل مى دهد، 

آورده اســت: «اگر آمار خانــواده بزرگ صنعت بیمه را 
حدود هفتاد هزار نفر در نظر بگیریم، در این صورت 56 
هزار نفر در شبکه فروش بیمه ها در حال فعالیت هستند 
که با این مقدمه مى توان گفت صعودى یا نزولى شدن 
منحنى فروش بیمه به شکل قابل توجهى بسته به توان 
فروشندگان محصولات بیمه است. شبکه فروش در هر 
شرکت بیمه باید مسلح به شناخت مزیت هاى نسبى و 
یا مطلق شرکت خود باشد و این اصل مهم در کنار اصول 
و قواعد کلى بازاریابى مدنظر قرار گیرد. آنچه این روزها 
به عنوان اصول انگیزشى در فروش بیمه نامه مورد توجه 
قرار گرفته است، تنها بخشى از نیازهاى شبکه فروش را 
تامین مى کند و در مقایســه با شــناخت مزیت ها در 
اولویت هاى بعدى قرار دارد. با توجه به این نکات چند 
ســوال اصلى قابل طرح است. فروشنده بیمه حکمت 
مخاطب خود و ویژگى هاى پرسنل ارتش و خانواده هاى 
آنها را چقدر مى شناسد و تا چه اندازه ابزارها و تجهیزات 
نظام مند این شبکه را براى پوشش بیمه اى شناسایى 
کرده اســت؟ یا واژگان و ادبیــات، تیپولوژى و کلمات 
کلیدى تاثیرگــذار براى فروش بیمه نامه به مخاطبان 
خاص تا چه میزان بازشناســى شده است و شیوه هاى 
اقناع و تاثیرگذارى برآنان براى فروش بیمه هایى نظیر 

بیمه عمر چیست؟
 نمایندگان گروه فروش شرکت بیمه حکمت باید 
بدانند این شرکت از نظر ظرفیت مجاز نگهدارى ریسک، 
در آمارهاى ســال 98 با رقم 355،977 میلیون ریال 
نســبت به برخى از شــرکت هاى دیگر بیمه وضعیت 

مناسبى را دارد.
نقش بیمه حکمت در پوشش بیمه هاى زندگى و 
افزایش سهم از پرتفوى بیمه زندگى در بازار بیمه که در 
5 ســال اخیر هرســاله 2،5 واحد درصد افزایش یافته 
است، باید براى شــبکه فروش بیمه هاى عمر روشن 
باشد. مزیت فروش بیمه عمر به مخاطبان خاص نظیر 
خانواده بزرگ ارتش که از نظر جامعه شناسى و مشتغل 
داراى ویژگى هاى شناخته شده اى هستند، ایجاب مى 
کند نمایندگان فروش این شرکت براى فروش هر نوع 

بیمه نامه به ویژگى هاى این مخاطبان توجه کند».



تشریح فرآیند انتصابات در شستا

مدیرعامل شرکت سرمایه گذارى تامین اجتماعى با 
تشریح فرآیند انتصابات در شستا گفت: شفافیتى که امروز 
در شستا به وجود آمده نه تنها در گذشته وجود نداشت 
بلکــه در حال حاضــر در هیچ کــدام از هلدینگ هاى 

چندرشته اى کشور هم وجود ندارد.
به گزارش اعتبار به نقل از شســتا رســانه، محمد 
رضوانى فر با اشاره به راه اندازى سامانه مشخصات اعضاى 
هیات مدیره شرکت هاى تابعه شستا توضیح داد: پس از 
قبول مسوولیت توسط دکتر شــریعتمدارى در وزارت 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــى، شــفافیت در تمــام 
تصمیم گیرى هــا حاکم شــد و در حــال حاضر تمامى 
اساس نامه ها و انتصابات اعضاى هیات مدیره شرکت هاى 
زیرمجموعه شســتا در ســایت بارگذارى شــده و در 
مجموعه اى که این اطلاعات بارگذارى شود، دسترسى 

همه به لیست اعضاى هیات مدیره امکان پذیر است.
رضوانى فر با بیان اینکه عملکرد مناسب شستا در پى 
انتصاب هاى مناسب و دقیق به دست آمده است، گفت: 
سود شســتا در 6ماه اول سال نسبت به سال گذشته دو 
برابر بوده و تعداد شرکت هاى زیان ده از 40 به 6 شرکت 
تقلیل یافته و تمامى این اقدامات مستلزم تصمیماتى بوده 
که اعضــاى هیات مدیره شــرکت ها اتخــاذ کرده اند. 
مدیرعامل شرکت سرمایه گذارى تامین اجتماعى گفت: 
در دوره اخیــر هیچ انتصابى انجام نشــده که مدارك و 
مستندات آن وجود نداشته باشد. همچنین در 75 درصد 
انتصابات مدرك اعضاى هیات مدیره کارشناسى ارشد و 
دکترا بوده درحالى که در گذشــته این آمار کمتر از 50 
درصد بوده است. مدیرعامل شستا از راه اندازى سامانه اى 
براى ثبت درخواست و رزومه متقاضیان خبر داد و تصریح 
کرد: در مجموعه شســتا از تمامــى ظرفیت هاى افراد 
استفاده خواهیم کرد؛ این سامانه هم اکنون در شستا فعال 
است و براســاس آیین نامه هاى موجود، افرادى که براى 
حضور در هیات مدیره اعلام آمادگى مى کنند، باید رزومه 
خود را در این سامانه بارگذارى کنند تا براساس بالاترین 
امتیازها، مناسب ترین گزینه ها با دریافت برنامه کارى وارد 
کمیته انتصابات هلدینگ ها شده و بر حسب مستندات، 
براى آنها تصمیم گیرى مى شود. مدیرعامل شستا گفت: 
شفافیت را مترادف بازدهى و کارآیى بیشتر مى دانیم و از 
اطلاعــات در چارچوب کمک به خود و ایفاى تعهدات از 
سهامداران تا بازنشستگان و مستمرى بگیران که امانتدار 
آنها هستىم، استفاده مى کنیم. همچنین انتصاب زنان در 
دوره فعلى نسبت به گذشته سه برابر شده و انتصاب برادران 
اهل ســنت نیز 5/ 4 برابر شده اســت. این مسیر را ادامه 
مى دهیــم و از همه ظرفیت ها و توانمندى ها اســتفاده 
خواهیم کرد. رضوانى فر بیان کرد: سود خالص هلدینگ هاى 
تابعه شســتا در 6 ماه اول سال 98، 9هزار و 200 میلیارد 
تومان بوده که این سود در 6 ماهه امسال به 25 هزار میلیارد 
تومان رسیده است به طورى که جهش معنادارى در سود 

خالص شرکت هاى زیرمجموعه رخ داده است.
رضوانى فر ادامه داد: زمانى عصر کشاورزى و طلاى 
سبز، طلاى سیاه، طلاى سرخ و... بود اما امروز عصر طلاى 
بى رنگ و سرمایه انسانى است. روى سرمایه انسانى رنگ 
نگذاریم و اجازه دهیم فارغ از جنسیت، جغرافیاى تولد و... 
امکان بهره بردارى از ســرمایه نیروى انسانى براى همه 

مجموعه ها فراهم باشد.

خبـــر

اقتصاد و جامعه
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مسافران مترو 
و اتوبوس در 

ایام کرونا

هفته نامه اقتصادى ایران

دو گرفتارى وزارت بهداشت در مقابله با کرونا
ایســنا : وزیر بهداشــت با اشاره به 
اقدامــات انجام شــده بــراى پرداخت 
600میلیون یورو از صندوق توسعه ملى 
به وزارت بهداشــت، اقدامات انجام شده 
براى مقابله با کرونا و ضرورت هاى آن را 

تشریح کرد.
دکتر ســعید نمکى در مراسم هفته 
گرامیداشت بیمه سلامت ضمن تبریک 
ایــن هفته و درود به روح شــهداى بیمه 
سلامت، گفت: خرسندم که مردم توانسته 
اند بــا این اقدام خداپســندانه خدماتى 
دریافــت کنند. به خاطــر دارم در اولین 
روزهاى حضــورم در ســازمان برنامه و 
بودجــه اولین ماتم بنــده موضوع بیمه 
همگانى سلامت بود. مطمئن هستم که در 
هیچ دولتى بــه اندازه دولت تدبیر و امید 
پوشش همگانى به خوبى اجرا نشده است 
تا پرداختى ها از جیب مردم کاهش یابد. 
کمتر دولتى پس از انقلاب در کشــور و 
حتى در جهان توانســته است با افزایش 
سهم جى دى پى در سلامت قدم مثبتى 

در زمینه بیمه مردم بردارد.
وى با اشاره به اینکه بیمه سلامت در 
مقاطعى دچــار تنگناها بود، بدهى هاى 
انباشته شده وفاصله هاى طولانى میان 
پرداختها از مشکلاتى بود که گریبانگیر 
این سازمان شــده بود. بیمه باید از افراد 
داراى بضاعت وجه دریافت کرده و در زمان 
بیمارى و براى افراد بى بضاعت خرج کند. 
در زمانى که قانون بیمه همگانى سلامت 
اجرا مى شد، بسیارى از افراد با وضع مالى 
مناسب نیز تحت پوشــش بیمه رایگان 
بودند و این موضوع ما را دچار مشکل کرده 
بود. حتى در مقطعى بودجه سازمان را دو 
برابر کردیــم اما در شــرایطى که ارایه 
خدمات کنترل نمى شد، این حفره مرتبا 

عمیق تر مى شد.
نمکى با اشــاره به خدمات مهندس 
موهبتى در سازمان بیمه سلامت، تاکید 
کرد: یکى از تاکیدات وى این بود که بیمه 
نباید صرفا یک سازمان حمایتى باشد. کم 
کم نگاه ها از شکل حمایت گرایانه به این 
ســمت آمد که بیمه مى تواند یک بنگاه 
اقتصــادى باشــد و با این نــگاه بود که 
توانستیم کارى کنیم تا بیمه سلامت نیز 
به ســرانجام اقداماتى مانند مسکن مهر 

دچار نشود.
وزیر بهداشت ادامه داد: تدوین گاید 
لاین ها رویکرد بسیار مهمى براى کنترل 
هزینه ها بود. البته این بخش شامل موارد 
دیگرى نیز مى شــود؛ گسترش پزشکى 
خانواده، نظام ارجاع و پرونده الکترونیک 
سلامت در کنار یکدیگر مى توانستند به 

کاهش هزینه ها کمک کنند.
ریل گذارى پرونده الکترونیک 

سلامت
نمکى تاکید کــرد: یکى از گام هاى 
مهم مــن در دوران وزارت، ریل گذارى، 
تدوین و اســتقرار پرونــده الکترونیک 
سلامت بود و توانستیم با عبور از این ریل 
سیستم ارجاع و پزشکى خانواده را براى 
80میلیــون نفر جمعیت به ســرانجام 

برســانیم. در این زمینه بیــش از 600 
گایدلاین تصویب شــد که این حرکت 
توانســت هزینه هاى بیمه ســلامت را 

کاهش دهد.
وى افزود: علاوه بر افزایش کمى بیمه 
شدگان، خدمات دچار تغییرات کیفى نیز 
شــد و مهم تریــن اقــدام در این زمینه 
گسترش زیرســاخت آى تى بود. یکى از 
آرزوهاى من همواره این بود که بتوانم در 
رابطه با نســخه نویســى و نسخه پیچى 
الکترونیک گام هاى مهمى بردارم و این 
موضوع زبان مشترك ما و بیمه سلامت 
شد تا این واقعه تاریخى مهم با همکارى 

سازمان نظام پزشکى رقم بخورد.
نمکى با تاکید بر اینکه آزمون ارزیابى 
وســع اقدامى بسیار بزرگ بود بیان کرد: 
آنجا که عشــق فرمان دهد، محال ســر 
تعظیــم فرود مــى آورد. و ما مى دیدیم 
علیرغم آنکه خیلى ها به ما مى گفتند نمى 
توانید این کار را پیش ببرید، توانستیم به 

خوبى از پس آن بر آییم.
وى در ادامه سخنان خود با تاکید بر 
اینکه نباید با شروع دوره مدیریتى جدید 
اقدامات گذشته نادیده گرفته شود، گفت: 
من تنها وزیرى هســتم که بــا ورودم به 
وزارت بهداشت هیچ معاونى را تغییر ندادم 
و دلیلى براى شخم زدن فعالیتها ندیدم. با 
خودم هیچ کس را نیاوردم و روزى هم که 
بخواهــم از وزارتخانه بروم با یک کیف و 
چند یادگارى وزارتخانه را ترك مى کنم.
روزهاى سخت و بغض آلودى را طى 

مى کنیم
وى با اشاره به سختى هایى که بحران 
کرونا بر نظام سلامت کشور تحمیل کرده 
اســت، گفت: شاید به زبان نیاوریم اما در 
150 ســال گذشــته، فکر نمــى کنم 
وزارتخانــه اى همچون مــا دچار چنین 
مشکلاتى شده باشد. در حالى آمار مرگ 
و میــر کرونا به بیــش از 400 نفر در روز 
رسیده اســت که روزهاى سخت و بغض 
آلودى را طى مى کنیم. خداوند شــاهد 
اســت شــبهاى طولانى را نخوابیدم تا 
اکســیژن به یــک بیمارســتان در یک 
شهرستان برسد. خداوند شاهد این رنجها 
هســت، اما در کنار نظام سلامت بیمه ها 
مى توانند با فعالیت بیشــتر به کمک ما 

آیند.
مهار کرونا، اولین اولویت کشور 

باشد

نمکى افزود: اگر کرونا را مهار نکنیم 
هیچ چیز در کشور آرام نخواهد بود. اولین 
اولویت ما باید کنترل کرونا باشد. بر اساس 
فرمایش مقام معظم رهبرى قرار شــد تا 
قرارگاهى اجرایى بــراى مدیریت کرونا 
تشــکیل شــود؛ زیرا من به عنوان وزیر 
بهداشت نمى توانم جاده ها را ببندم، مغازه 
ها را پلمب کنم و ... شاهد بودیم در جاهایى 
که پروتــکل هاى بهداشــتى را رعایت 
نکردیم چگونه مشکلاتمان دو چندان شد 
و ایــن در حالى بود کــه این مرد حکیم 
بزرگ، خودشــان یکى از مراعات کننده 
ترین افراد در نظام جمهورى اســلامى 

بودند.
بیمارستانهاى دولتى و دانشگاهى 

در اوج تنگدستى
وزیر بهداشت با تاکید بر لزوم مداخله 
جدى تر بیمه ها در کنترل بحران کرونا، 
اظهار کرد: امروز بیمارستانهاى دولتى و 
دانشگاهى در اوج تنگدستى هستند. امروز 
در این جنــگ بیولوژیک قبــل از آنکه 
سربازها کشته شوند، سردارها جان خود 
را از دســت مــى دهند. در ایــن بحران 
پزشــکان و متخصصان بسیار زیادى که 
جایگزین کردن آنها سخت خواهد بود از 
بین رفتــه اند. درآمدهــاى اختصاصى 
بیمارســتانها به 10 تا 15 درصد کاهش 
یافته اســت و این درحالى است که حتى 
بــراى خرید روزانه خــود نمى دانند که 

قیمتهاى فردا چگونه خواهد بود.
800هزار تومان بابت لباس 

محافظتى پرسنل در هر شیفت 
کارى

وى ادامه داد: امروز در هر شیفت که 
پرستاران و پرسنل عوض مى شوند هزینه 
لباس محافظتى بابت هر شیفت800 هزار 
تومان است و تمام اینها باید از جیب وزارت 

بهداشت پرداخت شود.
دو گرفتارى وزارت بهداشت در 
مقابله با کرونا؛ جیب خالى و کم 

زورى
وزیر بهداشــت با اشــاره به افزایش 
تستهاى روزانه کرونا افزود: با توجه به این 
موضوع بیش از گذشته حضور بیمه ها در 
کنار ما باید احساس شود. دو مشکل عمده 
ما در این دوراه، جیب خالى و زور کم است؛ 
خدا نکند ناى راه رفتن نداشته باشى. آن 
زمان نمى توانى به کســى بگویى بالاى 

چشمت ابروست.

هزینه هاى میلیاردى بابت تستهاى 
روزانه کرونا

وى ادامــه داد: مــا منابع بســیار 
محدودى داشتیم و در شرایطى که قیمت 
هر تست 250هزار تومان برایمان تمام مى 
شد، روزى 6میلیارد و 250 میلیون تومان 
هزینه تست مى دادیم. اکنون تصور کنید 
قرار باشد ظرفیت انجام تستهاى روزانه به 
50هــزار مورد برســد؛ آن زمان باید چه 

مبلغى را پرداخت کنیم.
پرداخت 600 میلیون یورو از صندوق 

توسعه ملى؛ بزودى
وزیر بهداشــت گفت: خوشبختانه 
امروز متوجه شــدیم 600میلیون یورو 
باقیمانده از آن یک میلیارد یورو صندوق 
توسعه ملى که قرار بود به ما اختصاص داده 
شود، قرار است بزودى پرداخت شود. اما 
با کمک بیمه سلامت مى توانیم گامهاى 
بزرگترى را در زمینه انجام تستها و افزایش 

بیماریابى انجام دهیم.
اهمیت پوشش بیمه اى خدمات 

مراقبت در منزل
نمکى پوشــش بیمــه اى خدمات 
مراقبت در منزل را نکته اى بســیار مهم 
خواند و گفت: با مراقبت از بیمار در منزل، 
مى توانیم هزینه ها را تا حد زیادى کاهش 
دهیم. این موضوعى است که در بیماران 
دچار سکته مغزى و قلبى امتحان کردیم.
تاکید بر توسعه دوراپزشکى در کشور

وى در ادامه سخنان خود با اشاره به 
نقش دوراپزشکى و تله مدیسین در دوران 
کرونا، گفت: امروز مى دانیم 88 درصد از 
مــرگ و میرهاى کرونا در افراد بالاى 65 
سال و داراى بیماریهاى زمینه اى است و 
باید تلاش کنیم با ایــن طرح جدید که 
همان افزایش تستهاى روزانه است، این 
رقم را کاهش دهیم. امیدواریم در گام هاى 
بعدى زیرساختها براى گسترش خدمات 

دوراپزشکى نیز تقویت شود.
خرید راهبردى خدمات؛ از راه هاى 

نجات بیمه سلامت از باتلاق 
اقتصادى

نمکى گفت: نظام ارجاع، پزشــکى 
خانواده و طرح هر خانه یک پایگاه سلامت 
از تاکیدات ما اســت و در این زمینه بیمه 
سلامت نباید خود را از بدنه کلى جدا بداند. 
موضوع خرید راهبردى خدمات یکى از راه 
هاى نجات بیمه سلامت از باتلاق اقتصادى 
اســت. اما در این شرایط ارایه خدمت نیز 
محدود اســت زیرا از بخش خصوصى به 
خوبى حمایت نشده و هر کس که خواسته 
به این بخش ورود کند با دســتورالعمل 

هاى دست و پاگیر اذیت شده است.
چرا باید جامعه پزشکى به سمت 

ساختمان سازى برود؟
وزیر بهداشت ادامه داد: چرا باید کارى 
کنیــم که جامعه پزشــکى به ســمت 
ساختمان سازى برود. البته ما اجازه نمى 
دهیم جیب مردم ســلاخى شود و با هر 
قیمتى ارایه خدمت شود. اجازه نمیدهیم 
پول جامعه پزشکى در جایى برود که روا 

نیست.

رئیس شوراى شهر تهران گفت: براساس آمارهاى موجود تعداد سفرهاى شهروندان با مترو و اتوبوس قبل ازکرونا حدود 5 و نیم میلیون سفر بود که سه میلیون سفر با مترو و مابقى با 
اتوبوس ثبت شده است. اما با شیوع پاندمى کرونا، آمار مسافران مترو و اتوبوس بشدت کاهش یافت، به گونه اى که در فروردین ماه امسال، آمار مسافران به حدود 400 هزار نفر یعنى 
به یک هشتم رسید. محسن هاشمى به ایسنا، گفت: با این حال با باز شدن فضاهاى اقتصادى و ادارات تعداد مسافران افزایش یافت که کمتر از یک میلیون نفر با مترو و همین مقدار با 
اتوبوس سفر مى کردند که البته با وجود رشد مسافر باز هم به کمتر از نصف مسافران در گذشته رسیده بودیم. وى با بیان اینکه با رشد تعداد مسافران در شبکه حمل ونقل عمومى 
امکان رعایت فاصله گذارى اجتماعى نیست، افزود: شــهردارى با گندزدایى و ضدعفونى کردن مدام وسایل حمل ونقل عمومى، پروتکل هاى بهداشتى را رعایت مى کند، اما رعایت 
فاصله گذارى در شبکه حمل ونقل با این نوع فعالیت مراکز ادارى و اقتصادى امکان پذیر نیست. هاشمى ادامه داد: براى رعایت فاصله گذارى اجتماعى در مترو نیازمند تجهیزات هستیم، 
به گونه اى که در حال حاضر 1300 واگن در شبکه مترو داریم که 20 درصد آنها نیز در حال نگهداشت است و به همین اندازه براى رعایت پروتکل ها نیازمند واگن هستیم و در اتوبوسرانى 

نیز وضعیت اینگونه است که در حال حاضر 5900 اتوبوس در شبکه ناوگان داریم که بخشى از آن هم در حال تعمیرات است و به همین اندازه نیازمند اتوبوس کمکى هستیم.

خبر

توان پاسخگویى سازمان تأمین اجتماعى 
با توسعه مرکز 1420 ارتقا مى یابد 

مدیرعامل سازمان تامین 
اجتماعــى ، پاســخگویى را از 
وظایف مهم این سازمان برشمرد 
و گفت: تلاش مى کنیم هر بیمه 
شــده در هر نقطه از کشــور به 
راحتــى پاســخ ســوالات و 
درخواست خود را دریافت کند تا 
به هدف نهایى این ســازمان که کسب رضایتمندى آنها 

است، برسیم. 
به گزارش اعتبار به نقــل از  اداره کل روابط عمومى 
سازمان تامین اجتماعى، دکتر مصطفى سالارى در جلسه 
شوراى راهبرى مرکز ارتباطات و نظارت مردمى(1420) 
با بیان اینکه بســیارى از مقدمات توسعه این مرکز از نظر 
ســخت افزار، نرم افزار و نیروى انسانى آماده شده است، 
افزود: طبیعتاً کاستى هایى هم وجود دارد که باید بازبینى 

و نسبت به  رفع آنها اقدام کنیم.
وى گفت: مرکز ارتباطات نقطه ارتباطى بین سازمان 
و مخاطبان است. مردم مى توانند بدون مراجعه به سازمان ها 
از طرق مختلف مانند تلفن، پیامک، ایمیل و وب سرویس ها 
در خواســت خود را ارائه و پاسخ لازم را دریافت کنند ، با 
توســعه مرکز 1420 براى بهبود مســتمر فرآیندها باید 
آمادگى داشــته باشیم. مسایلى که از سوى مخاطبان در 
تماس با این مرکز مطرح مى شــود باید با پاســخ فنى و 
کارشناسى مواجه شود و در نهایت منتج به بهبود فرایند و 
سیستم هاى این سازمان شود  برگزارى دوره هاى آموزشى 
منظم براى کاربران و ارزیابى مستمر عملکرد این مجموعه 
انتظار داریم که تحول اساســى در پاسخگویى سازمان به 

جامعه ایجاد شود.
مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعى گفت: قطعا با 
رونمایى از طرح توســعه مرکز ارتباطات و نظارت مردمى 
این ســازمان با افزایش 5 برابرى تماس هاى روزانه روبرو 
خواهیم شد و 4 هزار تماس روزانه با این مرکز به22 هزار 
تماس افزایش خواهد یافت. از این رو توان پاسخگویى مان 

را ارتقا مى دهیم.
وى با بیان اینکه شخصا در مرکز ارتباطات و نظارت 
مردمى ســازمان تامین اجتماعى حاضر خواهم شــد و 
مستقیما با بیمه شدگان گفتگو خواهیم کرد، اظهار داشت: 
معاونین و مدیران ســازمان حتمــا در این مرکز حضور 
مى یابنــد و از نزدیک در جریان مســایل مخاطبان قرار 

مى گیرند.      
سالارى بابیان اینکه همچنین از ظرفیت شبکه هاى 
اجتماعى براى ارتباط با بیمه شــدگان، بازنشســتگان و 
کارفرمایان و دریافت نظرات و مسایل آنها استفاده خواهیم 
کرد، گفت: براى ارتقاى پاســخگویى از ابزارهاى مختلف 
بهره مى گیریم تا امکان طرح ســئوال و دیدگاه شرکاى 

اجتماعى فراهم باشد.
همچنیــن در این جلســه مدیران و کارشناســان 
حوزه  هاى مختلف نظرات خود را در مورد پیشرفت توسعه 

مرکز ارتباطات و نظارت مردمى بیان کردند.

اقتصاد دانش بنیان در صنعت خودرو با 
تمرکز بر فناورى هاى پاك در تولید

کنفرانس پیشرفت هاى اخیر و روندهاى آینده صنعت 
خودرو، دى ماه سال جارى برگزار خواهد شد.

به گــزارش اعتبار به نقل از ایســنا،اولین کنفرانس 
«پیشرفت هاى اخیر و روندهاى آینده در صنعت خودرو» 
در تاریخ دوم و ســوم دى ماه 1399 توسط دانشگاه علم و 
صنعت برگزار خواهد شــد. هدف این کنفرانس تعمیق 
ارتباط دو طرفه صنعت خودرو و پژوهش هاى انجام شده 
در نهادهاى پژوهشــى مانند دانشگاه ها، مراکز پژوهشى 

و شرکت هاى دانش بنیان از طرق زیر است:
آگاهى از تحقیقات روز ایران و جهان در رابطه با توسعه 

فناورى هاى مورد استفاده از صنعت خودرو
توسعه شبکه محققان، فناوران و کارآفرینان صنعت 

خودرو
آگاهى عمومى از پیشرفت هاى صنعت خودروى ایران 

و بهبود تصویر ذهنى جامعه از صنعت خودرو
بهبود سیاست گذارى ها در صنعت خودرو

بررسى سیاست گذارى براى پیشرفت صنعت خودرو 
با تمرکز بر توسعه توان ساخت داخل در سطوح صنعتى، 

شبکه تامین و بازار خودرو
اقتصــاد دانش بنیان در صنعت خــودرو با تمرکز بر 
فناورى هاى پاك در تولید (Industry 4.0)  و خودروهاى 

پاك
روش هاى مدرن مالى و جذب سرمایه و سرمایه گذارى 

خطرپذیر
مدیریت و کارآفرینى مبتنى بر نوآورى

اکوسیستم نوآورى و روش هاى نوآورى باز و بسته در 
صنعت خودرو

آینــده پژوهــى در صنعت خــودرو و فناورى هاى 
متحول کننده صنعت و بــازار این کنفرانس در دو محور 
«سیاستگذارى علم، فناورى و نوآورى» و «علوم مهندسى 

و فناورى هاى نوین» خواهد بود.

www.etebar.net

پــس از بالا گرفتن انتقادها از وضعیت نامناســب صدور 
کارت هاى بازرگانى و تبدیل این کارت ها به ابزار سوءاستفاده، 
نماینده مجلس از باز شدن این پرونده در کمیسیون اصل 90 
خبر داد.  الهام آزاد، عضو هیأت رئیسه کمیسیون اصل 90 در 
مجلس شوراى اسلامى در گفت وگو با ایبنا درباره پشت پرده 
کارت هاى بازرگانى یکبار مصرف یا اجاره اى گفت: گزارش ثبت 
کارت بازرگانى براى کارتن خواب ها بسیار جاى تعجب دارد. در 
این باره سوال پیش مى آید که این امکان از چه طریقى به وجود 
آمده و چگونه ممکن است بدون احراز صلاحیت، کارت بازرگانى 

صــادر  شــود؟ وى در ادامه تاکید کرد: بر اســاس عدم احراز 
صلاحیت و چنین اهمال کارى هایى 27 میلیارد دلار ارز (به گفته 
دولت؛ که البته دولت به قوه  قضائیه 7 میلیارد دلار گزارش کرده) 
به کشــور بازنگشته و این بسیار نگران کننده خواهد بود.  این 
نماینده مجلس در این باره اظهار داشت: کارتن خواب بودن این 
افراد یا افرادى که فعالیت تجارى ندارند ولى از کارت بازرگانى 
برخوردار هســتند به قدرى تعجب برانگیز اســت که بررسى 
پشت پرده آن حتما باید مورد توجه قرار گیرد، زیرا در صورت 
صحت، با توجه به اینکه دریافت کارت بازرگانى در یک پروسه 

طولانى به نتیجه مى رسد، بدون شک افرادى که این کار را به 
پیش برده اند از توان خاصى بهره مند هستند.  عضو هیأت رئیسه 
کمیسیون اصل 90 مجلس در ادامه بیان کرد: کمیسیون اصل 
90 در هفته اخیر نسبت به مساله کارت هاى بازرگانى ورود پیدا 
کرده است. با توجه به اینکه در وضعیت اقتصادى سختى به سر 
مى بریم، بدون شک شفاف سازى در این زمینه کمک بزرگى 
مى کند، زیرا برگشت ارزهاى صادراتى در این شرایط اقتصادى 
یارى دهنده است، بنابراین همان طور که اشاره کردم باید همه 

قسمت هاى این مساله مشخص و روشن شود.

پرونده کارت هاى 
بازرگانى در کمیسیون 

اصل 90

در همیــن حال رئیس اتاق بازرگانى ایران و چین با تایید 
سوءاستفاده از کارت هاى بازرگانى و تاکید بر اینکه این تخلفات 
و اتفاقات قابل پیش بینى بود، گفت: اینکه رئیس کل بانک مرکزى 
اعــلام مى کند تخلفى در حوزه صــادرات رخ داده و افرادى با 
استفاده از کارت هاى بازرگانى اجاره اى اقدام به صادرات کرده  و 
ارزى هم بازنگردانده اند، درســت است اما من این اتفاق را از 2 
سال پیش گوشزد کرده بودم. مجیدرضا حریرى اظهار داشت: 
بنده وزیر اقتصاد و وزیر صمت وقت را در جریان صدور و تمدید 
کارت بازرگانى براى افرادى که واجد شرایط نیستند قرار دادم 

اما چون دولت به دنبال اتاق مطیع و سر به زیر بود، آن زمان منافع 
را در عدم پیگیرى مى دید و به نوعى شریک متخلفان بود، پس 
در نتیجه امروز نمى تواند مدعى باشد. وى تصریح کرد: اسفند 
ســال 97 در جریان انتخابــات اتاق بازرگانى شــاهد صدور 
کارت هایى بودیم که براى افراد بدون صلاحیت صادر مى شد تا 
به رأیى براى آقایان تبدیل شود. در واقع آن کارت هاى اجاره اى 
زمانى مصرف شــان براى رأى هاى اجــاره اى بود که بعد از آن 

شرایط باطل نشد و مصرف تجارى پیدا کرده است. 
حریرى تاکید کرد: آن زمان اعلام کرده بودم که سال هاى 

آینده با مفاسد اقتصادى ناشى از این کارت ها مواجه خواهیم شد 
اما توجهى به آن نشد و حالا به دنبال مقصر مى گردیم. به گفته 
رئیس اتاق بازرگانى ایران و چین، مشکل امروز حوزه صادرات 
تکرار مســائل وارداتى 2 سال گذشته است که عده اى با کارت 
اجاره اى براى فرار از مالیات واردات انجام دادند. در نتیجه اینها 
معلول سیاست گذارى اشتباهى است که باید اصلاح شود. به 
عنوان نمونه شناسایى نشدن تراکنش هاى مالى یا شفاف نبودن 
موضوع مبادله مالى افراد از سیاست هاى اشتباهى است که منجر 

به بروز چنین تخلفاتى مى شود.

کارت هاى بازرگانى 
اجاره اى، ابزار اجاره رأى 

در انتخابات اتاق هاى 
بازرگانى



شرکت سهامى بیمه میهن امسال نیز طبق اعلام بیمه مرکزى ج.ا.ایران در سطح یکِ توانگرى مالى قرار گرفت.
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومى بیمه میهن؛ بیمه مرکزى جمهورى اسلامى ایران در اجراى ماده 6 
آیین نامه نحوه محاسبه و نظارت بر توانگرى مالى مؤسسات بیمه و بر اساس ارزیابى صورت هاى مالى مصوب 
ســال 1398بیمه میهن؛ توانگرى مالى این شرکت در سال 1399 را سطح یک با نسبت 104 درصد تأیید و 

اعلام کرد. 
بر اساسِ آئین نامه شماره 69 شوراى عالى بیمه، توانگرى مالى مؤسسات بیمه داراى پنج سطح است که ”سطح 
یک“ بالاترین سطح توانگرى مالى محسوب مى شود و مبناى محاسبات آن نیز اطلاعات مندرج در صورت هاى 

مالى حسابرسى شده مصوب مجامع عمومى مؤسسات بیمه است.
شــرکت  بیمه اى که توانگرى مالى آن سطح «یک» باشــد، به منزله این است که از توانایى کافى براى ایفاى 
تعهدات آتى خود در مقابل بیمه گذاران و صاحبان حقوق آنها برخوردار اســت. شرکت سهامى بیمه میهن به 
مدیر عاملى دکتر رضا مصطفوى و عضو هیئت مدیره ، در سال هاى اخیر تلاش کرده است با مدیریت دارایى ها 

و ایفاى تعهدات خود، نسبت توانگرى مالى خود را در بهترین وضعیت حفظ کند.

بیمه میهن همچنان در 
سطح یک توانگرى مالى

بیمه میهن

 محمد بابا کردى مدیر بیمه هاى مسئولیت و مهندسى بیمه تعاون گفت: طى روزهاى اخیر، اقبال عمومى به بیمه هاى توقف 
کسب وکار ناشى از کروناى بیمه تعاون در استان هاى مختلف کشور به طور قابل توجهى افزایش یافته است. به گزارش اعتبار 
به نقل از روابط عمومى بیمه تعاون، وى با اشاره به اینکه بیمه توقف ناشى از کرونا مورد توجه و حمایت تعداد زیادى از اتحادیه هاى 
تولیدى و توزیعى در کشور قرار گرفته است، گفت: در اسفندماه سال گذشته به طور ویژه و همین طور در چند هفته اخیر، 
بسیارى از صنوف به دلیل اعلام توقف فعالیت از سوى دولت و ستاد ملى کرونا، دچار تعطیلى و قطع منابع درآمدى شدند که 
این تجربه با توجه به شیوع گسترده تر کرونا در روزهاى اخیر و افزایش احتمال تعطیلى مجدد کسب وکارها، واحدهاى صنفى 
را بر آن داشت تا براى کاهش سطوح درآمدى خود و کاهش ریسک تعطیلى، نسبت به خرید این بیمه نامه اقدام کنند. فروش 
بیمه توقف کسب وکار ناشى از کرونا انحصاراً در اختیار بیمه تعاون است که بر اساس آن، هر کسب وکار داراى پروانه فعالیت 
مى تواند با خرید بیمه نامه یک ساله، پس از اعلام تعطیلى از سوى دولت یا ستاد ملى کرونا، حداکثر تا دوماه از درآمد خود را 
در قالب پوشش بیمه اى از بیمه تعاون دریافت کند. حداقل حق بیمه سالیانه پرداختى در این بیمه 210 هزار تومان و حداکثر 
10 میلیون و هشتصدهزار تومان است که خسارت روزانه پرداختى 500 هزار تومان تا 12 میلیون تومان را به مدت حداکثر 

60 روز پوشش مى دهد ،  خرید بیمه توقف کسب وکار باید قبل از اعلام تعطیلى از سوى دولت صورت گیرد.

استقبال کسب وکارها و 
اتحادیه هاى صنفى از بیمه 
تعاون

 محمد بابا کردى

به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانى وزارت نیرو (پاون)، ”غلامعلی رخشانی مهر“ معاون هماهنگى توزیع توانیر با بیان 
اینکه زیرساخت ارائه همه خدمات برق در شرکت هاي توزیع به صورت غیرحضوري فراهم شده است،  تصمیم بر این است که 
به ویژه در شرایط کنونی و درگیري جامعه با بیماري کرونا، حداقل 95 درصد از خدمات در زمینه فروش و خدمات پس از 
فروش، از آذرماه به بعد، به صورت غیرحضوري ارائه شود. وى  با تاکید بر اینکه پس از غیرحضوري شدن خدمات، مردم به هیچ 
عنوان دیگر نیازي به مراجعه در شرکت هاي توزیع ندارند، یادآور شد: خدماتی مانند اخذ اشتراك، کنتور، موارد مربوط به 
صورتحساب اعم از دیدن قبض برق، سوابق پرداخت از سال 1380 به این طرف، سوابق مصرف و غیره از جمله خدمات پس 
از فروشی است که مشترکان می توانند بدون مراجعه به شرکت هاي توزیع آن را دریافت کنند ،  در قالب این فعالیت، حدود 
40 خدمت که تاکنون به صورت حضوري ارائه می شد، از آذرماه به صورت غیرحضوري قابل ارائه است و این طرح ارزش افزوده 
زیادي ایجاد و مراجعات به شرکت هاي توزیع را به حداقل خواهد رساند که باعث کمک به اقتصاد ملی، کاهش مصرف سوخت 
و حفاظت از محیط زیست خواهد بود او با ارائه مثالی در این زمینه با بیان اینکه سالانه حدود یک میلیون و 200 هزار مشترك 
جدید را جذب می کنیم، توضیح داد:  هر کدام از این مشترکان جدید گاهى چندین بار براي درخواست و پیگیري کارهاي 

خود به شرکت هاي توزیع مراجعه می کردند که با انجام این فعالیت جدید، دیگر هیچ نیازي به مراجعه نخواهند داشت.

مراجعه به شرکت هاي 
توزیع برق صفر می شود

غلامعلی رخشانی مهر

رئیس کل بانک مرکزى گفت: بازار ارز در حال مدیریت است و درطى روز هاى آینده به سمت ایجاد ثبات در بازار پیش 
خواهیم رفت.  عبدالناصر همتى، مسائلى همچون نوسانات بازار ارز، تجارت خارجى، ذخائر ارزى کشور و حفظ ارزش پول 
ملى و کالا هاى مانده در گمرك را از دغدغه هاى اصلى نمایندگان در این نشست خواند و افزود: به نمایندگان توضیح دادم 
که با دستور آقاى رئیس جمهور، تصمیمات خوبى گرفته و مقرر شد گمرك و وزارت صمت هرچه سریعتر کالا هاى اساسى، 
مواد اولیه و کالا هاى مورد نیاز کارخانه ها ترخیص کنند. او بیان اینکه یکى دیگر از موضاعات اصلى نحوه تعامل صادرکنندگان 
و واردکنندگان بود، گفت: بسته خوبى براى روانسازى روابط بین صادرکنندگان و وارد کنندگان طراحى شده که کمک 
مى کند تراز تجارى کشور در نیمه دوم امسال ان شاء االله رشد خوبى داشته باشد ، مجموع اقدامات صورت گرفته تاثیر 
مثبتى در اقتصاد ایران و بازار ارز که آثار این اقدامات به تدریج نمایان خواهد شد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى 
بانک مرکزى ، وى در پایان با اشاره به اینکه من چندى پیش هم نسبت به غیر واقعى بودن قیمت ارز و ریسک هاى این 
بازار به سرمایه گذاران این بازار هشدار دادم، گفت: مردم دیدند که قیمت ارز هاى خارجى کمى کاهش یافت و من فکر 
مییکنم طى روز هاى آینده نیز این روند ادامه خواهد یافت و بازار ارز به سمت ثبات خواهد رفت ، مردم مسایل ریسک در 

بازار ارز را حتما مورد توجه قرار دهند ممکن است تغییرات مهمى در بازار ارز همچنان وجود داشته باشد.

بازار ارز به سمت ثبات 
مى رود

عبدالناصر همتى

طبق ماده 11 فصل چهارم مشارکت درمنافع  آیین نامه شماره 68 –  بیمه هاى زندگى و مستمرى، مؤسسات بیمه مکلفند 
در انواع بیمه  هاى زندگى جز در بیمه هاى خطر فوت زمانى، بیمه گزاران بیمه هاى زندگى خود را در حداقل 85 درصد 
منافع حاصل از مجموع معاملات بیمه هاى مذکور سهیم نمایند. به گزارش روابط عمومى، شرکت بیمه رازى در راستاى 
اجراى این تکلیف براى سال 1398 با واریز 39 درصد، بالاترین سود مشارکت درمنافع را به حساب اندوخته بیمه گذاران 
بیمه هاى زندگى خود واریز نموده است. محمد مهدى امانى معاون فنى شرکت بیمه رازى دراین باره گفت : از محل 
درآمد حاصل از سرمایه  گذارى هاى اندوخته هاى  بیمه گذاران زندگى در سال 1398، این شرکت بازده سرمایه گذارى 
خوبى داشته و در مقایسه با سایر شرکت هاى بیمه بالاترین سود مشارکت درمنافع را به حساب بیمه گذاران خود واریز 
نموده ایم. امانى با بیان اینکه معمولا نرخ تورم درکشورمان از نرخ بهره هاى بانکى بالاتر است، یادآورشد : نرخ سود فنى 
بیمه هاى زندگى تعیین شده در ایین نامه 68 و یا توسط شوراى عالى بیمه تقریبا برابر و یا معمولا کمتر از نرخ سود بانکى 
است. لذا درنبود سود مشارکت در منافع جذاب ، بیمه گذاران بیمه هاى زندگى انگیزه اى براى خرید و یا حفظ این بیمه 
نامه ها نخواهند داشت . امکان مشاهده مبلغ سود مشارکت در منافع و سایر خدمات دیگر  بیمه نامه ها ى زندگى براى 

بیمه گذاران و شبکه فروش از طریق ”پرتال ویژه بیمه عمر“ در سامانه همراز قابل دسترسى است.

سود مشارکت در منافع 
عرصه اصلى رقابت بیمه 
گران است

محمد مهدى امانى

بانک سامان باهدف حمایت از تولید ملى، خدمات ویژه اى براى شرکت هاى فعال در صنعت پتروشیمى ارائه مى دهدو بانک با 
شناخت نیازهاى شرکت هاى فعال در صنعت پتروشیمى، آمادگى تأمین مالى طرح هاى ایجادى و توسعه اى شرکت هاى فعال در 
این صنعت را دارد و براى پیشبرد هرچه بهتر این هدف، اقدام به تأسیس «اداره تأمین مالى و مدیریت طرح ها» کرده تا به طور 
تخصصى، خدمات مشاوره اى خود را به فعالان صنعت پتروشیمى ارائه کند. بانک سامان خدمات خود را براى فعالان این صنعت 
در قالب تأمین مالى، اعتبارى، ارزى و خدمات پایه بانکى و سایر خدمات نوین بانکى سازمان دهى کرده وعلاقه مندان براى دریافت 
اطلاعات بیشتر به سایت بانک  مراجعه کنند . بانک سامان که اخیراً با تغییر و بهینه سازى رابط و تجربه کاربرى وب سایت خود، 
مى کوشد تا فضایى بهتر در هنگام استفاده از سایت خود را براى کاربران فراهم کند، با مشارکت در برگزارى سیزدهمین جشنواره 
وب و موبایل ایران، وب سایت خود را در معرض نظرات مردم و متخصصان عرصه طراحى وب قرار داد ، جشنواره وب و موبایل ایران 
با ده ها هزار رأى دهنده، به عنوان بزرگ ترین عرصه رقابت میان وب سایت ها و نرم افزارهاى موبایل در گروه هاى مختلف شناخته 
مى شود و از ابتداى زمان تأسیس توانسته است نقش مهمى در رشد کیفیت و جایگاه حوزه وب و موبایل ایران داشته باشد. این 
جشنواره هرساله در گروه هاى مختلف، یک وب سایت و یک نرم افزار موبایل را با رأى داوران به عنوان برگزیده معرفى مى کند و به 
آن تندیس برترین وب سایت یا برترین نرم افزار موبایل ایران را به عنوان بزرگ ترین افتخار در حوزه وب و موبایل ایران اهدا مى کند

خدمات ویژه بانک سامان 
براى صنایع پتروشیمى

بانک سامان

جوایز هشتمین دوره جشنواره حساب هاى قرض الحسنه پس انداز بانک اقتصادنوین به برندگان خوش اقبال این 
جشنواره اهدا شد. به گزارش  اعتبار به نقل از روابط عمومى بانک اقتصادنوین، جوایز ممتاز جشنواره حساب هاى 
قرض الحسنه پس انداز که در سال هاى پیشین طى مراسمى متمرکز به برندگان آن اهدا مى شد، امسال به دلیل 
شیوع ویروس کرونا و تاکید بر رعایت پروتکل هاى بهداشتى و حفظ سلامت مشتریان عزیز، در محل شعبه یا محل 
کار برندگان اهدا شد. جوایز سایر برندگان این جشنواره نیز پس از تایید فرایند قرعه کشى از سوى نهادهاى ناظر، 
بلافاصله به حسابشان نزد بانک اقتصادنوین واریز شد. گفتنى است، در هشتمین جشنواره حساب هاى قرض الحسنه 
پس انداز بانک اقتصادنوین که با هدف ترویج سنت پسندیده قرض الحسنه برگزار شد، به پاس قدردانى از مشتریان 
نیک اندیش این بانک، 10 جایزه یک میلیارد ریالى به 10 برنده ممتاز، 20 جایزه 500 میلیون ریالى به 20 نفر، 50 

جایزه 100 میلیون ریالى به 50 نفر و 30 هزار جایزه 500 هزار ریالى به همین تعداد برنده اهدا شد.
مشتریان ارجمند براى کسب اطلاعات بیشتر مى توانند به صفحه اطلاع رسانى هشتمین جشنواره حساب هاى 
قرض الحسنه بانک اقتصادنوین به نشانى http://www.enbank.ir/jashnvareh99 مراجعه و یا با کارشناسان 

مرکز 24 ساعته ارتباط با مشتریان این بانک با شماره 48031000-021 تماس حاصل کنند.

اهدا جوایز برندگان 
هشتمین جشنواره 
حساب هاى قرض الحسنه 

بانک اقتصادنوین

www.etebar.net

بانک و بیمه

www.etebar.net
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عضو هیأت رئیسه مجلس با انتقاد از اقدام جدید دولت و بانک مرکزى در صدور بخشنامه افزایش کارمزد تراکنش هاى بانکى، گفت: در جریان تدوین و بررسى طرح تأمین کالاهاى اساسى، یکى از پیشنهادات 
مجلس این بود که دولت از محل درآمدهاى حاصل از تراکنش هاى بانکى، اعتباراتى را براى تأمین این کالاها و عرضه آن به مردم در نظر بگیرد که این مساله با مخالفت جدى دولت مواجه شد، حال شاهد 
هستیم دولت در مدت کوتاهى پس از پیشنهاد مجلس اقدام به افزایش کارمزد تراکنش هاى بانکى کرده است؛ تفاوت پیشنهاد مجلس و دولت این بود که در طرح نمایندگان، منابع حاصله به مردم مى رسید 
اما در اقدام جدید دولت مشخص نیست این درآمدها در کجا هزینه خواهد شد. سیدناصر موسوى لارگانى ادامه داد: عملکرد دولت در مخالفت با پیشنهادات نمایندگان مجلس و پس از آن، افزایش تعرفه 
تراکنش هاى بانکى نشان مى دهد که موضع گیرى و مخالفت دولت با طرح تأمین کالاهاى اساسى کاملا سیاسى بوده است. وى تصریح کرد: برخى ها شاید از کنار موضوع افزایش تراکنش مالى بانک ها ساده 
بگذرند اما با احتساب میزان تراکنش ها در کل کشور، مشخص مى شود درآمد هنگفتى به بانک ها سرازیر خواهد شد و مشخص نیست که درآمدهاى حاصله چگونه هزینه خواهد شد. بانک ها باید پاسخ 
دهند که چه امکانات جدیدى را براى مردم ایجاد کرده اند که آنها باید کارمزد گران ترى را پرداخت کنند. عضو کمیسیون اقتصادى مجلس از ورود این کمیسیون به بخشنامه جدید بانک مرکزى براى افزایش 

کارمزد تراکنش هاى مالى بانک ها خبر داد و گفت: قطعا این مساله در نشست کمیسیون مورد بحث و بررسى قرار خواهد گرفت و مسؤولان مربوط باید پاسخگوى سوالات نمایندگان باشند.

سیاسى کارى 
دولت در افزایش 
تعرفه 
تراکنش هاى 
بانکى

هفته نامه اقتصادى ایران

گفت و گو - 1

به گزارش اعتبــار به نقل از 
خانه ملت ، فرهاد دژپسند که در 
کمیســیون اقتصــادى مجلس 
حضور یافته بود گفت: اوضاع بازار 
بورس در حال رشد است و توصیه 
من به دارندگان سهام این است که 
با برنامه و تدبیر به فروش سهام خود 
اقدام کننــد و حتى المقدور فعلا 
سهام خود را با قیمت پایین نفروشند ، یکى از ارکان بازار سرمایه، 
شوراى عالى بورس به ریاست وزیر امور اقتصاد و دارایى است که 
سیاست گذارى را برعهده دارد و دیگر ارکان این بازار، سازمان 

بورس و اوراق بهادار است که نهاد ناظر است.
وى با بیان اینکه چند روزى است شاخص وضعیت خوبى 
ندارد گفت: آماده شدن زیرساخت ها در بازار سرمایه معطوف 
به شــاخص نیست بلکه انعکاس موضوعات بیرونى و شرایط 
پیرامون است مانند صحبت هاى که اخیرا درباره افزایش نرخ 
سود بانکى مطرح شد در بازار سرمایه، اثر گذاشت اگرچه رئیس 
کل بانک مرکزى افزایش نرخ سود بانکى را تکذیب کرد ، اکنون 
نهاد حاکمیتى و نظارتى در بازار ســرمایه موفقیت هایى در 
زمینه ریل گذارى به دست آورده، بطورى که از 320 شرکت 
بورسى, 182 شــرکت، کارگزارى یا همان بازارگردان دارند. 
دژپسند گفت: امروز بازار سرمایه مجهز به ابزارهاى، چون بازار 

ساز و اوراق تبعى است.
وزیر اقتصاد و دارائى افزود: به دارندگان سهام توصیه مى کنم 
به سهام خود توجه کنند بسیارى از بنگاه ها نرخ سوداورى بالایى 
دارند، زیرا این بنگاه ها منتخب هســتند و صادرات دارند ،  نرخ 
رشد ســود برخى از این بنگاه ها به 377 درصد و p/e برخى از 
بنگاه ها به 4 و یا 6 رســیده است این یعنى سهام در موقعیت 
ارزنده اى است و سهامداران حتما با تامل نسبت به خرید و فروش 
اقدام کنند ، سهامداران اگر تامل کنند مجبور به ارزان فروشى 
سهام نمى شوند. دژپسند درباره اهداف دولت گفت: دولت دو 
برنامه دارد برنامه نخست ریل گذارى و سیاست گذارى و برنامه 
بعدى اطلاع رسانى است و دارندگان سهام بدانند وقتى بنگاهى 
ارزنده اســت در این شرایط سهام خود ارزان نفروشند و عجله 
نکنند من نمى توانم به مردم بگویم که سهام بخرند یا بفروشند 
بلکه باید با برنامه و تدبیر نسبت به فروش سهام خود اقدام کنند.

خبـــر
وزیر اقتصاد به سهامداران توصیه کرد فعلا 

سهام خود را به قیمت پایین نفروشند
کرونا، بیکارى 

و راهکارهاى حمایت از بیکاران
دکتــر على حیــدرى، نایب 
رئیس هیئت مدیره سازمان تامین 
اجتماعى ضمن مرورى بر وضعیت 
صندوق بیمه بیکارى و تشــریح 
اقدامات سازمان تامین اجتماعى 
پیرامون بیکاران ناشــى از کرونا، 
راهکارها و پیشنهاداتى در راستاى 
بهبود وضعیت بیکاران ناشــى از 
کرونا ارائه داد. به گزارش اعتبــار به نقل از  اداره کل روابط 
عمومى ســازمان تامین اجتماعــى ، وى در وبینار ”کرونا، 
بیــکارى و راهکارهــاى حمایتى“ که با همــکارى مرکز 
بررسى هاى استراتژیک ریاست جمهورى و موسسه عالى 
پژوهش تامین اجتماعى برگزار شد ضمن مرورى بر وضعیت 
سیاست هاى کلى اشتغال، تعریف بیکارى و اسباب و علل آن 
اظهار کرد: سازمان تامین اجتماعى در ارتباط با بیکاران ناشى 
از کرونا اقداماتى را انجام داده است ، به عنوان مثال سازمان 
غرامت دســتمزد ایام بیمارى را بابت ابتلا و قرنطینه کرونا 
پرداخت مى کند و به بیمه شدگان موصوف به نیابت از کارفرما 
حقوق مى دهد و عملاً مانع از اخراج کارگر به سبب قرنطینه 
یا درمان بیمارى کرونا مى شود. همچنین سازمان به مشمولین 
صندوق بیمه بیکارى بابت تسهیل فرایندهاى احراز شرایط و 
غیرحضورى کردن خدمات، مقررى پرداخت مى کند. نایب 
رئیس هیئت مدیره ســازمان تامین اجتماعى با بیان اینکه 
سازمان تامین اجتماعى براى مقررى بگیران بیمه بیکارى که 
به 55 ســالگى مى رســند، پرداخت مقررى را تا زمان احراز 
بازنشستگى ادامه مى دهد گفت: همچنین سازمان تسهیلات 
لازم را به کارفرمایان براى حفظ اشتغال موجود در شرایط کرونا 
(با امهال و استمهال و تقسیط بدهیهاى معوق) ارائه مى کند. 
علاوه بر این سازمان در زمینه اعطاى کمک هاى اعطایى بابت 
پرداخت مقررى بیمه بیکارى به افرادى که عضو صندوق بیمه 
بیکارى نیستند با وزارت رفاه و وزارت اقتصاد و ... همکارى کرده 
است ،  سازمان تامین اجتماعى مى تواند درصورت تامین مالى 
و اختصاص اعتبارات لازم از زیرساخت هاى بیمه اى سازمان 
و مکانیسم اجرایى و عملیاتى، صندوق بیمه بیکارى را متناسب 
با منابع و اعتبارات اختصاصى از ســوى دولت و یا کمک ها و 
مشارکت هاى مردمى را در خدمت بیکاران غیر عضو صندوق 

بیمه بیکارى قرار دهد.

توجه هر چه بیشتر به طرح هاى تولیدى و اشتغال زایى 
چهارمحال و بختیارى 

بررسى طرح هاى تولیدى و اشتغال 
زایى، مهم ترین هدف هیات اعزامى وزارت 
تعــاون کار و رفاه اجتماعى به اســتان 

چهارمحال و بختیارى است.
به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومى بانک رفاه کارگران، اسماعیل الله 
گانى مدیر عامل این بانک که در رأس هیات 
ویژه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعى به 
استان چهارمحال و بختیارى سفرکرده 
بود، در دیدار با نماینده ولى فقیه استان با 
بیان این مطلــب گفت: حمایت از تولید، 
اشتغالزایى و رفع محدودیت مورد تأکید 
مقام معظم رهبرى است و وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعى به منظور تحقق این امر 
کارگروهى تحــت عنوان بازدید کننده از 
استان تشکیل داده است که با بازدیدهاى 
میدانى و بررسى طرح هاى تولیدى و نیمه 
کاره، مشــکل بیکارى بررسى و براى آن 
راهکارى مناسب اندیشــیده شود ، عدم 
سرمایه گذارى مناسب باعث کاهش طرح 
هاى تولیدى و اشــتغال زایى شده است 
و تلاش خواهیم کرد با برگزارى جلسات 
کارشناسى زمینه جذب سرمایه در استان 

را فراهم سازیم. تا با استفاده از زیرساخت 
هاى مناســب و نیروى انســانى جوان 
و تحصیل کرده در مســیر جهش تولید 
و اشــتغالزایى حرکت کنیم ، براى رفع 
محدودیت ها بایــد از تمام ظرفیت هاى 
موجــود اســتفاده کرد و بایــد با کمک 
و همراهــى بخــش خصوصى، شســتا 
و مجموعــه وزارت تعــاون، کار و رفــاه 
اجتماعى، زمینه رشد و توسعه را فراهم 
کرد ، براى طراحــى و اجراى پروژه هاى 
اقتصادى از تمام ظرفیت هاى اســتان، 

سازمان تأمین اجتماعى و سازمان هاى 
تابعه وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعى 
استفاده خواهد شد و در این مسیر همکارى 
و همراهى تمام مسئولان و مدیران استان 
براى اجراى طرح ها و همچنین مطالبه 
گرى نمایندگان مجلس شوراى اسلامى 

و صنعتگران لازم و ضرورى است.
هیچ گونه محدودیتى براى تأمین اعتبار 
طرح هاى تولیدى نداریم و در صورتى که 
طرح ها از شرایط لازم برخوردار باشند، بانک 
رفاه کارگران براى تأمین سرمایه در گردش 

واحدهاى تولیدى از هیچ کوششى فروگذار 
نخواهد کرد وازهشتم آبان ماه سامانه آنلاین 
ثبت و پیگیرى مسائل و چالش هاى طرح 
هاى تولیدى و زیرساختى افتتاح شده تا 
فعالان اقتصادى و تولیدى استان که طرح 
هاى شان با مشــکل مواجه شده است، از 
طریق این سامانه پیگیرى کنند ،  بانک رفاه 
علاوه بر خدمات ریالــى در حوزه ارز نیز از 
ظرفیت بالایى برخوردار است و آمادگى دارد 
تا خدمات ارزى مناســبى به شرکت هاى 

تولیدى استان ارائه دهد.
گفتنى است، در این سفر دو روزه که با 
هدف امکان سنجى براى اجراى طرح هاى 
بزرگ، تکمیل طرح هاى نیمه تمام، تأمین 
ســرمایه در گردش واحد هــاى تولیدى 
و توجه به اشتغال روستایى و صنایع دستى 
انجام شــد، طرح هایى همچــون احداث 
بیمارستان 300 تختخوابى شهرکرد، احداث 
خوابگاه دانشجویى، احداث جاده شهرکرد به 
خوزستان و بسیارى از طرح هاى زیرساختى 
و توسعه اى دیگر مورد حمایت قرار گرفتند 
و مقرر شد با تشکیل تیم هاى کارشناسى 

اجراى این طرح ها پیگیرى شود.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى 
بیمه آسیا، در پى آتش سوزى بر اثر اتصال سیم 
برق در طبقه  چهارم هتل سبز کارون دلیجان 
و ســرایت آن به ســایر طبقات، خسارات 
سنگینى به این هتل وارد شد ، در کوتاه ترین 
زمان ممکن پــس از وقوع آتش ســوزى، 
کارشناسان شعبه اراك بیمه آسیا به محل 
حادثه مراجعه کردند و پس از بازدید و بررسى 
کارشناســى، گزارش حادثه به سرپرستى 

منطقه 9 و مدیریت بیمه هاى آتش سوزى 
ارائه شد ، در روزهاى ابتدایى حادثه، با دستور 
مدیرعامل بیمه آسیا براى رسیدگى سریع در 
جهت آغاز به کار مجــدد هتل، با همکارى 
ادارات کارشناسى و خسارت مدیریت بیمه 
هاى آتش ســوزى و بهره مندى از ارزیابان 
خسارت در رشته هاى مرتبط، برآورد خسارت 
با سرعت و دقت کامل انجام و چک خسارت 
در محل مورد بیمه بــه بیمه گذاربا حضور 

هــادى جلالى مدیــر هتل ســبز کارون ، 
سرپرست شعب استان مرکزى و تنى چند از 
مسئولان هتل و شعبه بیمه آسیا تحویل شد 
جلالى  ضمن ابراز رضایت و تشکر از مساعدت 
مدیرعامل بیمه آسیا ، معاونت فنى بیمه هاى 
امــوال، مدیریت بیمه هاى آتش ســوزى، 
سرپرستى منطقه 9 بیمه آسیا وهمکارى فى 
مابین براى سالیان متمادى ادامه پیدا کند ، 
سرپرست شعب استان مرکزى بیمه آسیا در 

سخنانى با اشاره به لزوم صیانت از سرمایه هاى 
ملى با بهره مندى از صنعت بیمه، توسعه رشته 
هاى مختلف صنعت بیمه در استان مرکزى 
را یکى از اولویت هاى بیمه آســیا برشمرد، 
اولین هتل این شــهر پس از پیروزى انقلاب 
اسلامى، در زمینى به مساحت 900 مترمربع 
و با زیربناى 4500 متر مربعى از سال 1398 
تحت پوشــش بیمه هاى آتش سوزى بیمه 

آسیا قرار دارد.

 پرداخت خسارت آتش سوزى  33 میلیارد ریالى، بیمه آسیا در دلیجان 

مشتریان بانک تجارت در شش ماه ابتداى سال بیش از 62 میلیارد ریال از طریق اپلیکیشن همراه بانک در کمک 
هاى مردمى مشارکت کرده اند.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى بانک تجارت، این بانک در راستاى ایفاى 
مسئولیت هاى اجتماعى خود و حفظ سلامت مشتریان، در شرایط شیوع ویروس کرونا امکان پرداخت غیرحضورى 
کمک هاى مردمى و وجوه شرعى هموطنان در بخش نیکوکارى اپلیکیشن همراه بانک تجارت، خودپردازهاى این 
بانک و سایت امید تجارت در سراسر کشور به حساب مؤسسات خیریه را فراهم کرده است. بر اساس آمار شش 
ماهه اول سال جارى، مشتریان این بانک در بخش کمک هاى مردمى از طریق همراه بانک در قسمت حساب بیش 
از 44 میلیارد ریال و در قسمت کارت بیش از 17 میلیارد ریال پرداخت کرده اند. سازمان ها و گروه هاى مردم نهاد 
دریافت کننده وجوهات کمک هاى مردمى در بخش نیکوکارى بانک تجارت، شامل ستاد مردمى دیه، سازمان 
بهزیستى، جمعیت هلال احمر، آسایشگاه کهریزك، برنامه جهانى غذا، یونیسف، کمیته امداد امام خمینى، محک 
و حمایت از ضایعات نخاعى است. کاربران همراه بانک تجارت و دارندگان کارت هاى شتابى مى توانند با مراجعه به 
بخش نیکوکارى وجوهات خود را به راحتى پرداخت کنند. علاقه مندان مى توانند براى دانلود اپلیکیشن همراه بانک 

تجارت به سایت اینترنتى بانک تجارت به نشانى www.tejaratbank.ir مراجعه کنند.

پرداخت بیش از 62 میلیارد 
ریال کمک هاى مردمى از 
طریق همراه بانک تجارت

بانک تجارت



علیرضا واحدپور مدیر امور استان ها و بازاریابى پست بانک ایران از رشد 7/64 درصدى منابع کل باجه هاى بانکى روستایى این بانک از ابتداى 
سال جارى خبر داد و گفت: با اجراى طرح هاى مختلف، روند افزایش منابع باجه هاى بانکى ادامه مى یابد ، ترکیب منابع باجه هاى روستایى 
این بانک شامل؛ 60درصد حساب قرض الحسنه جارى، 4درصد حساب قرض الحسنه پس انداز، 27درصد حساب سپرده کوتاه مدت و 9 
درصد حساب سپرده بلند مدت است که مدیریت شعب استان هاى ایلام، مازندران، خراسان رضوى، اصفهان و آذربایجان شرقى پنج استان 
برتر کشور هستند که بیشترین رشد منابع نسبت به ابتداى سال جارى را داشته اند ، درصد رشد سرانه منابع باجه هاى بانکى روستایى منتهى 
به پایان مهرماه سال جارى را نسبت به ابتداى سال 7 /59 درصد است ،البته استان هاى خراسان رضوى، اصفهان، مازندران، آذربایجان شرقى 
و خوزستان بیشترین منابع کل باجه ها را دراختیار دارند ، استان هاى خراسان رضوى، اصفهان، مازندران، آذربایجان شرقى، خوزستان، فارس، 
ایلام، گیلان، آذربایجان غربى و مدیریت شعب غرب تهران با جذب مبالغ بالاتر از 4000 میلیارد ریال توانستند به عضویت باشگاه باجه هاى 
برتر نائل گردند که انتظار داریم باجه هاى سایر استان ها نیز به این جایگاه مهم ارتقاء یابند. وى با اشاره به فعال بودن 5,596  باجه بانکى 
روستایى درسطح کشور گفت: درحال حاضر تعداد کل دستگاه هاى خودپرداز نصب شده در باجه هاى 2634 دستگاه فعال بوده و دسترسى 
عمومى به هموطنان در مناطق روستایى را فراهم ساخته است ، تعداد 5256 دستگاه پایانه شعبه اى (Pin pad) در کل باجه هاى بانکى کشور 

فعال است و خدمات متنوع بانکى را براى تمامى کارت هاى بانکى عضو شبکه شتاب انجام مى دهد.

رشد 7/64 درصدى منابع 
باجه هاى روستایى 
پست بانک ایران

علیرضا واحدپور

دکتر محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین در مراسم معارفه سرپرست اداره امنیت اطلاعات، بر لزوم توسعه و ارتقاء 
زیرساخت هاى امنیت با هدف جلب اعتماد مشتریان تاکید کرد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى بانک کارآفرین، وى  با 
تشریح اهمیت امنیت اطلاعات در سازمان هاى ارائه دهنده خدمات مالى و بانکى گفت: موضوع امنیت اطلاعات در بانک بسیار 
حائز اهمیت است. ما امانتدار اطلاعات مالى مشتریان و مورد اعتماد ایشان هستیم. عملکرد اداره امنیت اطلاعات باید به گونه اى 
باشد که این اعتماد تقویت شود ،  به لحاظ اهمیت موضوع امنیت اطلاعات و واحد متولى آن، اداره امنیت بدون واسطه تحت نظر 
مدیرعامل فعالیت مى کند. این نشان دهنده اهمیت حفاظت از اطلاعات مالى مشتریان است که باید همواره در نظر داشته باشید 
، با توجه به توسعه خدمات بانکدارى الکترونیکى در بانک کارآفرین، لازم است برنامه مشخصى براى ارتقاء زیرساخت هاى امنیت 
داشته باشیم. لازم است کمیته اى براى مدیریت امنیت اطلاعات تشکیل شود و در مورد امنیت بخش ها و واحدهاى مختلف، 
تقسیم وظایف و مسئولیت و پاسخگویى در مورد آنها تصمیم گیرى کند ،  مفهوم امنیت در بانک کارآفرین مختص اطلاعات 
نیست و در موارد دیگر، براى بالا بردن ضریب اطمینان، اصول پدافند غیرعامل در دستور کار واحدهاى مختلف قرار دارد ، استراتژى 
بانک کارآفرین جوان گرایى و انتخاب مدیران از بین همکاران است. نیروهاى جوان سال ها براى ارتقاء بانک کارآفرین زحمت 

کشیده اند و اکنون مى توانند با تخصص و تجربه، در پست هاى مدیریتى در جهت تحقق اهداف بانک تلاش کنند.

تأکید بر لزوم توسعه 
زیرساخت هاى امنیت 
اطلاعات 

محمدرضا فرزین

رئیس کمیته امداد با اشاره به تاکید مقام معظم رهبرى مبنى بر تداوم کمک هاى مومنانه، از خدمت رسانى در حوزه درمان به عنوان 
اولویت مرحله سوم ایران همدل خبر داد. به گزارش خبرنگار خبرگزارى صدا و سیما؛ سید مرتضى بختیارى در نشست خبرى 
گفت: رزمایش کمک مومنانه و ایران همدل همچنان ادامه خواهد داشت و در مرحله سوم ایران همدل به حوزه درمان و بهداشت 
مى پردازیم. وى با اعلام اینکه در مرحله سوم به کسانى که به دلیل کرونا کار خود را از دست دادند، کمک مى شود، افزود: اشتغال زایى، 
درمان بیماران و تأمین جهیزیه براى زوج هاى جوان سه اولویت کمیته امداد است. آقاى بختیارى، توسعه اشتغال را از برنامه هاى 
راهبردى کمیته امداد در حوزه اشتغال بر شمرد و خاطرنشان کرد: در طرح راهبرى شغلى، کسانى که در حوزه شغلى، متخصص 
هستند، چند مددجو به آن ها معرفى مى کنیم، مددجویان از صفر تا صد کار را یاد مى گیرند و طبق برنامه امسال 50 درصد از 
اشتغال ما در حوزه راهبران شغلى خواهد بود. وى گفت: به هر کار آفرینى که 40 نفر از مدد جویان را شاغل و بیمه کند، به ازاى 
هر نفر 50 میلیون تومان وام مى دهیم. رئیس کمیته امداد با بیان اینکه مرحله دوم پویش ایران همدل همچون مرحله اول با 
مشارکت بالاى مردم با برکت بود، گفت:مرحله اول پویش ایران همدل با عنوان ”اطعام مهدوى“ و مرحله دوم با عناوین ”اطعام 
حسینى“ و“احسان حسینى“ برگزار شد. وى گفت: در طرح اطعام حسینى بیش از دو هزار آشپزخانه با مشارکت 80 هزار نفر 

در سراسر کشور راه اندازى و 15 میلیون و 885 هزار وعده غذاى گرم به ارزش 266 میلیارد تومان بین نیازمندان توزیع شد.

خدمت رسانى در حوزه 
درمان، اولویت مرحله سوم 
ایران همدل

مرتضى بختیارى

مدیرعامل بانک سینا در آیین بهره بردارى از شعبه فاطمى و ساختمان جدید مدیریت منطقه غرب تهران، سرمایه و امتیاز 
بانک را اعتماد و رضایت مشتریان عنوان کرد. دکتر سید ضیاء ایمانى با بیان اینکه امروز پایه و اساس فعالیت هر سازمان و 
نهاد به ویژه در حوزه اقتصادى مشتریان هستند، گفت: بانک سینا به پشتوانه اعتماد مشتریان گرامى و پیشینه فعالیت 35 
ساله در نظام بانکى، امروز در جایگاه مطلوبى قرار دارد و در جهت ارتقا و بهبود این روند به ویژه در تامین رضایتمندى مشتریان 
عزیز، جدى تر گام برخواهد داشت. وى افزود: بانک سینا با تدوین استراتژى ها و سیاست هاى مشترى مدارانه و تلاش در 
جهت روانسازى امور، اقدامات موثرى را به انجام رسانده و از این پس نیز با ایجاد تنوع بیشتر در محصولات و خدمات به ویژه 
ارائه خدمات غیر حضورى که یکى از ضروریات و بایسته هاى امروز است، تلاش خواهد کرد. مدیرعامل بانک سینا، بهره بردارى 
از شعبه فاطمى و ساختمان جدید مدیریت منطقه غرب تهران که در فضایى وسیع تر و امکانات بیشتر با تلاش ها و زحمات 
همکاران معاونت ها و مدیریت هاى زیربط محقق شده را فرصتى مناسب براى خدمت رسانى مطلوب و بهینه به مشتریان 
عزیز دانست و خاطرنشان کرد: با توجه به ایجاد فضاى مطلوب فعالیت در ساختمان جدید، انتظار مى رود در پایان سال 
شاهد تحقق اهداف و ارتقاء شاخص هاى عملکردى باشیم. گفتنى است در این مراسم که با حداقل افراد و رعایت پروتکل 

هاى بهداشتى برگزار شد، معاونین مهندسى و پشتیبانى، شعب و مناطق و مدیر منطقه غرب تهران نیز حضور داشتند.

سرمایه بانک سینا؛ اعتماد و 
رضایت مشتریان است

سید ضیاء ایمانى

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى بیمه ملت، ملیحه حسینى سرپرست مدیریت روابط عمومى بیمه ملت،با اشاره به 
برگزارى مسابقه تصویرگرى به مناسبت هفدهمین سالروز تاسیس بیمه ملت گفت: این مسابقه توسط بیمه ملت و براى 
اولین بار در صنعت بیمه با موضوع کلى اشاعه فرهنگ بیمه اى مبنى بر ضرورت خرید بیمه، ویژگى هاى حمایتى و آرامش 
خاطر بیمه، مدیریت و انتقال ریسک و...... ضمنا مهلت ارسال آثار 6 آذرماه وزمان برگزارى جشنواره 13 آذر ماه میباشد ، 
وى با تاکید بر اهمیت بیمه براى جامعه و آحاد مردم گفت: به منظور ترویج مفاهیم بیمه اى، افزایش دانش و آگاهى افراد 
نسبت به بیمه و توسعه نگرش و باور آنها در این حوزه، شایسته است به طرق مختلف سواد بیمه اى مردم در مقوله بیمه 
افزایش یابد ، آشنایى افراد با انواع پوشش هاى بیمه اى، مزایا و فواید آنها، آگاهى از نحوه خرید و درك نیاز به داشتن انواع 
بیمه نامه و مدیریت ریسک براى زندگى آینده را مد نظر قرارداده و فرهنگ سازى درحوزه بیمه، صرفا با برنامه هاى تبلیغاتى 
امکان پذیر نیست بلکه با برنامه هاى فرهنگى و هنرى با رویکرد آموزشى مى توان در این زمینه اقدام کرد ، 20 اثر برگزیده 
بعد از داورى، در نمایشگاه آنلاین بیمه ملت که در 13 آذرماه به مناسبت روز «بیمه» برگزار مى شود به نمایش درآمده و 
نیز در قالب کتابى با همین عنوان منتشر خواهد شد حسینى جوایز نفرات برتر را این گونه برشمرد و بیان کرد:  نفر اول 100 

میلیون ریال، نفر دوم 70 میلیون ریال و نفر سوم 50 میلیون ریال از سوى بیمه ملت به عنوان جایزه دریافت مى کنند

 برگزارى اولین مسابقه 
تصویرگرى در صنعت بیمه، 
کار متفاوت و خلاقانه 

ملیحه حسینى

دکتر برات کریمى، مدیرعامل بانک دى در بازدید از شرکت خدمات مالى دى ایرانیان ضمن بررسى روش ها و فرآیندهاى 
اعتبارسنجى در این شرکت، بر لزوم رعایت سرعت و دقت حداکثرى در روند اعتبارسنجى مشتریان تاکید کرد ،  هیئت مدیره 
بانک در راستاى تسریع در فرایند اعتبارسنجى بر جذب نیروهاى تخصصى اتفاق نظر دارد تا از ظرفیت حداکثرى شرکت به 
بهترین شکل ممکن استفاده شود. وى تسریع در فرایند اعتبارسنجى با رعایت کامل اصول بهداشت اعتبارى را مهمترین 
ماموریت شرکت خدمات مالى دى ایرانیان دانست و افزود: امیدواریم با ارائه آموزش هاى تخصصى به کارکنان و افزایش تعامل 
شرکت با بانک، این مهم بیش از پیش محقق شود ،  غالب مشتریان مرتبط با شرکت دى ایرانیان، کارخانه ها و صنایع عظیم و 
معتبر کشور هستند که با صرف زمان و بازاریابى هدفمند همکاران، جذب بانک شده اند، بنابراین رضایت حداکثرى این عزیزان 
در طول فرآیند اعتبارسنجى و ارائه تسهیلات باید مد نظر قرار گیرد. وى همچنین نقش تاثیرگذار کارکنان شرکت خدمات 
مالى دى ایرانیان در میزان رضایتمندى مشتریان را یادآور شد و از آنها خواست به عنوان مشاورى امین و دلسوز در کنار مشترى 
قرار گیرند تا در تمامى تعاملات آنها با مشتریان، جریان برد – برد حاکم باشد. در این دیدار علیرضا مؤیدى، مدیرعامل شرکت 
خدمات مالى دى ایرانیان نیز با ارائه گزارشى از اقدامات انجام شده، به بیان نکاتى درباره برنامه هاى پیش روى شرکت و تشکیل 

کمیته راهبردى و توسعه آموزش کارکنان در حوزه هاى بانکدارى بین الملل، عقود اسلامى و اعتبارات اسنادى پرداخت.

لزوم رعایت سرعت و دقت 
در روند اعتبارسنجى 
مشتریان

برات کریمى

www.etebar.net
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یادداشت رئیس کل بانک مرکزى در خصوص ”مقررات جدید تسهیل روند برگشت ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصادى و کنترل نرخ رشد پایه پولى و نقدینگى“  رییس کل بانک مرکزى در صفحه شخصى خود در  اینستاگرام 
نوشت: - برمبناى تقاضاى فعالان اقتصادى بخش خصوصى و براى تسهیل برگشت هرچه بهتر ارز ناشى از صادرات به چرخه اقتصاد و بطور ویژه، تامین مواد اولیه و نیازهاى وارداتى واحدهاى تولیدى کشور، مقررات مورد نظر در این 
خصوص به تأیید ستاد اقتصادى دولت رسید که جزئیات آن هفته آینده اعلام مى شود. - همانگونه که قبلا اعلام و پیش بینى مى شد، عرضه ارز در سامانه نیما به سرعت افزایش یافته و روند معاملات حواله هاى ارزى رشد خوب و 
قابل توجهى پیدا کرده است. در بسته جدید در کنار توسعه روش واردات درمقابل صادرات و واردات در مقابل ارز اشخاص، بر تقویت سامانه نیما به عنوان محور مبادلات مربوط به حواله ارزى تأکید شده است. - نرخ رشد پایه 
پولى و نقدینگى على رغم فشارهاى وارده به بانک مرکزى به خاطر شرایط خاص کشور و نیز نیازهاى مرتبط با کرونا، تا حد ممکن مدیریت و کنترل شده است. در پایان هفته سوم مهرماه 99 رشد پایه پولى و نقدینگى، نسبت به پایان 
سال قبل، به ترتیب 9.5 و 18 درصد ثبت شده است که رقم هاى نهایى آن در پایان مهرماه، توسط بانک اطلاع رسانى خواهد شد. همانگونه که قبلا گفتم، با هدف کاهش ضریب فزاینده و کنترل بیشتر نقدینگى، نرخ سپرده قانونى 

از اول مهرماه به وضعیت ابتداى سال 99 برگردانده شد و اقدامات لازم احتیاطى براى ایجاد محدودیت در رشدترازنامه بانکها در دستور کار قرار دارد که در تعدیل روند نرخ رشد نقدینگى در نیمه دوم سال مؤثر خواهند بود.

تسهیل روند 
برگشت ارز 
حاصل از 
صادرات به 
چرخه اقتصادى

هفته نامه اقتصادى ایراناقتصاد کلان

دریچه - 1

سید بهاالدین حسینى هاشمى 
-  تحلیلگربانکى

در کوتاه مدت راه عبور از این 
تحریم هــا، هموار کردن مســیر 
تجارت از طریق برخى بانک ها و ص 
رافى ها و تقویت مبادلات پایاپاى از 
کانــال معاهــدات پولــى دو یا 
چندجانبه است. هرچند در تجارت جهانى این کانال ها 
چندان مرسوم و متداول نیســت، اما همواره کشورها 

راهى براى تجارت با همدیگر پیدا مى کنند.
برآورد مى شود که تا 3 ماه آینده اثر این تحریم ها با 
تأخیر نمایان شــود و دولــت آمریکا تلاش مى کند در 
ماه هاى آینده مسیرهاى تجارى با کشورمان را محدود 
و مسدود سازد اما اعلام و اعمال این تحریم ها به دلیل در 
پیش بودن انتخابات ریاســت جمهورى آمریکا بیشتر 
مصرف داخلى و تبلیغاتى و البته اثر ایذایى براى ایران 
خواهد داشت و تیم تبلیغاتى ترامپ تلاش مى کند از این 
تحریم ها به عنوان یک برگ برنده جهت نشــان دادن 
سیاست شکست خورده فشــار حداکثرى علیه ایران 

استفاده ببرد.
پیش بینى مى شود اگر دونالد ترامپ برنده انتخابات 
شود، این حلقه فشار ها را تشدید کند اما اگر جو بایدن، 
رقیب دمکرات او راهى کاخ سفید شود، احتمال کاهش 
فشارها و برگشت آمریکا به برجام تقویت خواهد شد. با 
این حال، بازگشــت آمریکا در دوران ریاست جمهورى 
احتمالى بایدن به برجام با شــروطى همراه خواهد شد 
چرا که ممکن است دمکرات ها روى مسائلى چون برنامه 
موشکى و حقوق بشر ایران سختگیرى بیشترى از خود 
نشــان دهند، اما به هر حال، وضعیت بهتــر از دوران 

ریاست جمهورى دوباره دونالد ترامپ خواهد بود.
از سوى دیگر، تحریم  شبکه بانکى روى بازار ارز ایران 
اثر منفى خواهد گذاشت چرا که هم روى منابع ارزى و 
هم نقل و انتقال آن فشــار وارد خواهد کرد و نرخ نقل و 
انتقــال ارز را افزایش مى دهد و در این زمینه صیانت از 
منابــع ارزى و دقت در هزینه کــردن آن یک ضرورت 

خواهد بود.

یادداشت 2
استراتژى ورود و خروج پله اى، اصل مهم تحریم ها ایذایى است 

سرمایه گذارى در بورس
حجت اله صیــدى مدیرعامل 
بانک صادرات ایران، با تجربه 30 سال 
حضور در بازار مالى کشور مى خواهم 
یک پیام ویژه به ســرمایه گذاران و 
ســهامداران فعال در بازار ســرمایه 
بدهم. طى 30 سال گذشته بازدهى 
بازار سرمایه کشور در بازه هاى 5 ساله، 
2 ساله یا 20 ماهه هرگز کمتر از بازدهى ارز، خودرو، سکه طلا 
و مســکن نبوده و ممکن اســت گاهى در یک بازه چند ماهه 
بازدهى دلار یا سایر بازارها از شاخص بورس پیشى بگیرد، اما 
بعد از 2 ســال بازدهى بورس قطعا کمتر از دلار، سکه و طلا 
نخواهد بود ،  شرایط اقتصادى کشور در نیمه دوم سال عموماً 
متاثر از عدم تعادل هاى ســاختار اقتصادى، محدودیت هاى 
بین المللى فضاى تحریم و ویروس کرونا است و شیوعى که این 
ویروس پیدا کرده، قطعا اقتصاد را در شرایط ویژه اى قرار مى دهد 
،  مهمترین موضوعى که اقتصاد ما در نیمه دوم سال با آن مواجه 
مى شود، شــیوع ویروس کرونا است و در نتیجه آن با کاهش 
عمومى تقاضاى کل در سراسر دنیا مواجهیم و در همه کشورها 
از جمله ایران مقدارى حجم اقتصاد کوچکتر مى شــود ،  اما با 
توجه به تدابیر جدیدى که اندیشیده شده، فکر مى کنم در کل 
به نحو مناســبى از این گردنه عبور مى کنیم. هرچند شرایط 
سخت است، ولى با توجه به استحکام زیر ساخت ها و پویندگى 
اقتصاد از این گردنه با موفقیت عبور مى کنیم و سمت و سویى 
صنعت بانکدارى در نیمه دوم سال که بخشى از شرایط آینده 
قابل پیش بینى بود، بنابراین صنعت بانکدارى با آگاهى براى 
نیمه دوم سال برنامه ریزى کرد. ما در بانک ها برنامه ویژه اى براى 
عبور از این شرایط داریم. البته براى اولین بار با این شرایط مواجه 
نمى شویم، ما دوران دفاع مقدس، رکود اقتصادى جهانى در 
ســال هاى 2007 تا 2009 میــلادى و تحریم هاى 2010 و 
2011 را تجربه کرده ایم ، همچنین صنعت بانکدارى با انعطاف 
در وصول مطالبات، ارایه تســهیلات به کسب و کارهاى مهم 
آسیب دیده از کرونا و استمهال بسیارى از مطالبات، به سرمایه 
در گردش شــرکت هاى تولیدى نیز کمک کــرد ،  امروز در 
شدیدترین فشارها هستیم، ولى برنامه هاى خاص خودمان را 
هم داریم. نزدیک به سه سال است که ما با این شرایط مواجه 
هستیم، ولى کشور توانسته هم نقدینگى را اداره و هم از منابع 

ارزى و درآمدهاى ارزى به نحو مناسبى استفاده کند.

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامى:

تمام پایگاه هاى بسیج را به پایگاه هاى سلامت تبدیل مى کنیم
فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه 54 
هزار پایگاه  مقاومت در کشور باید به پایگاه 
امدادگران و حافظان سلامت کشور تبدیل 
شــوند، از ارائه بســته هاى معیشــتى به 

آسیب دیدگان کرونا خبر داد. 
سرلشکر حسین سلامى، فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامى در نشست 
هماهنگى قرارگاه بهداشتى و درمانى امام 
رضا(ع) که در مرکز فرماندهى و کنترل سپاه 
برگزار شــد و فرماندهان سپاه استان هاى 
سراسر کشور هم به صورت تصویرى حضور 
داشتند، بعد از شــنیدن گزارش عملکرد 
استان ها اظهار داشت: ورود سپاه به مساله 
مقابله با کرونا یک ماموریت اســت و سپاه 
همیشــه ماموریت هاى خود را به بهترین 

شکل انجام مى دهد. 
انتظارمان از فرماندهان این است که 
همه پایگاه هاى مقاومت که شامل 54 هزار 
پایگاه در کشــور مى شــود، باید به پایگاه 
امدادگران و حافظان سلامت کشور تبدیل 
شوند و ان شاءاالله بتوانیم نقش آفرینى جدى 
در تشــخیص ســریع ویروس کرونا انجام 

دهیم، چــرا که بــر اســاس دیدگاه ها و 
نظریه هاى اثبات شــده پزشــکان اگر این 
بیمارى به سرعت تشخیص داده شود و افراد 
بیمار در قرنطینه قرار گیرند و بتوانیم افراد 
ســالم را از آنها جداســازى کنیم، زنجیره 
انتقال این بیمارى به صورت طبیعى قطع 
خواهد شد. فرمانده کل سپاه تصریح کرد: 
باید تلاش کنیم هر چه سریع تر افراد سالم 
را از افراد مبتلا به ویروس کرونا جدا کنیم، 
ضمن اینکه توزیع بسته هاى بهداشتى بین 
خانوارهاى کم درآمد و توصیه به آنها براى 

رعایت بخشنامه هاى بهداشتى از مسائلى 
اســت که باید همه ســپاه هاى استانى و 
شهرســتانى بخوبى آن را انجــام داده و به 
قرنطینه کردن بیمــاران کمک کنند. وى 
خاطرنشــان کرد: در شهرهایى که کنترل 
ورود و خروج انجام مى شود سپاه هاى استانى 
و شهرستانى باید به برادران نیروى انتظامى 
کمک کنند. سردار سلامى تصریح کرد: همه 
درمانگاه هــا و مراکــز درمانــى و همــه 
بیمارستان ها همان طور که تاکنون به حوزه 
بهداشت و درمان کشور کمک کرده اند، از 

هم اکنون به بعد هم باید به عنوان پایگاه هاى 
سلامت در خدمت درمان بیماران کرونایى 
قــرار گیرند و این کار را هم فرماندهان باید 
مدنظر خود داشته باشند. فرمانده کل سپاه 
افزود: تولید ماسک و توزیع آن مسأله مهمى 
است و باید نیروهاى بسیج این کار را انجام 
دهنــد و در اماکــن پــر رفت  و آمد حتما 
پایگاه هایى را براى ایــن کار ایجاد کرده و 
توزیع ماسک تا حد ممکن صورت گیرد تا 
بتوانیم فرهنگ اســتفاده از ماســک را در 
جامعه گسترش دهیم، زیرا یکى از راه هاى 

جلوگیرى از گسترش بیمارى کروناست. 
وى در ادامــه افــزود: همچنین ارائه 
بسته هاى معیشــتى به خانواده هایى که از 
کرونا آسیب معیشتى دیده اند نکته مهمى 
اســت که هم اکنون از ســوى بخش هاى 
مختلف سپاه در حال انجام است و نباید این 
مسأله متوقف شود. ضمن اینکه مشارکت 
جدى ســپاه در این مســأله انتها ندارد و 
ان شــاءاالله انتهاى آن زمانى اســت که این 
بیمارى ریشه کن شده و جامعه ما به وضع 

طبیعى خود بازگردد.

سامانه ارتباطات مردمى بانک مرکزى 
افتتاح و با شماره تماس 2706، توسط دکتر 
عبدالناصر همتى به صورت رسمى افتتاح شد.
به گزارش روابط عمومى بانک مرکزى، 
رئیس کل بانک مرکزى با بیان اینکه از امروز 
ســامانه ارتباطات مردمــى بانک مرکزى به 
صورت رسمى فعالیت خود را آغاز کرده است، 
گفت: طى دو یا ســه ماه گذشته و به منظور 
برطرف کردن برخــى نواقص احتمالى، این 
ســامانه به طور آزمایشى فعالیت خود را آغاز 
کرده بود اما طى روز جارى این سامانه به طور 
رسمى افتتاح شد، پیش از این پاسخگویى و 

پیگیرى درخواست ها و انتقادات مردمى، از 
طریق ادارات مختلف در بانک مرکزى انجام 
مى شد؛ اما در حال حاضر این موارد به صورت 
متمرکــز و با هــدف یکپارچه ســازى امر 
پاسخگویى از طریق «سامانه ارتباطات مردمى 

بانک مرکزى» پیگیرى مى شود.
عالى ترین مقام بانک مرکزى با بیان اینکه 
ســامانه ارتباطات مردمى گامــى مهم در 
گره گشایى از مشــکلات مردم است، گفت: 
مردم عزیز مى توانند با مراجعه به پایگاه اطلاع 
رسانى بانک مرکزى یا از طریق شماره تماس 
2706 درخواســت خود را در حوزه مسائل 

شبکه بانکى و پولى و ارزى کشور مطرح کنند. 
این ســامانه مى تواند در رسیدگى سریع تر 

نسبت به مشکلات مردم موثر باشد.
رئیس شوراى پول و اعتبار درباره سازوکار 
این سامانه تصریح کرد: برخى از درخواست ها 
و ســوالات مردمى توســط کارشناسان این 
سامانه پاسخ داده مى شود و در صورت نیاز به 
پیگیرى بیشتر، درخواست ها به واحد مربوطه 
ارجاع مى شود و کد رهگیرى به شخص ارائه 
و از طریق همان کد رهگیرى پیگیرى هاى لازم 

بر روى موضوع انجام مى شود.
گفتنى است، هم اکنون سامانه ارتباطات 

مردمى بانک مرکزى با شماره تماس 2706 به 
صورت رسمى کار خود را آغاز کرده است. این 
سامانه با 40 اداره تخصصى بانک مرکزى در 
ارتباط اســت و از طریق آن درخواست ها در 

کوتاه ترین زمان ممکن رسیدگى مى شود.
براین اســاس، هموطنــان مى توانند 
هرگونه شکایت، انتقاد، درخواست و پیشنهاد 
خود درباره بانک مرکزى و شــبکه بانکى را از 
طریق شماره تماس 2706 یا از طریق پرتال 
ســامانه ثبت و رســیدگى به شکایات بانک 
https://crm.cbi. مرکــزى بــه آدرس

ir/ مطرح کنند.

 سامانه ارتباطات مردمى بانک مرکزى افتتاح شد

مدیرعامل بانک توسعه صادرات اعلام کرد صادرکنندگان خُردى که ارز حاصل از صادرات خود را به طور کامل به چرخه 
تجارى کشور بازگردانده باشند، مى توانند تا سقف سه میلیارد تومان با ارائه اظهارنامه مالیاتى از این بانک تسهیلات دریافت 
کنند. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى بانک توسعه صادرات ایران، دکتر على صالح آبادى در این خصوص گفت: 
اخیرا در بانک توسعه صادرات مصوب کردیم به صادرکنندگانى که تعهدات ارزى خود را به طور صد درصدى و کامل ایفاء 
کرده باشند، با ارائه اظهارنامه صادراتى تا سقف سه میلیارد تومان با ارائه اظهارنامه مالیاتى تسهیلات بپردازیم. پیش از این، 
ســقف تسهیلات اعطایى بانک توســعه صادرات به صادرکنندگان با ارائه اظهارنامه مالیاتى یک میلیارد تومان بود ، 
صادرکنندگان خُردى که مشترى بانک توسعه صادرات هستند، مى توانند با ارائه اظهارنامه صادراتى خود و به شرط بازگشت 
کامل ارز حاصل از صادرات تا سقف سه میلیارد تومان تسهیلات دریافت کنند ، تمامى صادرکنندگان حتى افرادى که 
100 هزار دلار هم صادرات دارند، مى توانند متناسب با میزان صادرات خود از بانک توسعه صادرات تسهیلات ارزى و ریالى 
دریافت کنند و ما محدودیتى در این زمینه نداریم. وى با بیان اینکه براى پرداخت تسهیلات، صادرکنندگان رتبه بندى 
شده و خوش حسابى آنها بررسى مى شود، گفت: تمامى صادرکنندگان که استحقاق لازم را داشته باشند، با رعایت مقررات 

بانک مرکزى و موضوع رفع تعهد ارزى مى  توانند از بانک توسعه صادرات درخواست تسهیلات داشته باشند.

افزایش سقف تسهیلات 
بانک توسعه صادرات با ارائه 
اظهارنامه مالیاتى

على صالح آبادى

حجت اله مهدیان مدیر عامل بانک توسعه تعاون در تماس تلفنى با برخى روساى شعب اظهار داشت: مدیریت ارتباط با مشتریان از 
مقوله هاى تأثیرگذار در سیستم پیشرفته بانکدارى است، از این رو مهارت هاى ارتباطى و همچنین مذاکره با مشتریان در ارتقاى سطح 
خدمات شعبه اثربخش است ، بسیارى از مشتریان در سطح خدمات عمومى بانکدارى توقع خدمات دارند و برخى مشتریان به ویژه 
تولیدکنندگان و کارآفرینان متقاضى خدمات تخصصى از قبیل صدور ضمانت نامه، تسهیلات خرید دین، اعتبار اسنادى داخلى و انواع 
خدمات اعتبارى هستند که لازم است در ارائه نوع خدمت و مشاوره به مشتریان، اهتمام کافى وجود داشته باشد ،  نقش بانک ها در 
سیستم اقتصادى کشور پیچیده تر شده است و بانکها به صورت تخصصى تر در میان کسب وکارها وارد مى شوند و بسیارى از ترتیبات 
اقتصادى و تعاملات مالى میان واحدهاى تولیدى و تعاونگران با نقش آفرینى بانکها امکان تحقق مى یابد و بانک توسعه تعاون با توجه به 
مأموریت هاى توسعه اى در بخش تعاون، متعهد به حرکت صحیح در مسیر نقشه راه تحول دیجیتال است که شبکه شعب ضمن ارتقاى 
دانش و کسب مهارت هاى موردنیاز، با هم افزایى و همکارى گسترده در این مقوله تأثیرگذار هستند. وى با اشاره به اینکه همکاران بانک 
توسعه تعاون به ویژه واحدهاى استانى و شعب در دوران شیوع بیمارى کرونا، منشأ خدمات ارزنده اى بوده اند افزود: همکاران طى ماه هاى 
اخیر به رغم شرایط نامناسب ناشى از شیوع بیمارى، نقش عمده اى در حرکت سیستم اقتصادى و مالى کشور ایفا نموده اند و شایسته 

است مدیران واحدهاى استانى و شعب در ارتقاى سطح ایمنى و بهداشتى موردنیاز مشتریان و کارکنان مراقبت کافى داشته باشند.

مدیریت ارتباط با مشتریان از 
مهمترین ویژگى هاى 
کارکنان شعب بانک 

حجت اله مهدیان
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رئیس عملیات ویژه پلیس راه گفت: در راســتاى اجراى طرح ممنوعیت تردد خودروهاى غیر بومى،  تعداد کمى از رانندگانى که اصرار و پافشارى بى مورد بر ادامه مسیر داشتند جریمه 500 هزار تومانى 
شده و برگشت داده شدند. سرهنگ بهروز خانپور در خصوص آخرین وضعیت جاده ها با توجه به اجراى طرح ممنوعیت تردد خودروهاى غیربومى به فارس گفت: با ابلاغ ستاد مدیریت بیمارى کرونا 
مبنى بر ایجاد محدودیت و ممنوعیت تردد در جاده ها، مأموران پلیس راه از ساعت 12 روز 12 آبان در ورودى و خروجى 25 استان کشور مستقر شده و نسبت به اجراى این مصوبه تا ساعت 24 روز شانزدهم 
اقدام خواهند کرد. وى با بیان اینکه در روز اول اجراى این طرح اندکى با تراکم و تجمع خودروها در ورودى و خروجى شهرها مواجه بودیم گفت: خیلى از هموطنان در روز اول اجراى طرح اعلام مى کردند که 
از موضوع ممنوعیت تردد اطلاع نداشــته اند؛ اما خوشبختانه  به مرور شاهد کاهش تردد خودروها در محورهاى مواصلاتى بودیم؛ به طورى که در حال حاضر در اکثر محورهاى مواصلاتى کشور ترددى 
عادى و بسیار روان را شاهد هستیم. سرهنگ   خانپور گفت: افراد در طرح فاصله گذارى اجتماعى که در ایام نوروز اجرا شد مى توانستند با بیمه نامه،  کارت ملى و سند خانه اجازه تردد بگیرند این بار ملاك 
عبور فقط شــماره پلاك خودرو است؛ بنابراین با سخت گیرى به وجود آمده تعداد زیادى از خودروها برگردانده شدند. وى تصریح کرد: درصد بالایى از رانندگان از موضوع تمکین کرده و بعد از اینکه 
متوجه مى شدند اجازه عبور ندارند برمى گشتند اما درصد اندکى پافشارى و اصرار بر ادامه مسیر داشتند که مأموران مجبور به اعمال جریمه شدند. وى ادامه داد: در دو استان تهران و البرز هیچ محدودیتى 

براى تردد بین این دو استان وجود نداشته و خودروها براحتى مى توانند عبور کنند.

جریمه 500 
هزار تومانى 
براى ناقضان 
محدودیت 
تردد

هفته نامه اقتصادى ایران

یادداشت خبـــر

ایران تا 20 سال آینده واردکننده گاز مى شود
شــرکت  مدیرعامــل 
بهینه ســازى مصرف ســوخت 
گفت: اگر رشــد معادل 3 درصد 
ســالانه را براى مصــرف گاز در 
کشــور لحاظ کنیم، در 20 سال 
آینده باید سالانه 500 میلیون 

مترمکعب گاز وارد کنیم.
  على مبینى دهکردى در 
نشستى با حضور اصحاب رسانه افزود: ایران دومین دارنده 
گاز جهان است، اما اگر مصرف این حامل انرژى با شدت فعلى 
ادامه یابد تا 20 سال آینده به وارد کننده گاز تبدیل خواهیم 
شــد. وى با تاکید براینکه در 10 سال آینده شدت مصرف 
انرژى در کشــور باید به نصف میزان فعلى برسد گفت: اگر 
شــدت مصرف انرژى درایران متوقف نشود در پایان سال 
1410 به رقمى حدود 8.3 میلیون بشکه معادل نفت خام 
در روز خواهد رسید ،  در سال 96، میزان مصرف انرژى رقمى 
معادل 6.3 میلیون بشکه نفت خام در روز بوده است که در 
صورت تداوم روند کنونى، براساس رشد 3.3 درصد در سال 
پیش بینى مى شود تا پایان سال 1410 به رقمى حدود 8.3 

میلیون بشکه در روز برسد.
او با بیان اینکه ظرفیت بهینه سازى معادل 3.5 میلیون 
بشــکه انرژى در روز است که این میزان مى تواند بین 6 تا 8 
میلیارد دلار سالانه درآمد به دنبال داشته باشد، عنوان کرد: 
ضرورت دارد وحدت و انسجام ملى براى به کارگیرى ظرفیت 
بهینه ســازى انرژى که معادل 3.5 میلیون بشــکه در روز 
محاسبه شده است، شکل بگیرد و این مسئله به عنوان راهبرد 
اصلى کشــور براى عبور از بحران ایجادشده و تأمین منابع 
مالى براى انتقال و سرمایه گذارى در همه فعالیت ها و در همه 
جغرافیاى ایران مورد توجه جدى مجلس، دولت و نهاد هاى 
علمى، فنى، صنعتى و اقتصادى و به ویژه اصحاب رســانه و 

فرهنگ قرار گیرد.
وى  در ادامه به تدوین دو سند مهم در حوزه بهینه سازى 
اشــاره کرد و گفت: در مطالعات انجام شــده به این نتیجه 
رسیدند که باید یک ســند حمل ونقل تا افق 1420 براى 
کشور تدوین و بر اساس آن مشخص شود در 20 سال آینده 
چه میزان مصرف از چه نوع فرآورده براى چه نوع حمل ونقلى 
باید داشت ،  این سند تهیه شد و هم اکنون در مراحل تصویب 
و ابلاغ قانونى قرار گرفته است. در آینده با در دست داشتن 
این سند مى توان نسبت به سرمایه گذارى بالادستى و اتخاذ 

راهبرد هاى مناسب آن از دیدگاه روشن برخوردار شد.
مبینى دهکردى درباره سند دوم که تراز عرضه و تقاضاى 
(تولید و مصرف) گاز کشور را تبیین کرده است، گفت: این سند 
از اهمیت مضاعف برخوردار اســت، زیرا نزدیک به بالاى 70 
درصد منبع انرژى کشور در بخش هاى مختلف از ذخایر و منابع 
غنى گاز تأمین مى شود و اگر رشد مصرف کنونى در جامعه 
ادامه یابد در سال هاى نه چندان دور آینده باید واردکننده 500 
میلیون مترمکعب روزانه گاز در کشور باشیم ،  اینکه این میزان 
از گاز را چه کشورى به ما مى دهد و با چه مبالغى مى توانیم آن 
را تأمین کنیم مسئله بزرگ و حادى بود که سند تراز عرضه و 
مصرف گاز به آن پرداخته است. این موضوع اهمیت و ضرورت 
بهینه ســازى مصرف را شــفاف تر و اندازه و حجم توجه به 
صرفه جویى را که روزانه معادل 3.5 میلیون بشکه نفت خام 

است، روشن تر نشان مى دهد.

تقدیر وزیر اقتصاد از بیمه مرکزى
وزیر امور اقتصادى و دارایى در پیامى اقدام برجســته 
بیمه مرکزى در راستاى“پیاده سازى نظام شایسته سالارى 
در سطح صنعت بیمه“ را به مدیرکل توسعه سرمایه انسانى 

و پشتیبانى بیمه مرکزى تبریک گفت.
فرهاد دژپسند، وزیر امور اقتصادى و دارایى در این پیام 
از همت و مســاعى حوزه توســعه ســرمایه انسانى بیمه 
مرکــزى و کارکنان این ســازمان در راســتاى جزء ”ب“ 
بخشنامه جشنواره شــهید رجایى سال 1399 و براساس 
تصویب ستاد جشنواره وزارت امور اقتصادى و دارایى، فعالیت 
هاى انجام پذیرفته در خصوص ”پیاده سازى نظام شایسته 
سالارى در سطح صنعت بیمه کشور به عنوان اقدام برجسته“ 

تقدیر و تشکر شد.

پایان دغدغه تامین پایدار 
آب مصرفى تهران

سید حســن رضوى، 
توسعه  شرکت  مدیرعامل 

منابع آب و نیروى ایران
تصفیه خانه ششــم تهران با 
ظرفیت 7500 لیتر در ثانیه روز 
پنجشنبه هشتم آبان به دستور 
رئیس جمهورى از طریق ویدیو 
کنفرانس به بهره بردارى رسید 
که این تصفیه خانه بزرگ ترین تصفیه خانه آب کشور در یک 
مدول محسوب شده و در ردیف بزرگ ترین تصفیه خانه هاى 

بزرگ خاورمیانه قرار دارد.
آنچه که در این طرح حائزاهمیت است تلاش متخصصان 
صنعت آب کشور است که با همیارى دستگاه هاى متولى در 
شرایط تحریم و فشار اقتصادى به نتیجه رسید و اکنون شاهد 
رسیدن آبى باکیفیت و پایدار به شهروندان تهرانى هستیم.

در این طرح آب سد امیرکبیر از طریق تونلى به طول 29,5 
کیلومتر به محل تصفیه خانه ششم تهران منتقل مى شود. 
پیش از این بخشــى از آب مناطق غرب شهر تهران از طریق 
منابع آب زیرزمینى تأمین مى شد که با بهره بردارى از این طرح 
ضمن جایگزین شدن منابع آب سطحى باکیفیت، از برداشت 
منابع آب زیرزمینى کاسته مى شود و حجم قابل توجهى از آب 

شرب از منابع سطحى تأمین خواهد شد.
تصفیه خانه ششــم تهران بزرگ ترین تصفیه خانه آب 
کشور در یک مدول اســت و طرح نهایى آن با ظرفیت 15 
مترمکعب در ثانیه جزو بزرگ ترین تصفیه خانه هاى بزرگ 
آب در خاورمیانه محسوب مى شود که تمامى فرآیند مطالعه، 
طراحى و احداث این تصفیه خانه به دســتان متخصصان 

توانمند ایرانى انجام شده است.
این پروژه داراى ســه واحد زلال ساز از نوع پولساتور هر 
یک به ظرفیت 2.5 مترمکعب بر ثانیه است که قابلیت زلال 
و لخته ســازى آب را دارد. عمل لخته سازى و زلال سازى از 
طریق تأسیسات نصب شده و همچنین تزریق مواد شیمیایى 
(کلروفریک و پلى الکترولیت) انجام خواهد شد. همچنین 
24 واحــد فیلتر داریم که حجمى بالغ بر 7.5 مترمکعب را 

تصفیه مى کند.
فیلترهاى این تصفیه خانه دولایه هستند که لایه شن، 
ماسه و لایه آنتراسیت باعث جداسازى ناخالصى ها و حذف 
بوى بد آب و ســایر میکروارگانیسم ها مى شود و پس از این 
مرحله آب تصفیه شده وارد سیستم مخازن آب پاك شده و 
پس از گندزدایى نهایى به مخازن شرکت آب و فاضلاب وصل 
شــده و آب سالم و بهداشتى آماده ورود به شبکه توزیع آب 

شهرى مى شود.
با افتتاح این تصفیه خانه نگرانى در راستاى تأمین پایدار آب 
از میان مى رود، چراکه این تصفیه خانه و مخزنى که در زیر آن 
تعبیه شده از لحاظ توپوگرافى منطقه در بلندترین نقطه تهران 
قرار گرفته است و با افتتاح آن تمام ایستگاه هاى پمپاژ آبرسانى 
که قبلاً از جنوب به شمال یا مرکز به شمال به طور پلکانى قرار 
گرفته بودند، قســمت عمده آنها حذف شده و 30 درصد در 
انرژى برق صرفه جویى خواهد شد. به دلیل تأمین آب تصفیه 
خانه هاى شــماره یک و دو تهران به صورت سنتى و از طریق 
رودخانه کرج و همچنین تأمین تخصیص حقابه زیســت 
محیطى، میزان آب در بســتر رودخانه کرج کاهش یا قطع 
نخواهد شد و از محل سد امیرکبیر تا آبگیر بیلقان همچنان 

آب خروشان سد امیرکبیر جارى خواهد بود.

کارمزدهاى جدید خدمات بانکى منتشر شد
بانک مرکزى در بخشــنامه اى جزئیات کارمزد جدید 
خدمات بانکى را اعلام کرد که بر اساس آن، هزینه اعلام مانده 
کارت و صورتحســاب 10 گردش آخر معادل 240 تومان و 
اعلام مانده کارت از طریق خودپردازها معادل 120 تومان 
خواهــد بود. همچنین کارمزد اعلام 10 گردش آخر کارت 
بانکى، صدور انواع کارت مغناطیســى و دریافت حضورى و 
غیرحضورى قبوض به ترتیب 150، 6000، 2400 و 120 
تومان مى شود. همچنین کارمزد انتقال وجه بین بانکى پایا 
یک صدم مبلغ تراکنش با کف 200 تومان و تا سقف 2هزار 

و 500 تومان خواهد بود.
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تدوین دو سند براى بهینه سازى مصرف سوخت در کشور
وزیر نفت با اشــاره به تدوین دو سند 
براى بهینه سازى مصرف سوخت در کشور 
گفت: نخســتین ســند مربوط به تولید و 
مصرف گاز تا افق 1420 و دومین سند نیز 
مربوط به نوســازى حمل و نقل عمومى و 

تغییر ترکیب سبد سوخت کشور است.
بیژن زنگنــه در حاشــیه حضور در 
کمیسیون عمران مجلس شوراى اسلامى 
گفت : بیشتر موضوع هاى مطرح شده در این 
جلسه بر روى بحث عمران شهرها و روستاها 
و زیرساخت ها بود ، پیرامون تخصیص قیر 
رایگان براى راه هاى روستایى نیز بحث شد 
و تاکید کردم که وزارت نفت آمادگى کامل 
دارد تا قانونى که مجلس تصویب کرده را در 
صورت نهایى شــدن اجرا کند تا رونقى در 
روستاها و شهرهاى کوچک براى عمرانشان 

ایجاد شود.
وى با بیان اینکه پرداخت بدهى هاى 
دولت به پیمانکاران بوسیله تهاتر با نفت نیز 
صحبت شــد و دولت در این زمینه اقدام 
هایى انجــام داده و تصمیم هایى گرفته و 
مشخص است که چه مسیرى باید طى شود 

تا به نتیجه برسد.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت ، 

وزیر نفت در ارتباط با موضوع گازرسانى به 
روســتاها و شــهرها هــم گفت: صحبت 
هایى درمورد رعایت حریم خطوط لوله و 

تاسسیاست نفتى مطرح شد.
اوازموضــوع تدویــن دو ســند براى 
بهینه سازى مصرف ســوخت در کشور را 
یادآور شــد و افزود: یک سند در مورد تراز 
مصرف و تولید گاز تا افق 1420 است که در 
آن بطور جدى بهینه سازى دیده شده و  در 
این زمینه به ویژه مبحث 19 ساختمان مورد 

توجه قرار گرفته است.

وى  ســند دوم را مربوط به ســوخت 
حمل و نقل عمومى و نوسازى ناوگان حمل 
و نقل دانســت و گفت: بر اساس این سند 
ترکیب سبد سوخت ها و حمل و نقل کشور 

مشخص شده است.
او مباحث دیگر را مربوط به توســعه 
اکتشاف و گازرســانى در مناطق و توسعه 
پتروشیمى و صنایع پایین دستى عنوان کرد 

و افزود: در مجموع جلسه مفیدى بود.
 بیژن زنگنه وزیر نفت در جلسه علنى 
در اواخر شــهریورماه امســال در مجلس 

شوراى اســلامى ضمن ارائه ى گزارشى از 
عملکرد وزارت نفت و برنامه هاى توســعه 
گفته بود: امروز کشــور در جنگ تمام عیار 
اقتصــادى که از ســوى آمریــکا و رژیم 
صهیونیســتى با همکارى متفقین شان بر 
ملت ایران تحمیل شــده، قرار داریم و آنها 
مى کوشــند تا بر ابعاد این تحریم بیفزایند. 
اکنون لازم است همانند دوران دفاع مقدس 
همه ارکان نظام به ویــژه دولت و مجلس 
شوراى اســلامى با هم اندیشى به صورت 
یکپارچه عمل کنند ، گزارشــى در زمینه 
برنامه هاى وزارتخانــه در ارتباط با اجراى 
در  مقاومتــى  اقتصــاد  سیاســت هاى 
هشــت محور بــه نمایندگان ارائه شــد 
که افزایــش ظرفیت تولیــد در میادین 
مشترك نفتى، دورى از خام فروشى و توسعه 
صنعت پتروشــیمى، توســعه گازرسانى، 
افزایش صادرات گاز، حمایت از ســاخت 
داخل و شرکت هاى دانش بنیان، جمع آورى 
گازهاى مشــعل نفت، مقابله با تحریم ها و 
ریل گذارى براى آینده از جمله محورهایى 
اســت که وزارت نفــت در آن برنامه ریزى 
داشته است و گزارش آن به نمایندگان ارایه 

شد.

اســحاق جهانگیــرى، معــاون اول 
رئیس جمهــورى در واکنش بــه گزارش 
ارائه شــده درباره فعالیت ها و اولویت هاى 
اکتشافى صنعت نفت و کسب رتبه نخست 
اکتشــاف نفت و گاز جهان در سال 2019 
نوشت:  جناب آقاى مهندس زنگنه، با تشکر 
از اقدام هاى ارزشــمند جنابعالى و مدیران 
ریســک پذیر صنعت نفت، خصوصاً بخش 
اکتشاف، قطعاً این اقدام هاى ارزشمند در 

تاریخ کشور ماندگار خواهد بود. 
در گزارش بیــژن زنگنه، وزیر نفت به 
حسن روحانى، رئیس جمهورى آمده است: 
همانگونه که مستحضرید، استمرار 
فعالیت هــاى اکتشــافى صنعت نفت که 
همواره مورد اهتمام ویــژه این وزارتخانه 
بوده، پشتوانه اساســى تولید نفت و گاز و 

زمینه ساز استمرار پویایى این صنعت است. 
این توجه سبب شده با وجود گذشت بیش 
از 41 ســال از پیروزى انقلاب اســلامى و 
تولید، مصرف و صادرات مستمر نفت و گاز 
در این مدت، ذخایر قابل استحصال نفت 
بدون تغییر باقى بماند و در بخش گاز نیز 
ایــن ذخایر هفت برابر شــود. با مجموعه 
اقدام هاى انجام شده در این دولت، از سال 
1392 تاکنون تعداد 24 مورد اکتشاف با 
مجموع 14.3 میلیارد بشکه معادل نفت 
قابل استحصال کشف شده است که میدان 
گازى ارم و لایه مخزنى نفتى نام آوران از آن 

جمله است.
بر اســاس گزارش و ارزیابى مؤسسه 
معتبر بین المللى وود مکنزى، این دو میدان 
به ترتیب نخستین و سومین کشف بزرگ 

صنعت نفت جهان در سال 2019 میلادى 
هســتند و ایران در مجموع با کشف 4.97 
میلیارد بشــکه نفت قابل اســتحصال با 
اختــلاف قابل ملاحظه اى رتبه نخســت 
اکتشاف نفت و گاز جهان در سال 2019 را 

به دست آورده است.
این موفقیت در حالى است که به دلیل 
تحریم هاى ظالمانه، رقابت براى اکتشاف 
منابع هیدروکربورى جدید در فضایى کاملاً 
نابرابر صورت مى پذیرد و رتبه هاى بعدى به 
ترتیب متعلق به کشورهاى روسیه، انگلیس، 

آمریکا و چین است.
شایان ذکر است که با توجه به نیاز آینده 
کشــور به منابــع هیدروکربــورى، همه 
پهنه هاى ایران اسلامى اولویت بندى شده و 
پروژه هاى متعدد زمین شناسى، عملیات 

گســترده ژئوفیزیکى و حفــارى چاه هاى 
اکتشافى و تحدیدى در چارچوب نقشه راه 
حوضه هــاى رســوبى تــا افــق 1404، 

برنامه ریزى شده و در حال اجرا هستند.
در این برنامه ها قرار است مناطق کاملاً 
بکر کشــور ماننــد کویر مرکــزى ایران، 
جازموریان و آذربایجان شرقى بررسى شده 
و مناطقى چون دشت گرگان و دشت مغان 
به دلیل اهمیت راهبردى در تأمین انرژى 
کشــور در اولویت حفارى اکتشــافى قرار 
گرفتند. علاوه بر ایــن، بهره گیرى از ایده 
جمع ســپارى و تشــکیل صندوق هــاى 
جســورانه بــراى تأمین مالى و توســعه 
فعالیت هاى اکتشافى با تکیه بر جمع آورى 
نقدینگى موجود در جامعه نیز توسط این 

وزارتخانه در دست طراحى است.

ایده راه اندازى بازار متشکل بیمه اى 
متعلق به هیچکس نیست و کسى ادعایى 

در این خصوص ندارد و نخواهد داشت.
به گزارش اعتباربه نقل از اداره کل 
روابط عمومى و امــور بین الملل بیمه 
مرکزى ، غلامعلى جهانگیرى -معاون 
اتکایى بیمه مرکزى- ضمن برشمردن 
مزایاى راه اندازى بازار متشکل بیمه اى در 
کشور، اظهار داشت: هر مدیر اتکایى که 
با بازارهاى جهانى بیمه آشــنا باشد، به 
خوبــى آگاه اســت کــه شــرکت ها و 
ســندیکاهایى نظیر لویدز لندن با چه 
روش هایى نرخ و شــرایط بیمه نامه ها را 
اعلام مى کنند و بازار متشکل بیمه اى نیز 
در همین چارچوب حرکت خواهد کرد ، 
در شرایط تحریم صنعت بیمه مى تواند با 

تجزیه و تحلیل فنى، به نرخ و شــرایط 
نزدیک به اســتانداردهاى بین المللى 
دست پیدا کند، هم بیمه گر موفق است 
و هم بیمه گذاران منتفع خواهند شد ،  در 
صورت راه اندازى بازار متشکل بیمه اى، 
تمامى بیمه گران اتکایى مى توانند از نرخ 
و شــرایط اعلام شــده تبعیت کنند تا 

اختلالى در امر بیمه گرى رخ ندهد.
عضو هیات عامل بیمه مرکزى، آینده 
صنعت بیمه را در گــرو حرفه اى گرى و 
تخصص گرایى دانســت و اعــلام کرد: 
بنابراین بازار متشــکل بیمه اى باید به 
گونه اى بومى ســازى شــود که بتواند 
نیازهاى مشترك بیمه گران و بیمه گذاران 
را با بهترین کیفیت ممکن پوشش دهد.

وى نامگذارى ایــن بازار را متأثر از 

محتواى فعالیت آن ارزیابى کرد و گفت: 
در این بازار خریدار و فروشنده، نرخى را 
با شرایط خاصى تعیین و توافق مى کنند 
و شاید در آینده نام تازه اى داشته باشد 
و حتى در بستر دیجیتال شکل بگیرد ،  
منظور از ایــن بازار فضایى اســت که 
بازیگــران آن با تکیه بر اصول بیمه اى و 
قواعد بیمه گرى، مناســب ترین نرخ و 
شرایط را کشف مى کنند که این موضوع 

هیچ ربطى به تعرفه گذارى ندارد.
اوبا تاکید بر این نکته که بیمه مرکزى 
از تاسیس این بازار استقبال مى کند اما 
هیچ نقشى را در اداره آن بر عهده نخواهد 
گرفــت، گفت : شــرکت هــاى بیمه با 
پایبندى بر اصول بیمه اى نرخ و شرایط را 
ارائه مى کنند و بیمه مرکزى تنها به ایفاى 

تعهدات اتکایى خود خواهد پرداخت.
معاون اتکایى بیمه مرکزى حوزه 
عملکــردى ایــن بــازار را معطوف به 
بیمه نامه هاى متوســط به بالا دانست و 
گفت: بیمه نامه هاى اشخاص، مسئولیت، 
درمان، زندگى و نظایــر آن در این بازار 
عرضه نمى شــوند و فقط نرخ و شرایط 
بیمه نامه هایى احصا مى شود که از حجم 
و ریسک بزرگى برخوردارند که کمتر از 

ده درصد بــازار بیمه (از نظر حجم حق 
بیمه تولیدى) کشور را تشکیل مى دهند.

وى نابســامانى در نرخ و شــرایط 
ریسک هاى متوسط به بالا را از انگیزه هاى 
اصلى راه اندازى بازار متشــکل بیمه اى 
عنوان کرد و گفت: ان شاء االله بعد از رفع 
تحریم ها، صنعت بیمه کشور به بازارهاى 
جهانى برمى گردد و به همین خاطر باید 
استانداردهاى بین المللى را در رفتار این 
بازار نهادینه کنیم تا از بازارهاى جهانى 
عقب نمانیــم وکارگــزاران بیمه اى و 
شرکت هاى بیمه به عنوان بازیگران اصلى 
این بازارو شرکت هایى که نرخ و شرایط 
را عرضــه مى کنند لیدرهاى اصلى بازار 
متشکل بیمه اى به شــمار مى روند ، با 
تأسیس بازار متشــکل بیمه اى شکاف 

زمانى بین صدور بیمه نامه و پوشــش 
اتکایى برطرف شود ، هیچ ریسکى نباید 
حتى براى چند ســاعت بدون پوشش 
اتکایى باقى بمانــد و اگر این بازار نرخ و 
شرایط را به شکل حرفه اى تعیین کند، 
این فاصله زمانى خطرناك بین صدور و 

پوشش اتکایى برداشته خواهد شد.
 بازار متشکل بیمه اى در چند فاز 
راه اندازى خواهد شــد و نهادهایى نظیر 
سندیکاى بیمه گران ایران در انسجام آن 
نقشى اساسى را بر عهده خواهند داشت.
وى در پاســخ این پرســش که آیا 
راه اندازى این بازار با اصل چابک سازى در 
صنعت بیمه منافاتى ندارد، تصریح کرد: با 
ساماندهى نرخ و شرایط در این بازار مى توان 
به چابک ســازى صنعت بیمه و تربیت و 

تامین نیروى انسانى متخصص، امیدوار بود.
غلامعلى جهانگیرى در پایان این 
گفتگو ضمن تاکید بر اهمیت مدیریت 
صحیح ریســک در تعییــن فنى نرخ و 
شرایط بیمه، افزود: این ایده خوب باید 
یک اجراى مناسب را نیز به همراه داشته 
باشد ،  تاسیس این بازار علاوه بر کمک به 
رشد و شکوفایى صنعت بیمه، راه ورود 
بیمــه گران را بــه بازارهاى بین المللى 
هموارتر کند ، ایده تشکیل بازار متشکل 
بیمه اى از سوى تنى چند از کارشناسان 
و فعالان صنعت بیمه مطرح شــده که 
چگونگــى راه انــدازى و فعالیت آن در 
کمیته هاى تخصصــى و کارگروه هاى 
فنى در دست بررســى و امکان سنجى 

است.

تشکیل بازار متشکل بیمه اى جهشى بزرگ در صنعت بیمه به شمار مى  رود

اقدام هاى بخش اکتشاف صنعت نفت در تاریخ ایران ماندگار خواهد بود

به گزارش روابط عمومى 
وزارت نفــت ، جعفر توفیقى، 
رئیس پژوهشگاه صنعت نفت 
در حاشــیه امضــاى ایــن 
تفاهم نامه بر توسعه ارتباط این 
مجموعه با شریکان راهبردى 
تأکید کــرد و گفت: درصدد 
امضاى تفاهم نامه ها و اجراى 
برنامه هاى بلندمدت با صنایع 
مرتبط هســتیم و معتقدیم 
طرف ها مى توانند از شناسایى 
مشکل تا توســعه فناورى و 
تجارى سازى و ارائه محصول با 
کیفیت بــا اســتانداردهاى 
جهانى بــا یکدیگر همکارى 

داشته باشند.
وى بــا تأکید بــر اینکه 
پژوهشگاه به  دنبال پروژه هاى 
مقطعــى و موردى نیســت، 

افزود: به ظرفیت هاى دانشى و 
فکرى خود بسنده نکرده ایم و 
زمینه هاى تزریق ایده هاى نو 
به فعالیت هاى ســازمان را با 
راه اندازى مرکز نوآورى فراهم 
آورده ایم تا افزون بر حمایت از 
پروژه هــاى نوآورانــه، تداوم 
همکارى هاى علمى و دانشى 

انجام شود.

اسعد عزیزى، مدیرعامل 
شــرکت نفت بهــران نیز به 
راه انــدازى شــرکت «بهران 
تک» به عنوان نقطه عطفى در 
ایــن مجموعه  فعالیت هاى 
اشاره کرد و گفت: این بخش، 
مرکز فناورى و نوآورى شرکت 
بهران به شــمار مى آید و این 
تفاهم نامــه تکمیل کننــده 

موضوع اکوسیســتم نوآورى 
براى شــرکت و حرکتى براى 
تقویــت کمــى و کیفــى 
محصولات داخلى و خارجى 

شرکت است.
وى افــزود: امیدواریم با 
امضاى این تفاهم نامه از یک 
ســو بتوانیم در اکوسیستم 
نوآورى کشــور فعال باشیم و 
ازسوى دیگر با ایجاد هم افزایى 
مناسب، گام هاى موثرى براى 
ارتقاى دانش، فناورى و توسعه 
ســبز محصولات خود براى 
بازارهاى داخلى، منطقه اى و 

بین المللى برداریم.
مدیرعامل شرکت نفت 
بهران به سابقه همکارى این دو 
مجموعه نیز اشاره کرد و گفت: 
این دو مجموعه در حوزه هاى 

مختلفى مانند طراحى پایلوت 
مشــترك، روغــن و تولیــد 
محصــولات نهایى با یکدیگر 
همــکارى داشــته اند که با 
تشــکیل کارگروه مشترك و 
اشتراك گذارى دانش و تجربه 
طرفیــن امیدواریــم ایــن 
همکارى در آینده اســتمرار 

یابد.
شناسایى و اولویت بندى 
زمینه هاى همکارى مناسب 
بــراى گروه هــاى نوپــا و 
شــرکت هاى دانش بنیان و 
بازارســازى و توسعه فضاى 
کسب وکار و برقرارى ارتباط با 
متقاضیــان و بهره برداران در 
نفــت، گاز و پتروشــیمى از 
محورهــاى این تفاهم نامه به 

شمار مى رود.

 امضاء تفاهم نامه پژوهشگاه نفت و شرکت نفت بهران 
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در سال جهش تولید و براى حمایت از تولید کنندگان و فناوران، فرصتى دیگر براى ارائه توانمندى ها و ظرفیت هاى شرکت هاى دانش بنیان فعال در حوزه علوم شناختى فراهم شد. این فناوران مى توانند 
در هشتمین دوره نمایشگاه تجهیزات و مواد آزمایشگاهى ایران ساخت در محل نمایشگاه بین المللى تهران دستاوردهاى خود را ارائه دهند. ستاد توسعه علوم و فناورى هاى شناختى معاونت علمى 
و فناورى ریاست جمهورى در راستاى حمایت از شرکت هاى دانش بنیان فعال در حوزه شناختى، از این شرکت ها درخواست کرد براى معرفى و ارائه دستاوردها ، فناورى ها و فعالیت هاى تحقیقاتى 
و پژوهشى خود در این رویداد فنى و تخصصى شرکت کنند. هشتمین دوره نمایشگاه تجهیزات و مواد آزمایشگاهى ایران ساخت همزمان با هفته پژوهش و بیست و یکمین نمایشگاه دستاوردهاى 
پژوهشى و فناورى کشور در چهارده بخش موضوعى از جمله تجهیزات عمومى، مواد آزمایشگاهى، مهندسى پزشکى و نرم افزار در محل نمایشگاه بین المللى تهران برگزار مى شود. شرکت هاى 
دانش بنیان فعال در حوزه علوم شناختى مى توانند با مراجعه به سایت این نمایشگاه به آدرس WWW.IRANLABEXPO.IR نسبت به ثبت نام  اقدام کنند. این نمایشگاه از 27 آذرماه امسال 
کار خود را آغاز مى کند و به مدت  چهار روز نیز ادامه دارد. مسوولان برگزارى این نمایشگاه اعلام کردند براى خرید دانشگاه ها و مراکز پژوهشى با توجه به سطح فناورى محصولات مورد نیاز 

خریدار یارانه 10 تا 50 درصدى در نظر گرفته شده است. در هفتمین دوره این نمایشگاه در سال گذشته حدود 360 شرکت بیش از 9 هزار و یکصد نوع محصول تولیدى خود را عرضه کردند.

ارائه دستاوردهاى علوم 
شناختى در نمایشگاه 
تجهیزات و مواد 
آزمایشگاهى ایران 
ساخت

اقتصاد و بورس
هفته نامه اقتصادى ایران

خبـــر
دارایى هاى دانش بنیان در برابر 

سرقت و آتش سوزى بیمه مى شوند
بسته بیمه هاى آتش سوزى و سرقت ماشین آلات براى 
حفاظت از دارایى هاى فیزیکى به شرکت هاى دانش بنیان 
ارائه مى شود. خدمات بیمه اى یکى از 140 بسته خدمتى است 
که معاونت علمى و فناورى ریاست جمهورى به شرکت هاى 
دانش بنیــان ارائه مى کند. این معاونت با امضاء توافق نامه با 
بیمه هــاى بازرگانى تلاش کرد تا نیازهاى مختلف بیمه اى 

شرکت هاى دانش بنیان را رفع کند.
شرکت هاى دانش بنیان به دلیل نوع خاص فعالیتى که 
انجــام مى دهند به خدمــات بیمه اى ویژه اى نیــاز دارند. 
شرکت هاى بیمه باید متناسب با این فعالیت هاى فناورانه بیمه 
نامه هاى ســازگار با زیست بوم اقتصاد دانش بنیان کشور را 
تدوین کنند. براى تحقق این مسئله، معاونت علمى و فناورى 
ریاست جمهورى، تفاهم نامه هاى مشترکى را با شرکت ها و 
سازمان هاى فعال در حوزه بیمه به امضاء رسانده است. این 
تفاهم نامه ها یک بســته خدمات بیمه اى بسیار متنوع را به 
وجود آورده است که انواع بیمه نامه ها را در بر مى گیرد. این 
معاونت با امضاى تفاهم نامه اى با بیمه ایران ســعى کرد تا 
خدمات این شــرکت به صورت ویژه در اختیار شرکت هاى 
دانش بنیان قرار گیرد. بیمه مسئولیت، بیمه مسئولیت حرفه 
اى، بیمه مسئولیت ناشى از تولید، بیمه مسئولیت کارفرما در 
قبال کارکنان، بیمه آتش سوزى، بیمه درمان گروهى و بیمه 
شکست ماشین آلات از جمله بیمه نامه هایى است که در بسته 
خدمتى معاونت علمى و فناورى ریاست جمهورى قرار گرفته 

است.
یکى از انواع بیمه هاى مورد نیاز شرکت هاى دانش بنیان 
بیمه آتش ســوزى و سرقت ماشــین آلات است. با توجه به 
افزایش قیمت ماشین آلات و تجهیزات لازم بود که هر چه 
سریع تر این نگرانى و دغدغه شرکت هاى دانش بنیان برطرف 
شود و این دارایى ها در مقابل عوامل آسیب زایى مانند سرقت 

و آتش سوزى بیمه شوند.
بنابرایــن طــى تفاهم نامه معاونت علمــى و فناورى 
ریاســت جمهورى و بیمه ایران، این شرکت بسته بیمه اى 
جامعى براى ریسک هاى مترتب بر دارایى هاى شرکت هاى 
دانش بنیان، محصــولات دانش بنیان و مســئولیت هاى 

شرکت هاى دانش بنیان ارائه داده است.
بر اســاس اعلام معاونت علمى، در همین راستا بسته 
بیمه هاى آتش سوزى و سرقت ماشین آلات براى حفاظت از 
دارایى هاى فیزیکى به شرکت هاى دانش بنیان ارائه مى شود. 
شرکت هاى متقاضى مى توانند به نمایندگى هاى بیمه ایران 
در سراســر کشور مراجعه کنند تا از این بسته هاى بیمه اى 

برخوردار شوند.

بازدید معاون نظارت و جمعى از 
مدیران کل بیمه مرکزى از بیمه سینا

  بازدید مدیران کل بیمه مرکزى از بیمه ســینا ، رضا 
جعفرى مدیر عامل بیمه سینا با ارائه گزارش کاملى از وضعیت 
گذشته بیمه سینا و اقدامات اصلاحى انجام شده در 18 ماه 
گذشــته براى بهبود و ارتقاء این شرکت بیمه اظهار داشت: 
تدوین و اجراى برنامه استراتژیک در کنار تلاش شبانه روزى 
همه مدیران ستادى و شعب موجب هم افزایى بسیار خوبى 
در مجموعه شد که نتیجه آن به خروج از زیان سنواتى و سودده 
شدن بیمه ســینا انجامید، توجه به اصول اخلاق حرفه اى، 
پرهیز از نرخ شکنى، در دستور قرار دادن پرتفوى اقتصادى، 
توجه ویژه به ذخایر فنى و اصلاح و توسعه سرمایه گذارى ها 
را از جمله اولویت هاى بیمه ســینا در دوره مدیریت جدید 
برشمرد. وى ضمن تشکر از حمایت و تعامل سازنده رئیس 
کل و ارکان بیمه مرکزى براى رفع مشکلات و بهبود وضعیت 
ابراز داشت: خوشبختانه همکارى تنگاتنگى میان بیمه سینا 
و بیمه مرکزى شکل گرفته و امیدواریم این روند در آینده نیز 
اســتمرار داشته باشد تا بتوانیم برنامه ها و طرح هاى جدید 
بیمه اى را به بازار عرضه کنیم. در ادامه این نشست، مفید امینى 
معاون نظارت بیمه مرکزى با ابراز خرسندى از تغییر وضعیت 
بیمه ســینا در دوران مدیریت جدید و رشد محسوس این 
شرکت در تمامى شاخص ها اظهار داشت: زحمت و تلاش 
بسیار زیادى از سوى مدیرعامل و تیم مدیریتى صورت گرفت 
تا بیمه ســینا از وضعیت گذشــته خارج شــده و در زمره 

شرکت هاى خوب صنعت بیمه قرار گرفته است.
وى با بیان اینکه بر اســاس مصوبه هیئت عامل بیمه 
مرکزى، شرکت هاى بیمه موظف به ارائه طرح هاى جدید 
بیمه اى در طول ســال هســتند، افــزود: امیدواریم با ارائه 
طرح هاى جدید از سوى شرکت هاى بیمه شاهد تحول جدى 

در صنعت بیمه کشور باشیم.
جلیل قاسمى رئیس حوزه ریاست کل بیمه مرکزى نیز 
در ادامه ضمن تقدیر از اقدامات بیمه سینا گفت: رئیس کل 
بیمه مرکزى رضایت کاملى از وضعیت بیمه سینا و اقدامات 
صورت گرفته در این شرکت براى خروج از بحران ها دارد و در 

این فرصت جا دارد که از زحمات شما قدردانى شود.
به گزارش اعتبا ر به نقل از روابط عمومى بیمه سینا، در 
این دیدار مفید امینى (عضو هیأت عامل و معاون نظارت بیمه 
مرکزى)، جلیل قاسمى (مدیرکل حوزه ریاست)، على اکبر 
ترکاشوند (مدیرکل دفتر مرکزى حراست) و کاظم فیروزپورى 
(مدیرکل حسابرسى داخلى و مبارزه با پول شویى) از بیمه 

مرکزى جمهورى اسلامى ایران حضور داشتند.
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حضور مدیران ارشد شرکت فولاد مبارکه در باشگاه سپاهان 
به مناسبت روز سپاهان

به گــزارش روابــط عمومى باشــگاه 
فولادمبارکه سپاهان،  معاون نیروى انسانى 
و مدیر روابط عمومى شرکت فولاد مبارکه با 
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل این باشگاه 

دیدار و گفت وگو کردند.

روز جمعه، دوم آبان ماه، عباس اکبرى، 
محمدى معاون نیروى انسانى و سازماندهى 
شــرکت فولاد مبارکه، به همراه ایرج ترابى، 
مدیر روابط عمومى این شرکت، با حضور در 
دفتر مرکزى باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان با 
مجتبــى لطفــى، رئیــس هیئت مدیره و 
محمدرضا ســاکت، مدیرعامل این باشگاه 

دیدار و گفت وگو کردند.
عبــاس اکبــرى و ایرج ترابــى که به 
نمایندگى از ســوى مهنــدس عظیمیان، 
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه و همچنین 
کارکنان پرتلاش و خدوم این مجتمع عظیم 
صنعتى در باشــگاه فولاد مبارکۀ سپاهان 
حضور داشتند، ضمن گرامیداشت و تبریک 
روز ســپاهان، بــه مدیرعامــل باشــگاه 
طلایى پوشــان، بــراى وى و خانوادة بزرگ 

سپاهان آرزوى موفقیت و بهروزى کردند.
در این دیدار، مدیران ارشد فولاد مبارکه، 
توجه ویژة این شرکت به باشگاه فولاد مبارکۀ 
سپاهان را از اهمّ فعالیت هاى خود در حوزة 
مســئولیت هاى اجتماعى عنوان کردند و 
همچــون گذشــته، ادامــۀ حمایت هاى 
همه جانبــه از طلایى پوشــان را در همــۀ 
رشته هاى ورزشى و تمام فعالیت هاى باشگاه، 
از اولویت هاى شرکت فولاد مبارکه دانستند.

در دیدار مدیرعامل باشگاه فولاد 
مبارکۀ سپاهان با فرماندار شهرستان 

مبارکه مطرح شد؛
تأکید بر استعدادیابى و توسعۀ ورزش 

شهرستان مبارکه
در دیدار محمدرضا ساکت، مدیرعامل 
باشگاه فولاد مبارکه سپاهان با اصغر هدایت 
فرماندار شهرستان مبارکه بر استعدادیابى و 

توسعۀ ورزش این شهرستان تأکید شد.

در این دیدار، فرماندار شهرستان مبارکه 
از باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان به عنوان یکى 
از پرافتخارترین باشگاه هاى کشور که علاوه 
بر چندین قهرمانى در جام باشگاه هاى کشور، 
تجربۀ حضور در جام باشــگاه هاى آســیا و 

باشگاه هاى جهان را دارد نام برد.
اصغر هدایت عنوان کــرد: افتخارات و 
مدیریت سازمانى و ســاختارمند باشگاه و 
حمایــت ویژة فولاد مبارکه خواســته هاى 
طرفداران و به ویژه مردم شهرستان مبارکه را 
دوچندان کرده و آحاد مردم انتظار دارند این 
افتخارات با مدیریت جدید این باشگاه با قوت 

استمرار یابد.

وى در ادامــه تصریــح کــرد: مــردم 
شهرستان مبارکه به لحاظ احساس تعلق با 
این صنعت و باشگاه، انتظارات بجایى دارند 

که امیدواریم با وجود شما تحقق یابد.
فرماندار شهرستان مبارکه نگاه ویژه تر 
باشگاه فولاد مبارکۀ سپاهان به شهرستان 
مبارکه را مورد تأکید قرار داد و گفت: اقدامات 
و همکارى لازم بین باشگاه و شهرستان باید 
گسترش یابد. همچنین انتظار مى رود باشگاه 
فولاد مبارکه با همکارى اداره هاى ورزش و 
جوانــان و آمــوزش و پرورش نســبت به 
اســتعدادیابى جوانان و نوجوانان مســتعد 
شهرســتان، از ورزش همگانى شهرستان 
حمایت و با جامع نگــرى در این زمینه، در 
خصــوص رشــته هاى متنوع ورزشــى در 

شهرستان اقدام کند.
در ایــن دیــدار، محمدرضا ســاکت، 
مدیرعامل باشــگاه فرهنگى ورزشى فولاد 
مبارکۀ سپاهان نیز ضمن اعلام آمادگى براى 
همکارى باشگاه در زمینۀ انتظارات شهرستان 
بیان داشــت: این باشــگاه عــلاوه بر انجام 
حمایت هاى اجتماعــى در قالب کمک به 
اجــراى طــرح کرامت، کمک بــه کاهش 
آسیب هاى اجتماعى، فرهنگى و اعتقادى، به 
بزرگداشت دستاوردهاى دفاع مقدس و انجام 
مسئولیت هاى اجتماعى که جزو رسالت ها و 
توصیه هاى فیفا نیز هست عمل کرده و پس 
از این نیز حمایت لازم را به عمل خواهد آورد.

وى در ادامه گفت: این باشگاه توصیه هاى 
شهرستان را درخصوص برنامه ریزى در مورد 

استعدادیابى جوانان و نوجوانان در قالب انعقاد 
و تفاهم نامــه بین باشــگاه و ادارة آموزش و 
پــرورش، ورزش همگانــى محله محور با 
همــکارى ادارة ورزش و جوانان و همچنین 
تکمیل پروژه هاى ورزشى به خصوص سایت 
محلۀ صفائیه همراه بــا تدوین طرح جامع 
صفائیه با لحاظ مجموعۀ سوارکارى باشگاه 
فولاد، ســالن تیراندازى، سالن ورزش هاى 
متنوع، چمن مصنوعى، رستوران، استخر و... 
را با حمایت مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه 

در دستور کار خود قرار مى دهد.
وى خاطرنشان کرد: در نظر است در فاز 
اول در ســه رشتۀ فوتبال، والیبال و هندبال 
همکارى هــاى مــورد انتظار مســئولین 

شهرستان را عملیاتى کنیم.

مدیرعامل بانک ملى ایران بر لزوم افزایش 
درآمدهاى کارمزدى در واحدهاى این بانک 
همزمان با ابلاغ کارمزدهاى جدید خدمات 
بانکى توسط بانک مرکزى تاکید کرد و گفت: 
بانک یک بنگاه اقتصادى اســت و نمى تواند 
خدمات گسترده را بدون دریافت هزینه آن 

انجام دهد.
به گزارش  اعتبار به نقل از روابط عمومى 
بانک ملى ایران، محمدرضا حسین زاده در 
همایش بررسى عملکرد شش ماهه واحدهاى 
این بانک با بیان این که خوشبختانه تلاش 
هاى نظام بانکى بــراى تعدیل نرخ کارمزد 
خدمات به ثمر نشســت و بانــک مرکزى 
کارمزدهاى جدید را ابلاغ کرد؛ افزود: از این 
پــس بایــد کارمزدهاى جدیــد به صورت 
سیستمى در خدمات اعمال گردد تا بخشى از 
هزینه هاى طبیعى خدمات جبران شود ، هر 
خدمتى در هر بنگاه اقتصادى با دریافت هزینه 
ارائه مى شود و خدمات بانکى نیز از این رویه 
مستثنا نیســت؛ بنابراین واحدها باید تا حد 
امکان و با اســتفاده از همه ظرفیت ها، این 
موضوع را براى مشتریان خود تبیین کنند ،  
بسیارى از اهداف مشخص شده براى واحدها 
محقق شده و البته بخشى از اهداف نیز در حال 
تحقق است و امیدواریم تا پایان سال برنامه 
هاى اســتراتژیک بانک به صــورت کامل 

عملیاتى شده و به نتیجه برسد.
مدیرعامــل بانک ملى ایــران خدمت 
رسانى به مشتریان را وظیفه ذاتى بانک دانست 
و افزود: تســهیل خدمات بانکى با دریافت 
کارمزد در کنار ارائه خدمات جدید و مفید از 
جمله صــدور کارت هدیه، صــدور کارت 
اعتبارى و ... نه تنها مورد قبول مشتریان است، 
بلکه نیازهاى بانک در حوزه تامین منابع را نیز 

به خوبى محقق خواهد کرد.
 او به لزوم اســتفاده از ابزارهاى نوین در 
اختیار بانک براى جذب مشتریان اشاره کرد و 
گفت: برند بانک ملى ایــران به اندازه کافى 

قدرت جذب مخاطــب را دارد و در کنار آن 
ابزارهاى بانکدارى الکترونیک مانند سامانه 
هاى بام، بله، خودگران و نشان بانک نیز این 
روند را تقویت مى کند ، بانک در حد توان خود 
و امکانات موجود تــلاش مى کند زحمات 
کارکنان جبران شود؛ تا بخشى از مشکلات 
معیشــتى همــکاران (باتوجه به شــرایط 

اقتصادى کشور) برطرف شود.
وى از خدمات بیمارستان بانک در دوره 
شیوع کرونا نیز تقدیر کرد و از واحدها خواست 
حداکثر تلاش خــود را براى ســوق دادن 
مشتریان به ســمت اســتفاده از خدمات 
غیرحضــورى و نیز رعایــت پروتکل هاى 
بهداشتى به کار بندند تا زنجیره انتقال کرونا 

قطع شود.
ناصرشاهباز عضو هیات مدیره بانک ملى 
ایران نیز در این نشســت بــا تاکید بر لزوم 
متناسب ســازى سپرده گیرى و تسهیلات 
دهى واحدها گفت: ترکیب ســپرده ها در 
واحدهــاى بانک نیز باید متعادل شــود؛ به 

طورى که هزینه اى به واحد تحمیل نکند.

وى لزوم رعایت دستورالعمل هاى ابلاغى 
هیات مدیره به واحدها را یادآور شد و افزود: 
جذب سپرده هاى ارزان قیمت از جمله سپرده 
هــاى جارى و کوتاه مــدت در کنار افزایش 
درآمدهاى کارمزدى با ارائه خدماتى مانند 
صدور کارت هدیه همــواره باید در اولویت 

باشد.
کاووس ایرج پور عضو هیات مدیره بانک 
نیز توجه بیــش از پیش به وصول مطالبات 
معوق و تعیین تکیلف وثایق در اختیار واحدها 
را یادآور شد و گفت: وصول منابع ارزشمند 
بانک که در اختیار دیگران اســت مى تواند 

دارایى هاى قابل توجهى را ایجاد کند تا از آنها 
براى افزایش قدرت تسهیلات دهى استفاده 

شود.
وى  لزوم استفاده از ابزار تهاتر با بدهکاران 
را مورد تاکید قرار داد و خاطرنشان کرد: هنگام 
پرداخت تسهیلات باید ارزیابى دقیق وثایق را 
مدنظر داشت و آن را متناسب با مشترى در 

نظر گرفت.
 ســید فرید موسوى عضو هیات مدیره 
بانک ملى ایران نیز با تاکید بر این که تجهیز 
منابع بانک باید جدى گرفته شــود؛ گفت: 
افزایش کیفیت خدمت رسانى به مشتریان و 
نیز برآورده کردن نیازهاى بانک بدون تجهیز 

کافى منابع ممکن نیست.
وى حمایت از تولید داخل در قالب تزریق 
منابع به بنگاه هاى اقتصادى موجود را یادآور 
شــد و خاطرنشــان کرد: اولویت نخست ما 
پرداخت سرمایه در گردش به واحدهاى فعال 
و نیمه فعال اســت و طرح هاى ایجادى در 

اولویت بعدى قرار دارند.
عباس شفیعى دیگر عضو هیات مدیره 

بانک نیز در این جلســه تلاش همه جانبه 
کارکنــان براى افزایش ســوددهى بانک را 
خواستار شد و گفت: دو شاخص قیمت تمام 
شده پول و نرخ موثر تسهیلات در بانک روند 
خوبى را طى مى کند و امیدواریم همین روند 
درباره سایر شاخص هاى مهم نیز محقق شود.
وى اظهار کرد: سودآورى نقش مهمى 
در ادامه فعالیت بانــک به عنوان یک بنگاه 
اقتصادى دارد و اکنون با ابلاغ نرخ هاى جدید 
کارمزد خدمات بانکى این روند نیز ســرعت 

خواهد گرفت.
 على موســوى زاده عضو هیات مدیره 
بانک ملى ایران هم با بیان این که باید در جلب 
رضایت کارکنان و مشتریان به طور همزمان 
تلاش شود، گفت: نیروى انسانى راضى مى 

تواند مشتریان را راضى نگه دارد.
وى بــا تقدیر از خدمــات کارکنان به 
مشتریان، افزود: بانک همه توان خود را براى 
جلــب رضایت کارکنان بــه کار مى گیرد و 
امیدواریم این روند به بهبود هر چه بیشــتر 

عملکرد کارکنان نیز بیانجامد.
مسعود خاتونى دیگر عضو هیات مدیره 
بانک نیز با اشاره به افزایش و اعمال کارمزدهاى 
جدید خدمات بانکدارى از ابتداى ماه آینده، 
گفت: به این منظور سیســتم هاى بانک به 
روزرسانى مى شــود تا کارمزدها به صورت 

خودکار از مشتریان دریافت شود.
وى بــا تاکید بر این که خدمات تعریف 
شده در ابزارهاى نوین بانک ملى ایران امکان 
ارائه خدمات بانکى به صورت غیرحضورى را 
بیش از پیش توسعه مى دهد؛ افزود: همه این 
خدمات مبتنى بر کارمزد اســت و از این رو 
امکان بسیار خوبى براى افزایش درآمدهاى 

بانک فراهم شده است.
در ادامه این نشست، جمعى از روساى 
ادارات امور شــعب، روساى شعب مستقل، 
روساى حوزه ها و روساى ادارت کل گزارشى 

از عملکرد واحدهاى تابعه ارائه کردند.

 ارائه خدمات گسترده بانکى بدون دریافت کارمزد ممکن نیست
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 علیرضا رزم حسینى وزیر صمت  در حاشیه جلسه کمیسیون هاى مجلس گفت : نیروهاى بازرسى سازمان حمایت و بازرسان سازمان هاى صمت استان ها با همراهى و 
همکارى بسیجیان عزیز در سراسر کشور به ابزارهاى هوشمند مورد نیاز براى کنترل و نظارت بر بازار مجهز شده اند و روند تشدید نظارت بر بازار را اجرایى مى کنند 
، بازرسى از مراکز اصلى، بنکداران و انبارداران طبق قانون انجام خواهد شد و در صورت مشاهده هر گونه تخلف برخورد قانونى صورت مى پذیرد ، واردات کالاهاى 
اساسى به خوبى در حال انجام است و بانک مرکزى همکارى خوبى با ما براى تامین ارز مورد نیاز دارد و انشاءاالله در نیمه دوم سال واردات کالاهاى اساسى مورد نیاز مردم 
بیشتر مى شود ، بر اساس مصوبه کمیسیون جهش تولید که به ریاست معاون اول رییس جمهور، برگزار مى شود، 50 هزار میلیارد تومان تسهیلات براى شرکت هاى 
تولید داخلى در نظر گرفته شد ،  با این افزایش تولید و سرمایه در گردشى که در اختیار واحدهاى تولیدى قرار مى گیرد تا جایى که مى توانیم نسبت به کاهش قیمت ها 

در بازار اقدام خواهیم کرد ، تمام سعى ما بر این است که علیرغم همه محدودیت ها و مشکلات ثبات قیمتى در بازار ایجاد شود.

تشدید نظارت بر 
بازار و کنترل 
هوشمند توزیع 
کالا

هفته نامه اقتصادى ایران

گفت و گو - 1 خبـــر
افزایش خدمات غیرحضورى شرکت 

مخابرات ایران 
مدیرعامل شرکت مخابرات ایران 
از افزایــش خدمات غیرحضورى به 
مشتریان خبر داد و گفت: هم اکنون 
بیشــتر خدمات و ســرویس هاى 
مخابراتى به صورت غیرحضورى و با 
استفاده از خدمات الکترونیک ارایه مى 
شود. به گزارش اعتبار  به نقل از روابط 
عمومى مخابرات ایران ، مهندس سید مجید صدرى ضمن بیان 
این مطلب و با تاکید بر ارائه هرچه بیشتر خدمات غیرحضورى 
اظهار داشــت: تلاش شرکت مخابرات ایران بر این است تا تمام 
خدمات ســرویس ها در بخش فروش و پس از فروش به صورت 
غیرحضورى در اختیار مشــتریان قرار گیرد ، با استفاده از پرتال 
شــرکت مخابرات ایران به نشانى www.tci.ir، از طریق سامانه 
«مخابرات من»، ثبت نام تلفن ثابت، مشاهده و پرداخت قبض تلفن 
ثابت، صدور قبض دوره، به روز، تجمیعى، تخلیه و شارژ، وصل خط 
پس از پرداخت بدهى، خلاصه کارکرد، ریز مکالمات، مشاهده 
وضعیت و خرید سرویس اینترنت پرسرعت امکان پذیر است ، 
خدمات تلفن ثابت (سرویس هاى ویژه شامل: انتظار مکالمه، مکالمه 
کنفرانسى، شماره گیرى سریع، قطع و وصل تلفن، درخواست 
تغییر آدرس مکاتبات، باز و بسته کردن صفر دوم، درخواست کشف 
مزاحم، اعلام و عدم اعلام به 118 و غیر فعال کردن خدمات ویژه) 
و تســت ســرعت اینترنت، از دیگر قابلیت هاى مهم خدمات 
غیر حضورى شرکت مخابرات ایران است که از طریق سامانه 2020 
قابل ارائه است ، پشتیبانى ارتباط مشتریان تجارى با سامانه 2010، 
اینترنت مشتریان خانگى با سامانه 2020 و رفع خرابى تلفن ثابت 
با شماره 20117 از خدمات مهم غیرحضورى در حال حاضر است 
و رسیدگى به مسایل مشترکان در زمینه صورت حساب، تقسیط 
بدهى، بستن صفر دوم تلفن، اصلاح آدرس مندرج در قبض تلفن، 
پیگیرى در زمینه قطع و وصل مراجع و توفیف و رفع توقیف، نیز 
از دیگر خدمات غیرحضورى این شرکت است ،  مشتریان مى توانند 
با استفاده از سامانه تلفنى 2000، پرتال شرکت مخابرات ایران 
(بخش مخابرات من) و کد دستورى ۲۰۲۰#* ضمن اطلاع و 
پرداخت صورتحساب خود، ازخدمات مبتنى بر صوت، دیتا و ارزش 
افزوده، به صورت غیرحضورى استفاده کنند و به منظور پیشگیرى 
و مقابله با بیمارى کرونا، همه مشتریان شرکت مخابرات ایران با 
دریافت غیرحضورى خدمات علاوه بر صرفه جویى در زمان، به 

قطع زنجیره انتقال این ویروس نیزکمک کنند.

یکپارچگى در برندسازى 
به هویت سازمان معنا مى بخشد

به گزارش اعتبار به نقل از 
روابط عمومى بانک مســکن ، 
مسعود ایزدى مدیر امور ارتباطات 
و حوزه مدیریت در پاسخ به این 
سؤال که این فراخوان برند سازى 
با چه اهدافى در دستورکار قرار 
گرفته، گفت: یکپارچگى عناصر 
برند ضرورى ترین قانون نانوشته 
برند است چراکه این مقوله جدى ترین ارتباط بین بخش هاى 
مختلف و جریان رشــد و بالندگــى و چرخه زندگى برند را 
مى سازد.یکپارچگى همه آن چیزى است که برند را از لغزش 
بازمى دارد؛ این یکپارچگى شــامل همــه قواعد و بایدها و 
نبایدهایى است که موجب مى شود با یکدستى و روانى خاصى 
حوزه هاى مختلف تصویرى، ارتباطى، ذهنى و اجرایى برند را 
در برگیــرد ، عدم وجود مدیریت یکپارچه برند باعث ایجاد 
تصویر ذهنى مغشــوش و غیرقابل اعتمــاد از برند در ذهن 
مخاطب خواهد بود و حاصــل این عملکرد ناکامى برند در 
برقرارى مناسب با بازار را در پى خواهد داشت ، تقویت و توسعه 
برند بانک مسکن از طریق تهیه و تنظیم سند هویت سازمانى 
به منظور ایجاد تمایز و تأثیرگذارى مثبت در ادراك و احساس 
مشتریان نسبت به سازمان از جمله اقداماتى است که صورت 
گرفته است ، بانک مسکن به عنوان یکى از برندهاى معتبر 
دولتى در صنعت بانکدارى، درصدد است تا همواره برند خود 
را هم راستا با نیاز مخاطبین به روز کرده، نیازهاى تأمین نشده 
در بخش هــاى گوناگون بازار را شناســایى و به این ترتیب 
به صورت مســتمر براى برند خود، ایجاد ارزش کند ، بانک 
مسکن پیش تر فعالیت هایى در خصوص تغییرات بصرى 
برنــد آغاز کــرده و نیــاز دارد تا در قالب یــک چارچوب 
استراتژیک، رویکرد تغییریافته برند را منسجم سازى کرده 
و بدین ترتیب در فعالیت هاى ارتباطى با مخاطبین تصویرى 
یکســان از خود ارایه کند ، تدوین دو فاز اصلى در خصوص 
فعالیت هاى پیش رو که در فاز اول پروژه، جهت درك بهتر 
صنعت تخصصى بانک مسکن، دیدگاه مدیران سازمان، بازار 
هدف و رقباى برند توسط تحقیقات بازار درون و برون سازمانى 

بررسى خواهد شد. 

بازرسى و نظارت مدیریتى چشم هر سازمان است 
وزیر ارتباطات و فناورى اطلاعات در 
حکمى حمید رضــا رضوانى را به عنوان 
رییس جدیــد مرکز بازرســى، نظارت 
مدیریتى و پاسخگویى به شکایات وزارت 

ارتباطات منصوب کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از مرکز روابط 
عمومى و اطلاع رسانى وزارت ارتباطات، 
محمد جواد آذرى جهرمى وزیر ارتباطات 
و فنــاورى اطلاعات در مراســم تکریم و 
معارفــه رییس مرکز بازرســى، نظارت 
مدیریتى و پاسخگویى به شکایات وزارت 
ارتباطات و فناورى اطلاعات که به صورت 
آنلاین حضور داشــت، با اشاره به اهمیت 
بازرســى در فرآیند هاى اجرایى، آن را به 
چشم سازمان تعبیر کرد و گفت: در یک 
سیستم بازرســى به عنوان یک بازخورد 
منفى عمل و با گزارش مشکلات و نارسایى 
ها به رشد و ارتقاى سیستم کمک مى کند.

وى ارائه گزارش هاى صادقانه را یکى 
از وظایف بازرســى ها دانســت و افزود: 
بازرســى نباید نگران ناراحتى مدیران از 
گزارش هاى منفى آنان باشد و در غیر این 
صــورت تصمیمات مدیریتى درســتى 

گرفته نمى شود و سیستم دچار ناپایدارى 
مى شود.

او به مدیریت ســه و نیم ساله داوود 
ســبوحى به عنوان رییس ســابق مرکز 
بازرسى وزارت ارتباطات اشاره کرد و گفت: 
مولفه هــاى مدیریتى و نوع تعامل و ارائه 
اطلاعات وى باعث پیشرفت سازمانى شد.
وزیر ارتباطات، حمید رضا رضوانى 

رییس جدید مرکز بازرسى را جوانى فعال، 
پیگیر، دلسوز و مورد اطمینان معرفى کرد 
و گفت: ارتباط گیرى با سازمان ها و شرکت 
هاى تابعه، سیاســت گذارى و پیگیرى 
شــکایت هاى مردمــى از اولویت هاى 
بازرسى است که باید توسط رییس جدید 
این مرکز پیگیرى شود ، در این ارزیابى ها 
اگر نیرویى کارکرد مثبت دارد باید تشویق 

شــود و اگر دچار ضعف است باید کمک 
کنیم و اگر اشــکالاتى ایجــاد کرده باید 
برخورد شــود ، مرکز بازرسى با همکارى 
مراکز بازرســى سازمان ها و شرکت هاى 
تابعه به دقت رعایت دســتورالعمل هاى 
ســتاد مبارزه با کرونا را در شــرکت ها، 
سازمان ها، دفاتر خدماتى مانند خدمات 
پستى، ارتباطى و مخابراتى پیگیرى کند.

وى با اشاره به گزارش هایى که از عدم 
رعایت این پروتکل هــا در برخى از دفاتر 
مشترکین مخابرات ارسال شده، تصریح کرد: 
مجموعه ارتباطات در این ایام بار بسیارى از 
خدمات را به دوش مى کشد و اگر عدم رعایت 
پروتکل هاى بهداشتى باعث قرنطینه نیروها 
و از دست رفتن آنها شود در ارائه خدمت به 

کشور دچار مشکل مى شویم.
بر اساس این گزارش، همچنین با 
حکم سیدتحسین عادلى نماینده وزیر 
ارتباطات و دبیر هیات مرکزى هســته 
گزینش، داوود سبوحى به عنوان مدیر و 
عضو هســته مرکزى گزینــش وزارت 
ارتباطات و فنــاورى اطلاعات منصوب 

شد.

ســود سهام سهام داران حقیقى شــرکت بیمه  ملت مربوط به دوره عملکرد سال 1398، همزمان با فرارسیدن 
هفدهمین سالروز تاسیس بیمه ملت؛ از طریق سیستم بانکى پرداخت مى شود. به گزارش روابط عمومى بیمه ملت، 
قاسم رمضان پور با اعلام این خبر افزود: کلیه اشخاص حقیقی که در زمان برگزاري مجمع عمومی عادي سالیانه 
شــرکت بیمه ملت (سهامى عام) در تاریخ 16/06/1399 سهامدار این شرکت بوده اند، مى توانند از 12 آبان ماه، 
سالروز تاسیس بیمه ملت تا 28 اسفند 99 نسبت به دریافت سود سهام خود اقدام کنند. سرپرست معاونت توسعه 
و مدیریت منابع بیمه ملت در خصوص چگونگى دریافت این سود بیان کرد: سهام داران حقیقى مى توانند در این 
بازه زمانى، با مراجعه به شعب بانک ملت در سراسر کشور، با ارائه اصل کارت ملى و نیز کد بورسى خود نسبت به 
دریافت سود متعلقه و سایر مطالبات خود اقدام کنند. وى در خصوص بازنشستگان صندوق بازنشستگى کشورى 
گفت: این افراد که در سال 1395 و از طریق فراخوان آن صندوق در زمره سهام داران این شرکت درآمده اند، سود 
سهام خود را با هماهنگى صندوق بازنشستگى کشورى، به صورت جداگانه طى مهرماه سال جارى در حساب هاى 
معرفى شده  خود، دریافت خواهند کرد. رمضان پور درباره زمان پرداخت سود سهام مربوط به سهام داران حقوقی نیز 

بیان کرد: سود سهام این سهام داران، مطابق با قانون تجارت و قوانین مربوطه پرداخت خواهد شد.

 برنامه پرداخت سود سهام  
بیمه ملت  اعلام 

قاسم رمضان پور

بیمه نوین در شش ماه نخست سال جارى 345 میلیارد تومان سود خالص شناسایى کرد که در مقایسه با نیمه نخست 
سال گذشته با جهش یازده برابرى روبرو شد و در مقایسه با 12 ماه سال گذشته جهش پنج برابرى داشته است. به 
گزارش روابط عمومى و امور بین الملل بیمه نوین؛ گزارش صورت هاى مالى میان دوره اى شش ماه منتهى به پایان 
شهریور ماه سال جارى (حسابرسى نشده) این شرکت، نشان گر رشد قابل توجه در سود خالص است. براساس این 
گزارش؛ شرکت فرابورسى بیمه نوین در شش ماه نخست سال جارى 752میلیارد تومان حق بیمه تولید و 300 میلیارد 
تومان خسارت بیمه گذاران را جبران کرد. بیمه نوین در این دوره زمانى 36 درصد حق بیمه تولیدى خود را نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته افزایش داد. در بخش جبران خسارت هم 18 درصد رشد داشته است که سرعت رشد تولید 
حق بیمه در این شرکت دو برابر خسارت پرداختى  است. بیمه نوین به ازاى هر سهم یک هزار و 315 ریال سود در 
نیمه نخست سال جارى شناسایى کرد که شاهد رشد 554 درصدى نسبت به مدت مشابه سال قبل بود و سود انباشته 
این شرکت با افزایش یک هزار و 138 درصدى در نیمه نخست سال جارى در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته به 
رقم 331 میلیارد تومان رسید. عملکرد مطلوب این شرکت فرابورسى باعث شد حقوق صاحبان سهام این شرکت با 

رشد 97 درصدى نسبت به پایان سال گذشته به رقم 688 میلیاد تومان برسد.

جهش قابل توجه سود 
خالص بیمه نوین در شش 
ماه نخست سال جارى

بیمه نوین

جواد عطاران معاون برنامه ریزى و فناورى اطلاعات بانک شهرگفت: از ابتداى سال جارى جدیدترین و به روزترین خدمات 
بانکى از سوى سامانه هاى بانکدارى الکترونیک بانک شهر در اختیار شهروندان قرار گرفته است ، با توجه به روند صعودى و 
شروع موج جدید بیمارى ناشى از ویروس“ کرونا“ در کشور و در راستاى مدیریت، کنترل و پیشگیرى از شیوع این ویروس؛ از 
شهروندان مى خواهیم با استفاده از خدمات آنلاین بانکى همانند: همراه شهر ، اینترنت بانک و ... از تردد خود در سطح شهر و 
مراجعه به شعب این بانک اجتناب کنند. وى  با اشاره به افزایش بیش از 40 درصدى استفاده از خدمات الکترونیک بانک شهر 
از ابتداى سال جارى، افزود: هم اکنون نیز زیرساخت هاى لازم براى استفاده شهروندان از سامانه هاى غیر حضورى بیش از 
پیش فراهم و آنها در بهترین شرایط خدمات دهى خود به سر مى برند.و در همین راستا براى خدمات رسانى هرچه بهتر به 
مشتریان، خدمات بانکدارى الکترونیک بانک شهر در چارچوب قوانین بانک مرکزى به روزرسانى مى شوند ، تمدید خودکار 
کارت هاى منقضى شده، افزایش سقف انتقال وجه کارت به کارت از طریق خودپردازها، به روز رسانى نرم افزارهاى خدمات 
رسان بانک، گسترش خدمات ”همراه شهر“ و اینترنت بانک، افزایش سقف انتقال وجه کارت به کارت بر روى درگاه هاى 
غیرحضورى و ... از اقدامات صورت گرفته در این راستا بوده است ، پیشخوان هاى شهرنت این بانک نیز با هدف کاهش تردد 
شهروندان در سطح شهرها به عنوان شعبه اى از بانک در تمامى ساعات شبانه روز آماده پاسخگویى به نیازهاى آنان هستند .

افزایش بیش از  40 درصدى  
استفاده از خدمات 
الکترونیک بانک شهر 

جواد عطاران

کاظم خاوازى وزیر جهاد کشاورزى با اشاره به ارائه «کشاورز کارت» به کشاورزان گفت: در بخش اول، این کارت در 
اختیار کشاورزانى که گیاهان استراتژیک مانند گندم، جو و دانه هاى روغنى کشت مى کنند، قرار مى گیرد تا دغدغه اى 
براى خرید نهاده و کود نداشته باشند و بتوانند از این کارت استفاده کنند ، از 3 میلیون تن کود مورد نیاز سالانه کشاورزان، 
2 میلیون و 400 هزار تن کود اوره است که با قیمت سال گذشته در اختیار کشاورزان قرار مى گیرد اما سایر کودهاى 
وارداتى به دلیل تغییر قیمت ارز از ترجیحى به نیمایى افزایش قیمت داشته است.  وزارت جهاد کشاورزى براى کمک 
به کشاورزان، طرح «کشاورز کارت» را با همکارى بانک مرکزى ایران و بانک کشاورزى تهیه کرده است ،  امید است 
کشاورزان با این کارت بتوانند نهاده هاى مورد نیاز خود را به موقع تامین کنند و سال آینده با بانک تسویه حساب کنند. 
وزیر جهاد کشاورزى با تاکید بر اینکه نکات بسیار ریزى در این کارت دیده شده است، یادآور شد: بانک کشاورزى و 
معاونت امور زراعت طراحى خوبى براى این کارت داشته اند تا کشاورزان بتوانند بدون دغدغه و بروکراسى هاى معمولى 
بانک، سریعاً به این منابع مالى دست یابند. وى با بیان این که طرح »کشاورز کارت» یک اقدام بزرگ و ملى محسوب 
مى شود و باید با جدیت آن را دنبال کنیم، تصریح کرد: با تأثیرگذارى که کود در تولیدات کشاورزى دارد در گام اول 
این محصول انتخاب شد و در گام دوم آفت کش ها هستند و ما از منابع مختلف اعتبارى لازم را براى آن تجهیز مى کنیم.

ارائه «کشاورز کارت» بانک 
کشاورزى به کشاورزان براى 
خرید نهاده و کود

کاظم خاوازى

پنجاه و پنجمین نشست شوراى مدیران سازمان هواشناسى کشور با حضور وزیر راه و شهرسازى به صورت ویدئو 
کنفرانس برگزار شد و طى آن طرح هاى عملیاتى این سازمان به افتتاح رسید. به گزارش خبرنگار پایگاه خبرى وزارت 
راه و شهرسازى، با حضور محمد اسلامى، وزیر راه و شهرسازى، سحر تاج بخش، رئیس سازمان هواشناسى کشور و 
اسماعیل نجار،  رییس سازمان مدیریت بحران، پنجاه و پنجمین نشست شوراى مدیران این سازمان به صورت ویدئو 
کنفرانس  برگزار شد. در این نشست یک روزه وزیر راه و شهرسازى؛ مرکز پایش، پیش بینى و مدیریت بحران مخاطرات 
جوى، همچنین فاز نخست پروژه هشدار سیل خراسان شمالى، ایستگاه هاى سینوپتیک تکمیلى رینه استان مازندران، 
نى ریز استان فارس و خودکار سازى داده هاى باران سنجى استان گلستان را از طریق ویدئو کنفرانس افتتاح کرد. 
همچنین در این نشست، کارشناسان ایده هاى برتر و برگزیدگان جشنواره عکاسى سازمان هواشناسى، رئیس مرکز 
ملى اقلیم و مدیریت بحران خشکسالى در مورد سند سال گذشته و دبیران کارگروه هاى فنى و شبکه ایستگاه  ها، توسعه 
و پیش بینى هواشناسى و توسعه مدیریت و منابع، گزارش هاى مربوط به کارگروه خود را ارائه دادند. گفتنى است تشریح 
دستورالعمل و ساختار مدیریت بحران، ساختار جدید WMO و صیانت از حقوق کارکنان و ماموریت سازمان از دیگر 

موارد مطرح در پنجاه و پنجمین نشست شوراى مدیران سازمان هواشناسى کشور بود.

افتتاح طرح هاى عملیاتى 
سازمان هواشناسى کشور 

سازمان هواشناسى کشور

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى؛ مهندس محمدرضا کشاورز مدیرعامل شرکت بیمه دى ، درارتباط مجازى با 
نمایندگى هاى شرکت گفت : این شرکت بیمه اى دستاوردهاى ارزشمندى را در سال گذشته بدست آورد که از جمله 
آن ها مى توان به موارد زیر اشاره کرد؛ کسب مقام سود آورترین شرکت صنعت بیمه، کسب رتبه یک توانگرى با نسبت 
208�، کسب رتبه بهره ورى کل عوامل و تأییدیه کفایت ذخایر از سوى بیمه مرکزى که نشان دهنده کیفیت بالاى 
صورت هاى مالى این شرکت بوده است ، در حوزه خلق و افزایش دارایى ها علاوه بر حضور فعال در بازار سرمایه و سرمایه 
گذارى مناسب توانستیم بیشترین دارایى هاى فیزیکى را در دوره 16 ساله فعالیت شرکت بیمه دى براى شرکت بوجود 
بیاوریم که از این نظر بازخورد مطلوبى در آمار کمّى و مالى را تا کنون شاهد بوده ایم ،  در حوزه شبکه فروش علاوه بر 
جذب نماینده در سراسر کشور، با برنامه ریزى و توانمند سازى این حوزه در صدد استمرار پیروزمندى ها و نگهداشت 
توفیقات پیشین هستیم. قطعاً با برنامه محورى و روش مندى مى توانیم به سوى سود آورى پایدار، توسعه بسترهاى 
دیجیتال و بیمه دارى نوین حرکت کنیم ،  برنامه هاى توسعه اى براى واگذارى اختیارات بیشتر به نمایندگان در دستور 
کار قرار دارد، همچنین از طریق به کارگیرى ابزارهاى تبلیغاتى در تلاش براى افزایش فروش هستیم که امیدواریم 

شبکه فروش شرکت در سراسر کشور از فرصت ایجاد شده حداکثر بهره ورى را داشته باشند.

برگزارى همایش مجازى 
سراسرى شبکه فروش 
شرکت بیمه دى

محمدرضا کشاورز

مهنــدس آذرى جهرمــى وزیر 
ارتباطات و فناورى اطلاعات با ارسال 
لوح ســپاس به دکتر بهزاد شــیرى 
مدیرعامل پست بانک ایران از زحمات 
و تــلاش هــاى مؤثــر وى در امــر 
خدمت رسانى به محرومین و نیازمندان 

در پویش ایران همدل قدردانى نمود.

 به گزارش روابط عمومى پســت 
بانــک ایــران: در متن لوح ســپاس 
آذرى جهرمى به دکتر شــیرى آمده 
اســت؛ توفیق خدمت به محرومین، 
فرصت گرانبها و پرافتخارى است که 
علاوه بر خشــنودى مردم، موجبات 
رضایت پرودگار متعال را در پى خواهد 

داشت و به یقین در این راستا کسانى 
موفق و سربلند خواهند بود که بتوانند 
به خوبــى از این فرصت مســئولیت 
درراســتاى جلب رضایــت خداوند 
و خدمت صادقانه و مؤثر به مردم نهایت 
استفاده را ببرند. قطعاً کار براى رضاى 
خداوند بــدون اجر و پاداش نخواهند 

ماند. بدیــن وســیله لازم مى دانم از 
زحمات بى شائبه و مؤثرى که در امر 
خدمت رسانى به محرومین و نیازمندان 
در پویش ایران همدل داشته اید، تقدیر 
و تشکر نموده و موفقیت و بهروزى روز 
افزونتان را از درگاه ایزد منان مسئلت 

مى نمایم.

قدردانى وزیرارتباطات از دکترشیرى مدیرعامل پست بانک ایران به جهت 
مشارکت در پویش ایران همدل

محمد کریم آریا معاون هماهنگى موسسات غیردولتى، مشارکت هاى مردمى و اشتغال سازمان بهزیستى استان 
تهران، گفت: از شرکت بیمه البرز که در پى همه گیرى کرونا در اقدامى خیرخواهانه  چهار هزار عدد ماسک و بیش 
از یک هزار کیلوگرم مواد غذایى به مراکز نگهدارى ایتام و معلولان کمک کرد، قدردانى مى کنم ، این اقلام به 9 
مرکز شیرخوارگاه و نگهدارى کودکان بى سرپرست در پنج شهرستان تهران، شمیرانات، رى، رباط کریم و دماوند 
تحویل داده شد ، با توجه به محدودیت هاى اعتبارى و کثرت مددجویان نیازمند، متاسفانه بهزیستى به تنهایى 
قادر به ارائه خدمات کامل و شایسته در راستاى اغنا و تکمیل نیازهاى فراوان جامعه هدف خود نیست ، در این راستا 
و براى به اشتراك گذاشتن خیر جمعى از همه خیران نیک اندیش و مردم نوع دوست تقاضاى مساعدت و همیارى 
دارم ،  کمک هاى شرکت بیمه البرز الگویى مطلوب براى ادارات و ارگان ها است و به متولیان دستگاه هاى اجرایى 
در حوزه هاى دولتى و خصوصى توصیه مى کنم که نیازمندان تحت حمایت بهزیستى را ببینند و با توجه به شرایط 
خاص آن ها، کمک هاى خود را براى این قشر محروم، مضایقه نکنند ، شرکت بیمه البرز در سال هاى گذشته نیز 
مبلغ دو میلیارد ریال براى تأمین اقلام دارویى و مسکن افراد داراى معلولیت به بهزیستى استان تهران پرداخت 

کرد که بنا به نیت مدنظر، هزینه شد.

کمک هاى بیمه البرز 
الگویى مطلوب براى 
ادارات و ارگان ها 

بیمه البرز

به دنبال سفر ماه قبل مهدى عبورى معاون وزیر راه و شهرسازى به استان آذربایجان غربى، جلسه پیگیرى مصوبات 
این سفر جهت عملیاتى کردن قول هاى داده شده صورت پذیرفت. به گزارش پایگاه خبرى وزارت راه و شهرسازى 
(آذربایجان غربى)، در این جلسه که با حضور حسین پور نماینده پیرانشهر و سردشت، مدیرکل راه و شهرسازى 
آذربایجان غربى، فرمانداران و شهرداران و اعضاى شوراى این شهرها و مدیران شرکت بازآفرینى شهرى ایران در 
سالن جلسات شرکت بازآفرینى شهرى تشکیل شد. تخصیص اعتبار جهت ساماندهى معابر، ساخت مدارس 12 
کلاسه جدید، احداث سالن ورزشى، احداث پارك، احداث خانه بهداشت، سنگفرش محلات، ساخت فرهنگسرا، 
تامین زمین و اهداى وام به 65 خانوار ساکن در سکونتگاه غیر رسمى، زمین چمن مصنوعى، کانال هدایت آب 
هاى سطحى و ... از جمله مصوبات این جلسه بود که در هر یک از شهرهاى ارومیه، سردشت، پیرانشهر، نلاس، 

میرآباد، ربط به فراخور نیاز آن ها برخى از این پروژه ها صورت خواهد پذیرفت.
گفتنى است در این نشست حسین پور نماینده مردم پیرانشهر و سردشت در مجلس شوراى اسلامى با تقدیر از 
نگاه ویژه عبورى به پیرانشهر و سردشت که جزو مناطق محروم کش ور محسوب میشوند از عملگرایى معاون وزیر 

راه و شهرسازى تشکر کرد و گفت: عبورى به آنچه قول مى دهد عمل مى کند.

تخصیص اعتبارات جدید براى 
پروژه هاى بازآفرینى 
شهرها 

مهدى عبورى



حمایت وزارت جهاد کشاورزى 
از توسعه فعالیت استارت آپ ها 
در بخش کشاورزى

وزیر جهاد کشاورزى گفت: 
وزارت جهاد کشــاورزى از توسعه 
فعالیت اســتارت آپ ها در بخش 
کشاورزى حمایت مى کند و در این 
مسیر از هیچ کمکى دریغ نخواهیم 

کرد.
به گزارش اعتبــار به نقل از 
روابــط عمومــى  وزارت جهــاد 
کشاورزى ، کاظم خاوازى وزیر جهاد 
کشاورزى در جلسه هم اندیشى با 
معاونت علمى و فناورى ریاســت 
جمهــورى و جمعــى از مدیران 
استارت آپ هاى بخش کشاورزى 
اظهار کرد: وزارت جهاد کشاورزى از 
توسعه فعالیت اســتارت آپ ها در 
بخش کشاورزى حمایت مى کند و 
در این مسیر از هیچ کمکى دریغ 

نخواهیم کرد ، با توجه به شــرایط 
کشــور، ما مى خواهیم به صورت 
ضربتــى از دانــش و تجربــه 
اســتارت آپ ها در رفع مشکلات 
بخش کشاورزى و کمک به مردم 
اســتفاده کنیم ، مــا مى خواهیم 
کالاهاى کشاورزى با قیمت بسیار 
مناسب به دســت مصرف کننده 
برســد و هدف مــا در مرحله اول 
کلان شهرها هستند و  یکى از این 
بخش ها، محیط هاى مناسب براى 
ایجاد بارانداز است که مى تواند در 
اختیار اســتارت آپ ها قرار گیرد ،  
تولیدکنندگان بزرگ بســیارى 
وجود دارند که مى توانند کالاى خود 
را بــا بهترین کیفیــت در بارانداز 
تحویــل دهند و اســتارت آپ ها 

مى تواننــد بــراى رســاندن این 
محصولات بــه مصرف کنندگان 
مدلى طراحى کنند تا واســطه ها 
حذف شوند ، همه ارکان نظام نسبت 
به این کار حساس و همراه هستند 
، شرکت خدمات حمایتى کشاورزى 
و شرکت پشــتیبانى امور دام در 
استان هاى تهران، البرز، اصفهان، 
شیراز و مشهد محیط هاى مناسبى 
در اختیار دارند که آمادگى داریم به 
منظور توسعه فعالیت استارت آپ ها 
در بخش کشاورزى این محیط ها را 
بــه عنــوان بارانــداز در اختیار 
استارت آپ ها قرار دهیم ،  تعدادى 
بــزرگ  ر  یه گذا ســرما
آماده  ســرمایه گذارى در بخش 
کشاورزى هســتند و مى توانند از 

استارت آپ ها حمایت کنند ، با توجه 
به تأکید رییس جمهورى بر حمایت 
اســت  اســتارت آپ ها، لازم  از 
مصوبه اى براى توسعه میدان عمل 
این بخش تهیه و به دولت ارائه شود 
، مى توانیــم در این مصوبه بحث 
لجستیک و تنظیم بازار مواد غذایى 

را لحاظ کنیم.
سورنا ستارى معاون علمى و 
فناورى ریاســت جمهــورى نیز 
اظهارداشت: ما باید به دنبال راهى 
براى تسهیل فعالیت استارت آپ ها 
باشیم ، اگر به دنبال نوآورى هستیم 
باید میدان عمل استارت آپ ها را باز 
بگذاریــم و ابتدا فضاى کار را آماده 
کنیم و پس از آن به دنبال تعیین 
ضوابط باشــیم ، ما نباید در مدل 

کسب و کار استارت آپ ها دخالت 
کنیم، اگر از این بخش حمایت شود، 
بــراى  هــم  ســنتى  بخــش 

سرمایه گذارى جذب مى شود.
در ادامه این نشست، مجتبى 
رضاخواه نائب رئیس فراکســیون 
اقتصاد دانش بنیان مجلس شوراى 
اســلامى گفــت : تامیــن مالى 
کشاورزان و ایجاد بازارهاى جدید از 
طریق استارت آپ ها میسر مى  شود 
، در برنامــه هفتــم توســعه یک 
بــراى  کامــل  هدف گــذارى 
استارت آپ ها در نظر گرفته خواهد 
شــد تا با ورود این بخش به قانون 
برنامه هفتم،  یــک بند در بودجه 
سنواتى براى استارت آپ ها در نظر 

گرفته شود.
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بیمه ما در شش ماه نخست سال جارى 241 میلیارد تومان سود خالص شناسایى کرد که در مقایسه با نیمه نخست سال گذشته با رشد 281 روبرو شد و در مقایسه با 12 ماه سال گذشته بیش از 208 
درصد رشــد داشــته است .  به گزارش پیام فورى به نقل از بانکدارى ایرانى ، شرکت بیمه ما صورت هاى مالى میاندوره اى شش ماه منتهى به پایان شهریور ماه سال جارى (حسابرسى نشده) را 
منتشرکرد. براساس این گزارش؛ این شرکت بورسى در شش ماه نخست سال جارى 649  میلیارد تومان حق بیمه تولید و 419 میلیارد تومان خسارت بیمه گذاران را جبران کرد. در این دوره زمانى 
اى شــرکت بیمه اى 55 درصد حق بیمه تولیدى خود را نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش داد. در بخش جبران خسارت هم 65 درصد رشد داشته است . بر همین اساس این شرکت 
خصوصى 363 میلیارد تومان درآمد حق بیمه در این شش ماه کسب کرد و هزینه خسارت این شرکت 321 میلیارد تومان اعلام شد، درآمد حق بیمه 29 درصد و هزینه خسارت 37 درصد نسبت 
به شش ماه نخست سال گذشته افزایش داشته است . عملکرد مطلوب بیمه ما در بخش عملیات بیمه گرى و هم بخش سرمایه گذارى ها باعث شد این شرکت 241 میلیارد تومان سود خالص 
شناسایى کند که در مقایسه با نیمه نخست سال گذشته با رشد نزدیک به سه برابرى روبرو شد و در مقایسه با 12 ماه سال گذشته بیش از 208 درصد رشد داشته است . بیمه ما به ازاى هر سهم 
یک هزار و 605 ریال سود شناسایى کرد که شاهد رشد 281 درصدى بود و سود انباشته این شرکت با افزایش 255 درصدى در نیمه نخست سال جارى در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته به 

رقم 220 میلیارد تومان رسید. عملکرد مطلوب این شرکت بورسى باعث شد حقوق صاحبان سهام این شرکت با رشد 60 درصدى نسبت به پایان سال گذشته به رقم 706 میلیاد تومان برسد.

بیمه ما در نیمه 
نخست سال 99 دو 
برابر سال گذشته 
سود شناسایى کرد

اقتصاد کلان
هفته نامه اقتصادى ایران

دیدگاه 1 خبـــر
خبرهاى خوشى درحوزه دارو و 

اشتغالزایى براى مردم داریم
رئیس ستاد اجرایى فرمان 
امــام گفت: بــه زودى خبرهاى 
خوشــى درباره واکســن کرونا و 
مراحل تست نهایى آن و همچنین 
تولید کیت تشخیص فورى کرونا 
درمجموعه دارویى ستاد به مردم 

خواهیم داد.
چهارمین مرحله رزمایش 
«همدلى و احسان» با اهداى یک میلیون بسته معیشتى با اولویت 
حمایت از آسیب دیدگان کرونا آغاز شد. دراین مراسم، محمد 
مخبــر- رئیس ســتاد اجرایــى فرمــان امــام در ارتباطى 
ویدئوکنفرانسى ،  فرمان ارسال یک میلیون بسته معیشتى و 250 

تن گوشت مرغ به مناطق محروم سراسر کشور را صادر کرد.
مخبر دراین ارتباط زنده با اشاره به خدمات ستاد از اولین 
روزهاى شیوع کرونا گفت: به فاصله هر 45 روز یک میلیون بسته 
معیشتى و غذایى یا دارویى و بهداشتى را با اولویت کمک به آسیب 
دیدگان کرونا در کشــور توزیع کرده ایم و تا پایان ســال هم 

چندمرحله دیگر ارسال اقلام خواهیم داشت.
رئیس ستاد اجرایى فرمان امام افزود: به زودى خبرهاى 
خوشى درباره واکسن کرونا و مراحل تست نهایى آن و همچنین 
تولید کیت تشخیص فورى کرونا درمجموعه دارویى ستاد به 

مردم خواهیم داد.
مخبر افزود: از لحظه اعلام آمادگى ستاد براى آغاز تست 
انسانى واکسن، روزانه تعداد زیادى از مردم داوطلبانه براى انجام 
تست و کمک در این مرحله اعلام آمادگى کرده اند که قابل تقدیر 
است. وى با اشاره به موفقیت ستاد در دستیابى به دانش تولید 
داروهاى ضدکرونایى گفت: ماه گذشته 10 هزار و طى روزهاى 
آینده هم یک محموله 10 هزار تایى از آمپول رمدسیویر را براى 
توزیع در بیمارستان ها به وزارت بهداشت به صورت رایگان اهدا 
مى کنیم.مخبر به برنامه ستاد اجرایى براى ایجاد 300 هزار شغل 
در سال 99 اشاره کرد و خاطرنشان کرد: هفته آینده طرح بزرگ 
اشتغالزایى ستاد اجرایى فرمان امام هم افتتاح خواهد شد که 

دراین امر هم آسیب دیدگان کرونا در اولویت قرار دارند.
على عســگرى، معاون اجتماعى و امور استان هاى ستاد 
اجرایى فرمان امام هم دراین مراســم گفت: تاکنون براى تهیه 
بسته هاى معیشتى،800 میلیارد تومان توسط ستاد اجرایى 

فرمان امام هزینه شده است.

به سود دلالان، به زیان تولید

سید رسول تاجدار رئیس هیات مدیره بیمه ایران در مراسم 85 سالگى بیمه ایران گفت : بیمه ایران مانند دیگر بخش هاى اقتصادى 
کشور، متاثر از فراز و نشیب هاى ناشى از بروز بیمارى کرونا وشرائط تحریم بر اساس استراتژى هاى مناسب در جهت  تامین امنیت 
وآرامش مردم وفعالان اقتادى کشور حرکت کرده  وماندگارى آن در طول مدت فعالیتش نشانگر اعتماد مردم به این شرکت بوده 
بنابراین با این پشتوانه تلاش خواهیم کرد با تکیه بر نیروى انسانى متعهد ،متخصص و تلاشگر بیمه ایران در عرصه بیمه گرى 
وسرمایه گذارى به عنوان یک بنگاه بزرگ اقتصادى در کنار سایر بازارهاى مالى و اقتصادى، نقشى کلیدى در توسعه  اجتماعى 
اقتصادى کشور عزیزمان ایفا نماییم. سید ناصر مبرقعى گفت :در سخت ترین شرائطى که سال گذشته با آن مواجه بودیم توانستیم 
بهترین نتایج را رقم بزنیم وامیدوارم با بهره گیرى از ظرفیت هاى شرکت در حد توان وآنگونه که شایسته است سالروز تاسیس 
بیمه ایران را تبدیل  به عید بیمه ایران کنیم ،چرا که روزى که احساس کنیم برآیند کار ما التیامى براى کاهش فشارها وسختى 
هاى مردم در مواجهه با بحران ها وحوادث طبیعى ،بیمارى ها وسایر مشکلات آنان باشد ،آن روز دیپلماسى عقلانى ما متناسب 
با هدف گذارى تاسیس شرکت بیمه ایران شده ودر واقع براى ما عید خواهد بود. محمد مهدى اعلایى گفت :وقتى شرکتى با 
قدمت بیمه ایران به این درجه از پختگى وکهنسالى میرسد طبیعتا در کنار افتخاراتى که ایجاد مى کندمسئولیت هاى بزرگى 

نیز بر عهده خواهد داشت واین موضوع مسئولیت مدیران را سنگین تر مى کند که متناسب با نام وآوازه آن حرکت کنند.

تلاشگر بیمه ایران در عرصه 
بیمه گرى وسرمایه گذارى

سید رسول تاجدار

این نشان معتبر دولتى که براساس سنجش سالانه دستگاه هاى مختلف به منتخبین ارایه مى شود، با لحاظ مجموع 
شاخص هاى عمومى و اختصاصى بانک مسکن، براى سال 99 و پس از بررسى عملکرد سال 98، به بانک مسکن 
تعلق گرفته است وزیر اقتصاد و  امور دارایى با ارایه لوح تقدیر به محمود شایان مدیر عامل بانک مسکن، این موفقیت 
را به او و همه مدیران و کارکنان بانک تبریک گفت.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى بانک مسکن وى اعطاى 
گواهینامه“ بانک برتر“ از سوى ستاد جشنواره وزارت امور اقتصادى و دارایى را مرهون تلاش هاى بى دریغ تمام 
کارکنان بانک مسکن ، مدیران، اعضاى هیات مدیره و مدیر عامل فقید بانک مرحوم رحیمى انارکى دانسته و ادامه 
داد: بر اساس تصویب ستاد جشنواره وزارت امور اقتصادى و دارایى و در راستاى جزء ”ب ” بخشنامه جشنواره شهید 
رجایى ســال 99 ( نتایج ارزیابى عملکرد سال 98) بانک مسکن به عنوان ” بانک برتر“ در مجموع شاخص هاى 
عمومى و اختصاصى برگزیده شد و این انتخاب جاى بسى مباهات و تشکر از تمام مجموعه کارکنان بانک مسکن 
دارد. : بانک مسکن با کسب این رتبه تلاش خواهد کرد تا در سال جارى و نیز با همت تمام عوامل کسب این گونه 
رتبه ها را ادامه دهد ،  این لوح تقدیر و قدردانى وزیر امور اقتصادى و دارایى از بانک مسکن به کارکنان و مجموعه 

بانک تعلق دارد و قطعا این تقدیرنامه، ما را در رسیدن به بانکى برتر مصمم تر خواهد کرد.

نشان برتر براى بانک مسکن 
در جشنواره شهیدرجایى

محمود شایان

بیمه کوثر در 6ماه نخست امسال به دلیل شیوع ویروس کرونا و فوت بیمه گذاران مبتلا به کووید19، مبلغ 188میلیارد ریال 
خسارت به ذي نفعان بیمه هاي زندگی پرداخت کرده است. به گزارش روابط عمومى و اعلام معاون بیمه هاى زندگى بیمه 
کوثر، با توجه به شیوع بیمارى کرونا در پایان سال1398 و تحت پوشش قرارگرفتن بیمه شدگان در اثر فوت به هر علت در 
بیمه هاى زندگى بیمه کوثر، در 6 ماه نخست امسال هزینه هزارو500 پرونده فوت بیمه شدگان بیمه هاي زندگی به ذي نفعان 
پرداخت شده است. مرتضى کامرانى با بیان اینکه امروزه مهم ترین چالش و نگرانى بسیارى از افراد جامعه، نبود امنیت شغلى 
و حمایت مالى از خانواده  در زمان ازکارافتادگى و فوت سرپرست خانواده است، افزود: بیمه کوثر با افتخار توانسته است رسالت 
خود را با هدف به حداقل رساندن نگرانى و دغدغه هاى بیمه گذاران، با ارایه طرح حمایت از بیمه گذاران بیمه هاي زندگی به 
انجام برساند و در این طرح، پوشش هاى حمایتى و پرداخت خسارت غرامت فوت به ذي نفعان در کوتاه ترین زمان ممکن 
را محقق کرده است، باتوجه به اینکه بسترى در بیمارستان باعث کاهش درامد و در نهایت ایجاد نگرانى و دغدغه برخى از 
افراد در پرداخت اقساط حق بیمه مى شود، در این طرح چنانچه بیمه گذاران به علت ابتلا به بیماري کووید19 در بیمارستان 
بستري شوند، بیمه کوثر حق بیمه ماه بستري و ماه بعد را براى او پرداخت مى کند ، چنانچه بیمه گذاران از محل بیمه نامه هاي 

زندگی وام دریافت کرده باشند، شرکت متعهد است که اقساط وام ماه بستري و ماه بعد از آن را نیز پرداخت کند.

پرداخت 188میلیارد ریال 
غرامت فوت در اثر کرونا

بیمه کوثر

 جانبازان نماد و تجلى اقتدار معنوى کشور هستند و اقتدار امروز ایران به برکت وجود ایثارگران است. به گزارش 
اعتبار  به نقل از روابط عمومى بنیاد شهید ، سعید اوحدى رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در دیدار با جانبازان 
ورزشکار مجموعه فرهنگى ورزشى ستارگان ایثار ضمن تبریک سالروز آغاز ولایت حضرت ولى عصر (عج) افزود: 
تقارن پیش بینى نشده دیدار با شما جانبازان عزیز با عید مبارکى که به نام مقدس امام زمان (عج) نام گذارى 
شده از حکمت هاى الهى و برکت وجودى شما جانبازان بزرگوار است. وى با اشاره به کلید واژه «اقتدار معنوى» 
که مقام معظم رهبرى در یکى از سخنرانى هاى خود در سال 93 به آن اشاره کردند، گفت: یکى از اهداف والا 
و بلند همه کشور ها و جوامع، اقتدار در حوزه هاى مختلف سیاسى، اقتصادى، فرهنگى، نظامى و... است که به 
برکت خود شما عزیزان جانباز، امروز کشور ما در بسیارى از این حوزه ها، به ویژه در حوزه نظامى، از اقتدار بالایى 
برخوردار است؛ اما در کنار همه این ها، یک اقتدار معنوى هم داریم که بخش متمایز جامعه ما با دیگر جوامع 
دنیا اســت ،  با اطمینان مى توانیم اعلام کنیم که آنچه که امروز در جامعه ما به عنوان اقتدار معنوى از آن یاد 
مى شود، در هیچ جاى دنیا وجود ندارد. اگر این اقتدار در یک کشور ایجاد شد، قطعاً اقتدار سیاسى هم به دنبال 

خواهد داشت و به برکت اقتدار معنوى، شاهد اقتدار سیاسى، نظامى و حوزه هاى دیگر خواهیم بود.

جانبازان نماد اقتدار معنوى 
کشور هستند

سعید اوحدى

مرتضى سلطانى رئیس 
هیات مدیره هلدینگ زرتولید 
گفــت : در همه جــاى دنیا 
موضوعى ســخت است که با 
متعــددى  مشــکلات 
روبه روســت، امــا آنچه در 
کشــورهاى مختلــف با هم 
متفاوت اســت نوع مشکل 
است و به همین دلیل تفویض اختیار، کار تیمى و... در 
حوزه تولید مهم اســت. یکى از مشکلاتى که امروز در 
ایران به طور بى ســابقه اى در مسیر تولید وجود دارد 
موضوع نرخ ارز و رشد پرشتاب آن است که این موضوع 
روى واردات مواد اولیه و ماشــین آلات و... اثر منفى بر 

جاى گذاشته است.
در حوزه تولید تولیدکننده اى که ماشین آلات به 
کشــور وارد کرده است انتظار دارد پس از راه اندازى و 
بهره بردارى و تولید و فروش محصول بتواند قیمت و ارز 
مربوط بــه آن را بپردازد اما دولــت در لحظه واردات 
ماشین، تولیدکننده را تحت فشار قرار مى دهد، اما یک 
واردکننده خودرو که محصول خود را به ســرعت و با 
چند برابر قیمت به فروش مى رساند هیچ گاه تحت رصد 
مداوم مسوولان نیست. این تضاد رفتار و تصمیم گیرى 
باعث شده در کشــور عده اى دلال به راحتى مشغول 
کسب درآمدهاى بادآورده باشند، اما تولیدکننده که 
اشتغال، تولید و صادرات را ضمانت مى کند تحت تاثیر 
انواع فشارها از سمت دولت قرار مى گیرد که به متلاشى 
شدن تولید منتهى مى شــود. به همین دلیل انتظار 
مى رود مابه التفاوت ارزى که روزبه روز درحال افزایش 
اســت را از دلالى که خودرو از خــارج وارد مى کند و 
چندین برابــر قیمت در داخل به فروش مى رســاند 
دریافت کنند و تولیدکننده حمایت شود. به همین دلیل 
اصرار بر تداوم این روش ها باعث نابودى تولید و تقویت 
دلالى در کشور خواهد شد و این موضوع حتمى است 
و هیچ دشمن خارجى به اندازه این تصمیمات نمى تواند 
بــه صنعت و تولید کشــور ضربه بزنــد و آیندگان را 

تحت الشعاع خود قرار دهد. 

وزیــر نیرو گفت: فردا دو طرح مهم در 
استان تهران و هرمزگان در حوزه اب و برق 
با مجموع اعتبار حدود 3 هزار و 340 میلیارد 
تومان به بهره بردارى مى رســد.  به گزارش 
خبرنگار خبرگزارى صداوسیما؛ اردکانیان 
در حاشــیه جلســه هیات دولت در جمع 
خبرنگاران افزود: این هفته بیست و ششم از 
پویش الف ب ایران است که از ابتداى سال 
117 طرح را با بیش از 31 هزار میلیارد تومان 
اعتبار به بهره بردارى رســاندیم. وى با بیان 
اینکه فردا پنجشنبه 8 ابان طرح هاى بزرگى 

در استان تهران و هرمزگان با حضور رئیس 
جمهور افتتاح خواهد شــد افزود در استان 
هرمزگان واحد دوم گازى نیروگاه قشــم با 
ظرفیت 175 مگاوات و با ســرمایه گذارى 
بیش از 2300 میلیارد تومان افتتاح مى شود 
که نقش مهمــى در تامین برق پایدار براى 
جزیره قشم و اســتان هرمزگان و نیاز هاى 

صنعتى منطقه دارد.
وى گفت: در اســتان تهــران نیز فاز 
نخست تصفیه خانه آب شماره شش افتتاح 
مى شــود که آب شرب با کیفیت در اختیار 

حدود یک میلیون نفر از مردم مناطق غرب 
تهران قرار مى گیرد.

اردکانیان افزود: تهران یک ابرشــهر با 
مصرف یک میلیارد متر مکعب در سال آب 
شــرب و بهداشت است و عامل اصلى براى 
تامین این میزان آب ظرفیت تصفیه خانه هاى 
موجود است. وى افزود ساخت هفت تصفیه 
خانه بزرگ در تهران را در برنامه داشتیم که 
تصفیه خانه هفتم ســال گذشته با حضور 
رئیس جمهور در جنوب تهران افتتاح شد و 
تصفیه خانه ششم در شمال غرب تهران واقع 

اســت با ظرفیت 1500 لیتر در ثانیه فردا 
افتتاح مى شود. اردکانیان گفت: با افتتاح این 
طرح مى توانیم مناطقى از تهران را که مناطق 
غربى و جنوب غربى است مانند مناطق 5 و 
21 و 22 آب بســیار با کیفیتى را از ســد 
امیرکبیر در اختیــار آن ها قرار دهیم که با 
تونلى به طول 30 کیلومتر به این تصفیه خانه 
مى رســد. وى افزود: به همین میزان نیز 4 
واحد پمپاژ مســدود خواهد شــد و کمک 
بزرگى به کاهش فرونشست زمین در مناطق 

جنوبى تهران خواهد کرد.

بهره بردارى از دو طرح مهم در حوزه آب و برق در تهران و هرمزگان

بر اساس اعلام شـرکت سپرده گـذارى مرکزى، مبنى برتوقف ارسـال درخواسـت هاى فروش سهام عدالت به صورت «آفلاین»، 
پذیرش درخواست هاى متقاضیان فروش سـهام عدالت از طریق شعب، اینترنت بانک و همراه بانک پارسیان متوقف شده و 
متقاضیان مى توانند از طریق تارنماى شرکت کارگزارى پارسیان به نشانى : http://separsian.rayanbroker.ir   درخـواست 
فروش سـهام عـدالت خود را ارائه نمایند. اطلاعـات مربوط به درخواست هـاى متقاضیانى که از ابتـداى شـهریورماه از طریق 
شـعب، اینترنت بانک وهمراه بانک پارسیان ثبت شده اند نیز به صورت گروهى به تارنماى شرکت کارگزارى پارسیان منتقل شده 
و مشابه درخواست هاى ثبت شده در همان تارنما مى باشد.  برگزارى قرعه کشى جوایز یکصدمیلیون ریالى جشنواره ”همراه بانک 
پارسیان“، همزمان با میلاد حضرت رسول اکرم (ص) و امام جعفر صادق (ع) و هفته وحدت، آخرین مرحله قرعه کشى جشنواره 
”همراه بانک پارسیان“ با رعایت پروتکل هاى بهداشتى و به صورت آنلاین برگزار و دو برنده جایزه ویژه یکصد میلیون ریالى مشخص 
شدند. در جشنواره ”همراه بانک پارسیان“ تمامى دارندگان کارت هاى بانکى عضو شبکه شتاب که نرم افزار“ همراه بانک پارسیان 
من ” را در تلفن همراه خود نصب و فعال کرده و تراکنش هاى کارت به کارت،خریدشارژ و پرداخت قبوض و ... انجام دادند، در قرعه 
کشى شرکت داده شدند. گفتنى است؛ پیش از این نیز 5 مرحله قرعه کشى جشنواره بزرگ ”همراه بانک پارسیان من“ برگزار و 

80 برنده جایزه 10میلیون ریالى از طریق صفحه رسمى بانک در اینستاگرام معرفى شدند و جوایز خود را دریافت کردند.

فروش سهام عدالت از 
طریق کارگزارى پارسیان

بانک پارسیان

شرکت بیمه آسیا در نیمه نخست سال 99 موفق شده 720 درصد بیشتر از نیمه نخست پارسال سود کند. چرا سود 
این شرکت از 415 میلیارد و 803 میلیون ریال در نیمه نخست پارسال با جهشى 720 درصدى به رقم 3 هزار و 408 
میلیارد و 506 میلیون ریال رسیده است و سهامداران بیمه آسیا در پایان امسال چه بازده اى را بابت سرمایه گذارى 
روى سهام این شرکت شاهد خواهند بود؟ به گزارش روابط عمومى بیمه آسیا حق بیمه صادره شرکت بیمه آسیا در 
6 ماه نخست پارسال 29 هزار و 174 میلیارد و 364 میلیون ریال برآورد شده بود که در نیمه نخست امسال با رشدى 
29 درصدى به رقم 37 هزار و 543 میلیارد و 293 میلیارد ریال رسیده که پس از کسر ذخایر حق بیمه لحاظ شده، 
درآمد این شرکت از محل حق بیمه هاى تولیدى 32 درصد بیشتر از نیمه نخست پارسال برآورد شده است ،  درآمد بیمه 
آسیا از محل حق بیمه سهم نگهدارى در نیمه نخست سال 99 در مقایسه با مدت مشابه پارسال رشدى 34 درصدى 
را تجربه کرده و بالغ بر 26 هزار و 798 میلیارد و 651 میلیون ریال شده است. این شرکت در 6 ماه ابتداى امسال 31 
درصد بیشتر از مدت مشابه پارسال خسارت به بیمه گذاران و زیان دیدگان پرداخت کرده است ، درآمد سرمایه گذارى 
از محل ذخایر فنى شرکت رشدى 570 درصدى در نیمه ابتدایى امسال نسبت به نیمه نخست سال گذشته را تجربه 

کرده و سود ناخالص فعالیت هاى بیمه اى بیمه آسیا هم 128 درصد قد کشیده است.

رشد سود 720 درصدى  
بیمه آسیا 

بیمه آسیا

همزمان با ایام ولادت با سعادت پیامبر رحمت(ص) و امام صادق (ع) و در آستانه هشتادو پنجمین سالگرد تاسیس 
بیمه ایران، دکتر محمد رضایى مدیرعامل بیمه ایران از رشد قابل ملاحظه شاخصهاى آمارى این شرکت در تولید 
حق بیمه، کاهش ضرایب و نسبت هاى خسارت و کسب بازدهى حداکثرى در سرمایه گذارى ها خبر داد. وى با 
بیان اینکه با برنامه ریزى صورت گرفته و تلاش هدفمند و راهبرى هوشمندانه در حوزه هاى مختلف فنى، مالى و 
سرمایه گذارى ها، نتایج و دستاوردهاى مطلوبى بویژه طى 7 ماهه سال 99 حاصل شده، افزود: بیمه ایران در این 
مدت رشد قابل ملاحظه اى در تولید حق بیمه، کاهش ضرایب و نسبت هاى خسارت، کسب بازدهى حداکثرى 
در سرمایه گذارى ها، ارتقاء شاخص نقدینگى، رشد مانده و سود عملیاتى داشته است ضمنا این  مراسم با حضورآقایان 
دکتر محمد رضایى مدیرعامل، سید رسول تاجدار رییس و اعضاى هیات مدیره، معاونین و مدیران ستادى و اجرایى 
بیمه ایران بصورت ویدئوکنفرانس با مراکز استانهاى کشور در ساختمان مرکزى بیمه ایران برگزار شد. مدیرعامل 
بیمه ایران در این مراسم، 15 آبان را روزى نام آشنا و تاریخى در گستره فعالیت هاى اقتصادى بویژه صنعت بیمه 
برشمرد و تاکید کرد : در15 آبان 1314 با تأسیس بیمه ایران ، رویداد تاریخى بزرگى در اقتصاد کشور شکل گرفت 
ومهمترین ثمره آن، تأمین امنیت و آرامش مردم ایران  بود که بیمه ایران این مسئولیت بزرگ را عهده دار گردید.

رشد قابل ملاحظه 
شاخصهاى آمارى بیمه ایران 
در 85 سالگى

محمد رضایى

ذوب آهن اصفهان و قرارگاه سازندگى خاتم الانبیاء تفاهم نامه فروش 90 هزار تن ریل را امضا کردند که به عنوان 
افشاى اطلاعات با اهمیت در کدال درج شد .

 EN13674-1 مطابق آخرین ویرایش استاندارد   R260 با گرید   E160  طى این تفاهم نامه   90 هزار تن  ریل
از تولیدات ذوب آهن اصفهان ، توسط قرارگاه سازندگى خاتم الانبیاء براى راه آهن چابهار-زاهدان به صورت چند 

مرحله اى و با توافق طرفین در خصوص تناژ ، زمان عرضه و کشف قیمت در بورس کالا خریدارى مى شود .
بــه گــزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى ذوب آهن اصفهان ،  عملیات ریل گذارى راه آهن چابهار – زاهدان  با 
استفاده از ریل تولید شده در ذوب آهن اصفهان  طى مراسمى تیر ماه سال جارى  با حضورمحمد اسلامى وزیر راه 

و شهرسازى آغاز به کار کرد.
طول راه آهن زاهدان - چابهار 628 کیلومتر است و طبق برنامه ریزى ها، ریل گذارى 150 کیلومتر از این محور تا 

پایان امسال انجام خواهد شد.
گفتنى است ذوب آهن اصفهان تنها تولیدکننده ریل در منطقه منا (خاورمیانه و شمال آفریقا) است و انواع ریل 

براى خطوط پرسرعت ، ریل مترو و معدن مطابق استانداردهاى جهانى را تولید مى کند.

تفاهم نامه فروش 90 
هزار تن ریل ذوب آهن 
اصفهان امضا شد

ذوب آهن اصفهان
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رضا اردکانیان وزیر نیرو گفت: تاکنون در بخش شیرین سازى و نمک زدایى آب دریا مجوز شیرین سازى 2/ 8 میلیارد مترمکعبى صادر شده است ، از این مقدار آنچه که تاکنون در استان ها، شروع 
به استفاده کرده اند 760 میلیون متر مکعب است ، در طرحى که با دستور رئیس جمهورى به بهره بردارى مى رسد 450 میلیون متر مکعب آب شور نمک زدایى شده و در نهایت 150 میلیون مترمکعب 
آب شیرین براى مصرف در استان هاى هرمزگان، کرمان و یزد آماده خواهد شد ، در فاز نخست با اجراى 303 کیلومتر تونل، احداث ایستگاه هاى پمپاژ متعدد و تاسیسات برقى مورد نیاز حدود 70 
میلیون متر مکعب آب به استان کرمان و منطقه سیرجان مى رسد که بخشى از این 70 میلیون در خود استان هرمزگان به مصارف شرب و صنعت خواهد رسید ، با توجه به گستردگى ارتباط کشورمان 
با دریا در شمال و جنوب، این طرح ها را به عنوان یک منبع پایدار براى مصارف بخش هاى مختلف به حساب مى آوریم. وى با بیان اینکه از آب دریا در دو شیوه یعنى بدون نمک زدایى به صورت شور و 
همچنین با نمک زدایى (تبدیل آب دریا به آب شیرین) استفاده مى شود، خاطر نشان ساخت: نیازهاى  آبى 17 استان کشور در فلات مرکزى و مناطق ساحلى مطالعه شده و این مطالعه ها به انتها رسیده 
و نیازها نیز مشخص شده است ، در بخش استفاده از آب دریا، به صورت بدون نمک زدایى یعنى آب شور، مجوز 26 میلیارد مترمکعب در سال صادر شده که تاکنون از این مجوز، 13 میلیارد مترمکعب 

در حال استفاده است ، 3 میلیارد مترمکعب از آب شور دریا براى آبزى پرورى است و 10 میلیارد مترمکعب نیز براى خنک کردن تاسیسات صنعتى، برج هاى نیروگاه ها و نظایر آن استفاده مى شود.

صدور مجوز 
شیرین سازى 2/ 8 
میلیارد مترمکعب 
آب دریا

هفته نامه اقتصادى ایران
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نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس شوراى اسلامى از تدابیر وزارت نفت براى حل مشکل گاز روستاییان کشور خبر داد. کمال على پور خنکدارى در در تشریح نتایج نشست  کمیسیون عمران 
مجلس با وزیر نفت، گفت: از مباحث مهم ما با وزیر نفت درخصوص مشکلات روستائیانى بود که از کپسول هاى گاز براى سوخت خود استفاده مى کنند که در این زمینه بیژن زنگنه وزیر نفت 
اعلام کرد که براى رفع این مشکل تدابیرى از جمله آزادسازى سهمیه ها اندیشیده شده است. نایب رئیس کمیسیون عمران همچنین با اشاره به اینکه در حال حاضر یک و نیم میلیون خانوار 
روستایى و حاشیه نشین فاقد گاز هستند، افزود: قرار بود تا سال 1400 به همه مناطق کشور گاز رسانى شود که البته وزیر نفت در این زمینه اقدامات خوبى را انجام داده است. وى در ادامه 
یکى از مشکلات فعلى پیمانکاران را پرداخت نشدن مطالبات آن ها ذکر کرد و افزود: در جلسه با وزیر نفت بحث هاى مفصلى در این زمینه براى پرداخت مطالبات با تهاتر نفت صورت گرفت 
و قرار شد با جلساتى که با رئیس سازمان برنامه و بودجه خواهیم داشت، این مطالبات در قالب تهاتر نفت پرداخت شود. وتعدادى از پیمانکاران از جمله قرارگاه خاتم حدود 40 هزار میلیارد 
تومان مطالبه دارد که امیدواریم این پرداخت با تهاتر نفت صورت گیرد.  یکى دیگر از موضوعات نشست روز گذشته مربوط به ناوگان فرسوده حمل و نقلى بود که در حال حاضر 36 هزار 

دستگاه در ناوگان حمل و نقل ما وجود دارد که فرسوده هستند که در قالب بودجه باید نوسازى آن ها انجام مى شد و از وزیر نفت خواستیم که این کار هرچه سریع تر صورت گیرد.

تدابیر وزارت 
نفت براى حل 
مشکل گاز 
روستاییان

عمران مسکن و
هفته نامه اقتصادى ایران

خبـــــر

اشتغال 85 هزار نیروى انسانى در 
مجموعه هاى مختلف وزارت راه و 

شهرسازى 
معاون توســعه مدیریت و 
راه و  انســانى وزارت  منابــع 
شهرسازى گفت: 85 هزار نیروى 
انسانى در مجموعه هاى مختلف 
وزارت راه و شهرســازى اعــم از 
ســازمانها و شــرکت هاى تابعه 

مشغول به کار هستند.
نعمت اله ترکى در دیدار با استاندار فارس در شهر شیراز 
افزود: ادغام دو وزارت خانه نه تنها باعث کوچک ســازى 
مجموعه نشــده بلکه در بعضى از حوزه ها مانند سازمان 
راهدارى باعث گستردگى نیز شده است ،  سازمان راهدارى 
و حمل و نقل جاده اى که مسئولیت حفظ و نگهدارى راهها 
را دارد نزدیک به 23 هزار نیروى انسانى دارد و مدیریت و 
رسیدگى به این حجم از نیرو خود، کار بزرگى است و شاید 

وقت گذاشتن براى سایرکارها بسیار سخت است.
 فلسفه تشکیل ســازمانها و شــرکتهاى تابعه در 
مجموعه ها براى ارائه خدمت بیشتر است یعنى فعالیتى 
که به آن سپرده مى شود باید واگذار و خود بر آن نظارت 
کنند و این اتفاق نیافتاده است ،  براى انتخاب و انتصاب 
هاى نیروهاى کار آمد کانونى در وزارت خانه تشکیل شده 
که عمدتــا  از نیروهاى کار آمد مجموعــه وزارت راه و 
شهرسازى  استفاده گردد و سامانه اى را اخیرا براى کل 
مجموعه وزارت راه و شهرسازى طراحى کردیم که افراد 
مى توانند اطلاعات خود را در آن ثبت کنند و مورد ارزیابى 
قرار گیرند تا براى آینده ســاماندهى خوبى براى نیروى 

انسانى داشته باشیم.

اگر حوزه منابع انسانى تقویت نشود سازمان به 
هدف نهایى خود نخواهید رسید 

نعمت اله  ترکى معاون توسعه مدیریت و منابع انسانى 
وزارت راه و شهرســازى گفت: باید حوزه منابع انسانى در 
سازمانها حمایت و تقویت شود ، اگر حوزه منابع انسانى در 
مجموعه ها تقویت نشــود ســازمان به هدف نهایى خود 
نخواهید رســید ،  اصلاح فرایندها و روشهاى انجام کار از 
اولویت ها ما در مجموعه وزارت راه و شهرسازى مى باشد،  
ایجاد سیستم تشــویق و ترغیب در سازمانها مى تواند به 
راندمان بالاى کارى و ایجاد انگیزه براى پرسنل کمک کند 
و این مهم در دستور کار ما  قرار دارد ، بحث رضایت مندى 
کارکنان در بخشــهاى مختلف اعم از رفاه- معیشت براى 
مجموعه ما بسیار مورد اهمیت است و در برنامه کارى ما قرار 
دارد و برنامه ریزیهاى خوبى در این جهت شده است ، اصلاح 
فرایندها و روشهاى انجام کار در کلیه مجموعه وزارت راه و 

شهرسازى جزء اولویت هاى ما در دست اقدام مى باشد. 

تدوین دستورالعمل فرودگاهى 
ویژه معلولان کشور

امیرمکــرى،  ســیاوش 
مدیرعامل شــرکت فرودگاه و 
ناوبرى هوایى ایران با اشــاره به 
رویکرد این شرکت در حمایت و 
رعایــت حقــوق معلــولان در 
فرودگاه هاى کشــور گفت : در 
تمامى پروژه هاى فرودگاهى به 
منظور رعایت حقوق معلولان، رعایــت کلیه الزامات و 
آئین نامه هاى الــزام آور هم در پروازهاى داخلى و هم در 
پروازهــاى خارجــى، خصوصاً در الزامــات بین المللى 
پیش بینى شــده اســت ، ما به عنوان شرکت فرودگاه ها 
به صورت خاص و به صورت انحصارى یک سرى شرایط را 
در ساخت وســازها ویژه معلولان تدوین کرده ایم و  به 
همین منظور، آئین نامه هایى تدوین شده که در قالب یک 
دستورالعمل براى همه مجموعه ها از جمله وزارتخانه راه 
و شهرسازى ارسال شده اســت ، طى این دستورالعمل 
تلاش شده است تا اقداماتى که باید در فرودگاه ها در دو 
بخش طراحى خارج از ترمینال و طراحى خارج از ترمینال 
براى ارائه سرویس هاى مربوط به معلولان محترم انجام 
شود در دستور کار قرار گیرد که به همین جهت تمامى 
این موضوعات در دستورالعمل، با ذکر جزئیات ذکر شده 
است ،  پیشنهادم این است که یک نفر از افراد صاحب نظر 
از سوى ستاد مناسب سازى فضاهاى داراى معلولیت در 
کشور به این شرکت معرفى شود تا هم در حوزه بهسازى 
و هم در خصوص این دستورالعمل با آن ها مشورت شده و 
هــم توضیحات لازم بــه آن ها ارائه گــردد که اگر این 
دستورالعمل نیاز به تکمیل داشت، اقدامات لازم صورت 
پذیرد ، در نهایت این دستورالعمل در اختیار مشاوران و 
پیمانکاران طراحى فرودگاهى قرار داده مى شود تا هم در 
بخش طراحى ها و هم ســایر بخش ها از جمله ساخت و 
تحویل، بر اساس همین دستورالعمل ها تغییر و تحولات 
انجام شــود ،  ما آمادگى کامــل داریم تا نقطه نظرات را 
دریافت کرده تا آن را در دستورالعمل پیاده سازى کنیم و 
به امید خدا طى یک برنامه زمان بندى مشخص، اقدامات 

لازم را انجام دهیم.

خبـــر

گام هاى دولت براى تکمیل و تحویل به 
موقع واحدهاى طرح اقدام ملى مسکن

معاون وزیر راه و شهرســازى 
گفت: افرادى که به عنوان پذیرفته 
شــده نهایى تعیین شده باشند و 
پیامــک واریز وجه را دریافت کرده 
باشند، چنانچه نسبت به واریز وجه 
در زمان مقرر، اقدام نکنند در سامانه 
طرح اقدام ملى به شکل سیستماتیک حذف خواهند شد و افراد 
جدید جایگزین آنها خواهند شد. محمود محمودزاده معاون 
مســکن و ســاختمان وزارت   راه و شهرسازى در خصوص 
انتظارات وزارتخانه از استان ها براى تسریع در روند اجراى طرح 
اقدام ملى در استان هاى سراسر کشور، گفت: در خصوص طرح  
اقدام ملى مسکن با توجه به اهمیت موضوع و توصیه هاى مقام 
معظم رهبرى و دستورات رییس جمهورى مبنى بر تکمیل به 
موقع واحدهاى مسکونى طرح اقدام  ملى، همچنین جزئیات و 
شرایطى که هم اکنون حاکم است، در شیوه نامه طرح اقدام ملى، 
بیشترین اختیارات و امکان تصمیم گیرى در موارد مختلف با 
تنظیم چارچوب هاى اصلى آن به اســتان ها تفویض شــد ،  
هم اکنون در استان ها با مدیریت استانداران در قالب شوراى 
مسکن استان در خصوص طرح اقدام ملى مسکن و چگونگى 
رفع موانع آن استان به استان تصمیم گیرى مى شود تا روند 
اجراى طرح اقدام ملى مسکن، سرعت داده شود ، تصمیماتى 
که در شوراى مسکن استان به مدیریت استاندار، اخذ مى شود، 
تصمیماتى است که به اجرا نزدیک است و موانع و مشکلات 
اســتانى در این تصمیم گیرى ها لحاظ مى شود ،  با توجه به 
تصمیمى که مشخص شده و انتظار عمومى که وجود دارد تا 
واحدهاى مسکونى طرح اقدام ملى در دولت دوازدهم به اتمام 
برسد، طبیعى است که برنامه ریزى ها در تکمیل و تحویل به 
موقع این پروژه ها ســمت و سو گرفته است. وى در خصوص 
احتمال حذف شدن بخشى از واجدان شرایط طرح اقدام ملى 
مســکن، اعلام کرد: افرادى که به عنوان پذیرفته شده نهایى 
تعیین شده باشند و به آنها براى واریز وجوه اولیه طرح اقدام ملى 
مسکن پیامک ارسال شده باشد و در زمان مقرر نسبت به واریز 
وجه اقدام نکنند در سامانه طرح اقدام ملى به شکل سیستماتیک 
حذف خواهند شد و افراد جدید جایگزین آنها خواهند شد. 
گفتنى است، محمد اسلامى وزیر راه و شهرسازى در خصوص 
اجراى طرح اقدام ملى مسکن بر تولید مسکن با الگوهاى الحاق، 
تغییر کاربرى و شهرك ســازى، تاکید کرد و به تمامى دست 
اندرکاران طرح اقدام ملى مسکن یادآور شد تا بر اجراى شیوه 
نامه ابلاغ شده، جهت  تسریع در تولید مسکن ملى، اهتمام 

داشته باشند.

واگذارى 274 واحد مسکونى 
ادارى و تجارى بیت المال بدون 

برگزارى مزایده
بررسى صورت هاى مالى ســازمان زمین و مسکن در 
انتهاى سال 97 نشان مى دهد 274 واحد مسکونى، ادارى و 
تجارى بــدون برگزارى مزایده و بــا قیمت کمتر از قیمت 
کارشناسى به دستور هیئت مدیره سازمان زمین و مسکن و 
شخص وزیر راه واگذار شده است. به گزارش خبرگزارى فارس، 
به استناد بند 17 گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونى 
نســبت به صورت هاى مالى سازمان ملى زمین و مسکن در 
انتهاى سال 97، تعداد 274 واحد شامل شش واحد ادارى و 
تجارى و 268 واحد مسکونى در تهران و شهرستان ها بدون 
برگزارى مزایــده و در برخى موارد به قیمت کمتر از قیمت 
کارشناسى و به صورت نقد و اقساط واگذار شده است. مطابق 
شــواهد موجود، واگذارى 228 واحد مسکونى و شش واحد 
ادارى و تجارى از تعداد کل واحدهاى مطرح شــده بر اساس 
مصوبۀ هیئت مدیره و 40 واحد مسکونى دیگر نیز بر اساس 
دستور وزیر بوده که حداقل تعداد 11 واحد آپارتمان مسکونى 
به کارکنان نهادهاى خاص واگذار شــده اســت. بر اساس 
گزارش هاى مندرج در صورت مالى ســازمان ملى زمین و 
مسکن در انتهاى ســال 97، این گونه واگذارى ها در سنوات 
گذشــته نیز صورت گرفته که على رغم درخواست سازمان 
حسابرسى، فهرست آن شامل مشخصات کامل آن ها، تاکنون 
در اختیار این سازمان قرار نگرفته است. در همین ارتباط، انطباق 
واگذارى هاى مزبور با اهداف سازمان ملى زمین و مسکن براى 
سازمان حسابرسى محرز نگردیده است. بر اساس این گزارش، 
در شرایطى شاهد واگذارى 274 واحد در سال 97 بودیم که 
وزارت راه و شهرسازى در این سال دوره وزارت دو وزیر را تجربه 
کرده اســت. در حقیقــت، تصدى مقام عالــى وزارت راه و 
شهرسازى از 24 مردادماه سال 92 تا 28 مهرماه سال 97 بر 
عهده عباس آخوندى بوده  اما پس از استعفاى آخوندى، محمد 
اســلامى از تاریخ 5 آبان ماه ســال 97 در ســمت وزیر راه و 
شهرسازى آغاز به کار کرده است. همچنین به تبع تغییر وزیر 
در سال 97، مدیریت سازمان ملى زمین و مسکن نیز دچار 
تحول شده و حمیدرضا عظیمیان و سپس على نبیان در این 
سال به عنوان مدیرعامل سازمان ملى زمین و مسکن فعالیت 
کرده اند. لازم به تاکید است در جریان سومین استیضاح عباس 
آخوندى توسط مجلس شوراى اسلامى که در تاریخ 22 اسفند 
96 انجام شد و با نتیجه 92 راى موافق و 152 راى مخالف و دو 
راى ممتنع از مجموع 246 به پایان رســید، شایعه اعطاى 

واحدهاى مسکونى به نمایندگان مجلس دهم مطرح شد.

معاون وزیر راه و شهرسازى با اشاره به 
اینکه، مسیر ریلى همدان-کردستان و 
همدان-ملایر و کرمانشاه-مرز خسروى، 
احداث مى شود از تحویل 1860 کیلومتر 

بزرگراه در 2 سال آتى خبر داد.
به گزارش اعتبار به نقل ازپایگاه خبرى 
وزارت راه و شهرسازى، خیراالله خادمى، 
معاون وزیر راه و شهرسازى و مدیرعامل 
شرکت ساخت و توسعه زیربناهاى حمل 
و نقل کشــور در مراسم آغاز ریل گذارى 
مکانیزه راه آهن همدان-سنندج، با اشاره 
به اینکه پروژه هاى کم نظیرى در توسعه 
ریلى کشــور انجام شده است، گفت: در 
حال حاضر در 6 محور به طور همزمان، 
ریل گذارى انجام مى شود که اتفاق بزرگى 

در موضوع توسعه ریلى در کشور است.
وى  ضمــن اعــلام اینکــه عمده 
پروژه هــاى در حال انجام، پیشــرفت 
فیزیکى بالایى دارند و مراحل زیرسازى 
و آماده ســازى آن ها انجام شده است، 
افزود: انتظار مى رود با تامین تجهیزات و 
اســتفاده از ریل ملى که سال گذشته با 

تدبیر وزیر راه و شهرسازى در همکارى با 
وزارت صمــت اتفــاق افتــاد، تکمیل 
بخش هاى روسازى نیز به سرعت انجام 
شــود ، پروژه هــاى در حــال انجام در 
مسیرهاى ریلى، پیشرفت مناسبى دارد 

و طبق زمان بندى تحویل مى شوند.
 او رســیدن ریل به استان همدان را 
ســرآغازى بــراى توســعه ریلى غرب 
کشور دانست و ادامه داد: در این مسیر 
به استان کردستان نیز انشعاب در نظر 
گرفته شده است که عملیات روسازى آن 
ا با حضــور وزیر راه و شهرســازى آغاز 
مى شود. همچنین از مسیر ریلى همدان 
به ملایر به کرمانشــاه یک انشــعاب 
خواهیم داشــت و ســپس به ســمت 

خسروى خواهیم رفت.
وى با اشاره به اینکه ایستگاه راه آهن 
همدان، محل تلاقــى دو خط ریلى به 
غرب کشــور است و مى تواند در توسعه 
غرب کشور موثر باشد، خاطرنشان کرد: 
با تمام گرفتارى هاى مالى که در کشور 
وجود دارد، براى مســیر ریلى همدان-

ســنندج، از ایســتگاه همدان تا نقطه 
انتهایى آن یعنى ایســتگاه اســلام آباد 
سنندج، حدود 600 میلیاردتومان ابلاغ 
شده که عدد قابل توجهى است. این پروژه 
جزو پروژه هایى است که صورت وضعیت 
پیمانکاران آن به روز است و پرداخت ها 
به موقع انجام مى شــود. ایــن پروژه در 
زمان بنــدى مقرر تکمیل مى شــود ،  
عملیات اجرایى سرتاســر این مســیر 
ریلى(همــدان بــه غــرب) در بخش 
زیرسازى فعال و روسازى نیز به دنبال 
آن در حــال انجــام اســت ، در بخش 
آزادراهى کشــور حدود هــزار و 200 
کیلومتر آزادراه در حال اجراســت که 

به نسبت زمان و طول آزادراه هاى موجود 
کشور که دو هزار و 400 کیلومتر است، 
اقدام کم نظیرى است. برنامه ریزى شده 
است تا طى امسال و سال آینده، حدود 
600 کیلومتر از شبکه آزادراهى کشور 
که پیشــرفت فیزیکى بالاى 80 درصد 
دارند به بهره بردارى برســند ،  تا سریال 
بهره بــردارى از پروژه هاى بزرگ ریلى و 
آزادراهى کشور که از آبان امسال شروع 
شــده، تا 1400 استمرار یابد و در زمان 
مقرر تحویل هموطنان شود ، در بخش 
بزرگراهى هفت هــزار و 800 کیلومتر 
مســیر بزرگراهى در کشــور در حال 
اجراست و طبق  برنامه امیدواریم بتوانیم 
طى دو سال آتى، هزار و 860 کیلومتر از 
این بزرگراه ها را در بخش هاى مختلف 
کشــور، به ویژه آن هایى که در شــبکه 
بزرگراهى بسیار موثرند، تحویل دهیم و 
اهداف ترسیم شده وزارت راه و شهرسازى 
که سازمان برنامه و بودجه روى آن تاکید 
دارد به عنــوان پروژه هاى جهش تولید، 

امسال طبق برنامه تحویل شود.

600 کیلومتر آزادراه تا پایان 1400 تکمیل مى شود 

وزیر راه و شهرســازى بر تســریع و 
همکارى بیشتر دست اندرکاران اجراى 
طرح اقدام ملى مسکن تاکید کرد و گفت: 
تولید مســکن با الگوهاى الحاق، تغییر 
کاربرى و شهرك سازى، سرعت مى گیرد 
که در اینــکار تمامى دســت اندرکاران 

اهتمام ویژه داشته باشند.
به گــزارش اعتبار به نقــل ازپایگاه 
خبرى وزارت راه و شهرســازى، محمد 
اسلامى وزیر راه و شهرسازى بر تسریع در 
احداث و تکمیــل پروژه هاى طرح اقدام 
ملى مســکن با همکارى بانک ها و سایر 
دستگاه هاى استان ها تاکید کرد و گفت: 
اجراى طرح اقدام ملى مسکن دستورى 
فراگیــر اســت و تمامى شــرکت هاى 
زیرمجموعه وزارت راه و شهرسازى اعم از 
عمران شهرهاى جدید و همچنین ادارات 
کل استانى باید در این خصوص پایبندى 

و التزام عملى داشته باشند.
وى  در جلســه ویدئوکنفرانــس با 
تمامى دستگاه هاى اجرایى تابعه وزارت راه 
و شهرسازى در استان هاى کشور، توجه بر 
ســه مطلب را به تمامى دست اندرکاران 
اجراى طرح اقدام ملى مسکن یادآور شد 
و اعلام کرد: ضرورى اســت نســبت به 
برنامه ریزى براى تامیــن اراضى و انجام 
ثبت نــام طرح اقــدام ملى مســکن در 
شهرهایى که در مراحل قبلى ثبت نام انجام 
نشده است، اقدام شود ، در شهرهایى که 
ثبت نام طرح اقدام ملى مســکن انجام و 
متقاضیان نسبت به واریز سهم آورده اقدام 
نکرده انــد، در صــورت کمبــود اراضى 
موردنیاز باید در اسرع وقت تامین اراضى 
با اتخاذ تمهیــدات لازم از جمله الگوى 
الحــاق، الگوى تغییر کاربــرى و الگوى 
اســتفاده از دستورالعمل شهرك سازى، 

تولید مسکن پیگیرى و دنبال شود ، رفع 
بوروکراســى ادارى در اجراى طرح اقدام 
ملى مسکن  با تعامل با سایر دستگاه هاى 
اجرایى و به کارگیرى ظرفیت هاى استانى 
باید روند اجراى طرح اقدام ملى مسکن، 

تسریع شود.
وى با اشــاره به اینکــه در خصوص 
شهرك سازى، پیش تر دستورالعملى از 
ســوى وزارت راه و شهرسازى به تمامى 
استان ها و شرکت ها و سازمان هاى تابعه 
وزارتخانه ابلاغ شــده اســت، گفت: در 
خصوص شهرك ســازى، تمامى دست 
اندرکاران اجراى طرح اقدام ملى مسکن از 
جمله شــرکت عمران شهرهاى جدید، 
اهتمــام بیشــترى داشــته باشــند ، 
شهرك سازى شیوه نامه روشن و واضحى 
دارد که  در این خصوص ضرورى اســت 
گام هــاى جدى ترى برداشــته شــود. 
شــهرهاى جدید مکلف بــه اجراى این 
دستورالعمل بوده و انتظار مى رود تا اجراى 

آن با اهتمام ویژه پیگیرى شود.
او با اشاره به تقاضاهایى از سوى بنیاد 
مستضعفان و بنیاد مسکن انقلاب اسلامى 
در خصوص شهرك ســازى به شــرکت 
عمران شــهرهاى جدید و پیشنهادات 
مطروحه از سوى شرکت عمران شهرهاى 
جدید مشــتمل بر ایجاد 37  شــهرك 
صنعتى مســکونى با قابلیت ایجاد 245 
هزار واحد مسکونى، گفت: شهرك سازى 
توسط شرکت عمران شهرهاى جدید باید 

به جدیت پیگیرى و دنبال شود.
وى روش تامیــن مالــى و ایجــاد 
سازوکارهاى مناسب را از دیگر اقدامات 
موفق در اجراى طرح اقدام ملى مســکن 
برشمرد و گفت: بانک مسکن در خصوص 
تامین مالى اجراى طرح اقدام ملى مسکن، 
اهتمام داشــته باشد تا روند اجراى طرح 
تسریع شود ، در دولت در تلاش هستیم تا 
قیمت تمام شده واحدهاى مسکونى طرح 
اقدام ملى را از طریق تامین مصالح، مهار 

کنیم ، تامین مالى از سوى بانک و ایجاد 
سازوکارهاى مناسب جهت تزریق به موقع 
منابع مالى به پروژه هاى این طرح منجر به 
کاهــش قمیــت تمام شــده واحدهاى 
مسکونى واگذارشده به متقاضیان خواهد 

شد.

آزادراه غدیر نقش مهمى در اقتصاد 
و زندگى مردم خواهد داشت

محمد اسلامى وزیر راه و شهرسازى  
با حضور در پروژه کنارگذر جنوبى تهران 
(آزادراه غدیر) در جریان آخرین مراحل 
تکمیل و نهایى شدن این پروژه قرار گرفت 
،  این پروژه مهم و بین المللى بخش مهمى 
از جاده ابریشــم است که مى تواند نقش 
مهمــى در کاهــش مزاحمــت بارهاى 
ترانزیتى براى مردم در استان هاى تهران 
و البرز داشته باشــد ، بهره بردارى از این 
آزادراه یک اتفاق مهم براى کشور بوده و 
کارى بزرگ و ماندگار است که در اقتصاد 

و زندگى مردم نقش خواهد داشت. 
وى با تاکید بر اینکه مردم باید در این 
مسیر از محیطى امن و مناسب عبور کنند، 
تصریح کرد: لازم اســت هرچــه زودتر 
عملیات باقى مانده تمام و این پروژه آماده 
بهره بردارى شود ، در همین خصوص لازم 
اســت هماهنگى هاى مــورد نظر بابت 
ســاخت مجتمع هاى بین راهى، جایگاه 
سوخت، نصب دوربین هاى ETC، نصب 
روشــنایى ها در همه نقاط به خصوص 
مناطق تبادلى، نصب مبلمان با کیفیت و 
انجام خط کشب و آسفالت مناسب انجام 
شود ،  در این جلسه بر لزوم هماهنگى هاى 
لازم بــا پلیس راه و دیگر دســتگاه هاى 
مرتبــط براى بهره بــردارى از این پروژه 

آزادراهى تاکید کرد.

شهرهاى جدید، شهرك سازى را در اولویت اجراى طرح 
اقدام ملى مسکن قرار دهد

www.etebar.net

حجت بهارى فر مدیرعامــل بیمه ”ما“ از 
اهــداى ماســک و مــواد ضدعفونــى کننده 
به موسســه  درمان و توانبخشــى ماژین مهر 

هشتگرد خبر داد.
به گزارش روابط عمومى بیمه ”ما“  حجت 
بهارى فر گفت: براى مقابلــه با ویروس کرونا و 
ایــن  بیمــاران  ســلامت  بــه  کمــک 
موسسه، تعدادى  ماســک و  مواد ضد عفونى 
کننده توســط شــرکت ســهامى بیمــه ”ما“ 
به موسســه  درمان و توانبخشــى ماژین مهر 

هشتگرد اهدا شد.
بر اســاس این گزارش موسســه  درمان و 
توانبخشى ماژین مهر هشتگرد با ظرفیت 300 
نفر و 245 بیمار شــامل افراد فاقد سرپرست و 
مجهول الهویــه مرد بالاى 18 ســال که دچار 
عــوارض روان مانند اســکیزوفرنى، اختلالات 
خلقى، وسواس فکرى و عملى، دوقطبى مى باشد 

و به صورت شبانه روزى مشغول فعالیت است.

اهدا اقلام بهداشتى به موسسه ماژین 
مهر هشتگرد توسط بیمه ”ما“

 رئیس دانشــگاه بقیه االله(عج) 
گفت: یکى از مهم ترین علل افزایش 
مرگ و میر هاى کرونا ازدحام در برخى 
بیمارستان هاســت که حتماً باید با 
اضافــه کــردن بیمارســتان هاى 
خصوصى، این مشکل را حل کرد. به 
گزارش خبرگزارى صدا و سیما؛ دکتر 
ابوالقاســمى در جلسه ستاد مقابله با 
کروناى کلانشــهر تهران با اشاره به 
اینکه 50 درصد تعداد فوتى ها مربوط 
به اســتان تهران است؛ افزود: اگر این 
بیمارى در تهران کنترل شود الگویى 
براى سایر اســتان ها خواهد بود. وى 
گفت: به پیش بینى ها بى توجه هستیم، 
از واقعیت هــا عقب هســتیم و امروز 
مى دانیم که هفته آینده چه خبر است 
و ستاد تهران هم پیش بینى مى کند، 
امــا از زمــان تصمیم ســازى تــا 

تصمیم گیرى با تأخیر مواجهیم. رئیس 
دانشــگاه بقیه االله گفت: براى کاهش 
مرگ و میر باید سازمان هاى بیمه اى با 
همه ظرفیت به میــدان بیایند. وى 
گفت: باید بیمارســتان هاى شــلوغ 
تهران را خلوت کنیم تا مرگ و میر ها 
پایین بیاید و اکنون 30 تخت آى سى 
یو در بیمارســتان بقیه االله را به 100 
تخــت افزایــش داده ایــم و یکى از 
مهم ترین علل افزایــش مرگ و میر 
ازدحام بیماران در برخى بیمارستان 
هاست. رئیس دانشگاه بقیه االله گفت: 
حتماً باید بیمارستان هاى خصوصى 
بیشــتر به میدان بیاینــد و بیمه هم 
همکارى کند؛ اگر زنجیره انتقال قطع 
نشود حداقل تا سال آینده درگیر این 
بیمارى هســتیم. ابوالقاسمى گفت: 
کسانى هم که از میان مردم قرار است 

همکارى کنند حتماً باید آموزش هاى 
مناسب را فرا بگیرند و الا گرفتارى هاى 
ما در عرصه بهداشت و درمان بیشتر 
مى شود. وى با اشــاره به اینکه ما در 
بخش بهداشت سرمایه گذارى کمى 
کرده ایم، گفــت: تعداد آزمایش هاى 
انجام شده در کشــور ما کم است در 
صورتى کــه تشــخیص زودهنگام 
بیمارى و آگاه کردن فرد فقط با تست 
امکان پذیر است. ابوالقاسمى گفت: ما 
در چند روز گذشته مراجعانى داشتیم 
که هیچ علامتى نداشتند، اما تست آنها 
مثبت بــود و آنقدر این افــراد بدون 
علامــت بودند که ما به تســت هاى 
خودمان شــک کردیم و چندین بار 
انجام دادیم و باز دیدیم مثبت است و 
برخى از آنها تا یک هفته بعد علامت 

دار نشدند.

ازدحام در بیمارستان ها یکى از علل مهم افزایش مرگ و میر
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هفته نامه اقتصادى ایران

خبـــــر خبـــر
اختیارات حوزه بازرگانى کشاورزى به 
وزارت جهاد کشاورزى بازگردانده شد

کمیســیون  رئیــس 
کشــاورزى مجلس، گفت: با 
جلسات بسیار زیاد در مجلس و 
پیگیرى رئیس مجلس شوراى 
اســلامى اختیارات بازرگانى 
حــوزه کشــاورزى از وزارت 
صنعــت، معــدن و تجارت به 
وزارت جهاد کشاورزى واگذار 
شد که تاثیر آن را بر روى کاهش قیمت نهاده هاى دامى 

مى بینیم.
به گــزارش اعبار به نقل از خانه ملت ، ســیدجواد 
ســاداتى نژاد رئیس کمیسیون کشــاورزى، آب، منابع 
طبیعى و محیط زیســت مجلس شوراى اسلامى که به 
همراه اعضاى کمیسیون به منظور نظارت میدانى به استان 
اردبیل سفر کرده بود ، در جمع خبرنگاران، گفت: یکى از 
مصوبات کمیسیون سفر به استان هاى قطب کشاورزى 
کشور است و بر این اساس به دعوت آجهانگیرزاده و تاکید 
نایب رئیس مجلس به استان اردبیل سفر کردیم ، تلاش 
مى کنیم تا در این منطقه بســیار مهم از نظر کشاورزى 
تصمیماتى اتخاذ کنیم تا مشکلات موجود برطرف شود.

این نماینده مردم در مجلس شوراى اسلامى با تاکید 
بر اینکه مشکلات استان در زمینه کشاورزى، آب و منابع 
طبیعى مورد بررســى قرار گرفته، امیدواریم بتوانیم در 
مسیر برطرف شدن اساسى آنها گام برداریم، عنوان کرد: 
مسائل پایاب سد خداآفرین، صنایع فرآورى محصولات 
کشاورزى، صادرات محصولات، مسائل کشت و صنعت 
مغان، اصلاح الگوى کشت و مسائل عشایر از جمله موارد 
مد نظر کمیسیون کشاورزى در استان اردبیل است. او در 
خصوص نوسانات بازار گوشت مرغ و تخم مرغ، گفت: یکى 
از موضوعات مهم در زمینه تولید گوشت مرغ و تخم مرغ 
تامین نهاده هاى دامى اســت، با جلسات بسیار زیاد در 
مجلس و پیگیرى رئیس مجلس شوراى اسلامى اختیارات 
بازرگانى حوزه کشاورزى از وزارت صنعت، معدن و تجارت 
به وزارت جهاد کشاورزى واگذار شد که تاثیر آن را بر روى 
کاهش قیمت نهاده هاى دامى مى بینیم. وى در پایان با 
تاکید بر اینکه از امروز پاســخگوى سوالات کمیسیون 
کشاورزى مجلس در زمینه مشکلات تامین نهاده هاى 
دامى وزارت جهاد کشــاورزى اســت، خاطرنشان کرد: 
امیدواریم انســجام در حوزه مدیریتى مشــکل کمبود 
نهاده ها و افزایش قیمت مرغ و تخم مرغ را برطرف کند .

سپرده گذاران بانک ملت تا 3.3 درصد سود 
بیشتر دریافت کردند

بانک ملت به سپرده هاى سرمایه گذارى مشتریان 
خود در ســال 98 تا 3/3 درصد ســود بیشــتر و قطعى 
پرداخت کرد. به گزارش روابط عمومى بانک ملت، سود 
سپرده هاى ســرمایه گذارى در بانک ها براساس قانون 
عملیات بانکى بدون ربا به صورت على الحساب بوده و بانک 
در صورت عملکرد موفق و سودآور مبلغى را تحت عنوان 
ســود قطعى، افزون بر ســود على الحســاب سپرده به 
مشــتریان پرداخت مــى کند. براین اســاس، عملکرد 
درخشان بانک ملت در جذب منابع، اعطاى تسهیلات و 
سودآورى در سال 98، این اتفاق خوشایند و پدیده متمایز 
را براى ســپرده گذاران و مشــتریان وفادار این بانک در 
شرایط ســخت اقتصادى و آثار شیوع کرونا بر اقتصاد به 
ارمغان آورده اســت. شایان ذکر است، مابه التفاوت سود 
پرداختى به سپرده هاى سرمایه گذارى کوتاه و بلند مدت 
سال 98 براساس معیارهایى از قبیل نرخ اسمى سپرده در 
زمان افتتاح آن، نوع، مدت ماندگارى و ... محاســبه و به 

حساب سپرده گذاران بانک ملت واریز شده است.

پرداخت تسهیلات «کشاورز کارت» به 
تولیدکنندگان محصولات استراتژیک 
الــه خدارحمــى  روح 
مدیرعامل بانک کشــاورزى، 
ضمــن اعــلام خبــر صدور 
«کشاورز کارت» گفت: در این 
کارت منابعى براى خرید نهاده 
در اختیــار کشــاورزانى که 
محصولات استراتژیک مانند 
گندم، جو و دانه هاى روغنى تولید مى کنند، قرار مى گیرد و 
«کشاورز کارت» براى تامین نقدینگى براى فصل کاشت در 
اختیار کشاورزان قرار مى گیرد، که به ازاى هر هکتار زراعت 
دو میلیون تومان تسهیلات پرداخت مى شود و سقف در نظر 
گرفته شــده براى پرداخت تســهیلات از طریق «کشاورز 
کارت»، 20 میلیون تومان است و در بانک سعى شده است 
در حداقل زمان «کشاورز کارت» در اختیار کشاورزان قرار 
گیردکه نرخ تســهیلاتى که از طریــق این کارت پرداخت 
مى شود، 12 درصد در سال و مدت باز پرداخت یکساله بوده 
که در مقایسه با نرخ تسهیلات عادى یعنى 18 درصد، نرخ 
مناسبى است و درباره وثایق در نظر گرفته شده براى دریافت 
این کارت اعتبارى به دلیل رقم متوسط، دریافت این کارت 
نیاز به تضامین و وثایق زیادى نخواهد داشت ، کشاورزان از 
طریق ســامانه ســیتا با همکارى معاونت زراعت و جهاد 
کشاورزى اســتان ها به بانک کشاورزى معرفى مى شوند و 
معرفى بر اساس سطح زیر کشت انجام خواهد شد. همچنین 
پیش بینى شده است تا 3 روز کارى بعد از معرفى کشاورزان 
این کارت در اختیارشــان قرار گیرد و این کارت ابزارى براى 
پرداخت الکترونیک در پایانه هاى فروشگاهى خاص و مراکز 

عرضه نهاده ها مانند کود و سم است.
وى بــا بیان این که وزیر جهاد کشــاورزى اختصاص 
«کشاورز کارت» به سایر نهاده ها نیز را پیگیرى مى کند، اظهار 
امیدوارى کرد هر یک از کشاورزان یک کارت اعتبارى داشته 
باشد و با این کار بتوانیم به رفع مشکل نقدینگى کشاورزان در 

درجه اول و بخشى از جبران هزینه هاى تولید کمک کنیم.

بهره بردارى از «طرح شیرین سازى 
و انتقال آب خلیج فارس» 
با عاملیت بانک ملى ایران

یکى از بزرگترین پروژه هاى زیربنایى کشــور با عنوان 
«طرح شیرین سازى و انتقال آب از خلیج فارس تا استان هاى 
مرکزى» که به عاملیت بانک ملى ایران تامین مالى شده است، 

به زودى افتتاح خواهد شد.
به گزارش روابط عمومى بانک ملى ایران، این پروژه که 
تسهیلات قابل توجهى توسط کنسرسیومى از بانک ها به آن 
تزریق شــده، قرار است آب را پس از شیرین سازى از خلیج 
فارس به سه استان هرمزگان، کرمان و یزد انتقال دهد. کل 
تسهیلات پرداختى نظام بانکى به این پروژه بیش از 18 هزار 
و 101 میلیارد ریال و سهم بانک ملى ایران در آن بیش از 14 
درصد بوده است. همچنین بانک هاى سپه، صنعت و معدن، 
توســعه تعاون، کشــاورزى، ملت، تجارت، رفاه کارگران و 
صادرات ایران نیز هر کدام ســهمى از کل مبلغ تسهیلات 

پرداخت شده را بر عهده دارند.
آب تامین شــده توســط این پروژه علاوه بر شــرب و 
کشاورزى، در بخش صنعتى نیز قابل استفاده است، به طورى 
که صنایع معدنى گل گهر سیرجان، شرکت ملى صنایع مس 
ایران و شرکت صنعتى معدنى چادرملو از بهره برداران اصلى 
آن خواهند بود. طرح شیرین سازى و انتقال آب از خلیج فارس 
تا استان هاى مرکزى با خط لوله اى بالغ بر 900 کیلومتر طى 
ســه فاز برنامه ریزى شده است که فاز نخست آن در آینده 
نزدیک به بهره بردارى خواهد رسید، اما دو فاز باقى مانده قرار 

است تا سال 1400 به پایان برسد.
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رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: طرح تکمیلى مقابله با کرونا با عنوان «طرح سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانى» 20 آبان آغاز خواهد شد. سردار غلامرضا سلیمانى در جلسه قرارگاه بهداشتى و درمانى 
امام رضا(ع) که به ریاست فرمانده کل سپاه پاسداران برگزار شد، اظهار کرد: این طرح همه مجاهدت هایى را که سپاه هاى استانى کشور در کمک به بیمارستان ها و تامین کادرهاى مورد نیاز آنها، توزیع 
اقلام بهداشتى، آموزش و کمک به خانواده هاى نیازمند انجام مى دهند، تکمیل مى کند. وى گفت: همه این اقدامات، راهبرد تدافعى است و ما در قالب این طرح جدید مى خواهیم راهبرد دیگرى را در کنار 
این راهبرد به عنوان راهبرد اصلى به میدان بیاوریم که آن راهبرد تهاجمى یعنى قطع زنجیره تکثیر ویروس از طریق بیماریابى با تکیه بر همه ظرفیت هاى انسانى، ارتباطى، مخابراتى و فناورانه و شبکه بهداشت 
و درمان کشور است. سردار سلیمانى اضافه کرد: این طرح خیلى ساده و روان و مردم پایه است و با هزینه هاى بسیار کم اجرا و هزینه هاى آن هم به صورت متمرکز تامین خواهد شد. وى گفت: ما همه 
همت و ظرفیت  خود را در این کار به عنوان کار اصلى به کار خواهیم بست و با توجه به تدابیر رهبر معظم انقلاب و پیگیرى هاى مستمر فرمانده کل سپاه، ان شاءاالله از 20 آبان شاهد آغاز سراسرى اجراى 

این طرح باشیم. رئیس سازمان بسیج مستضعفین افزود: این طرح با عنوان طرح تکمیلى مواجهه و مبارزه با ویروس کرونا و مزین به نام «طرح سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانى» اجرا خواهد شد.

معاونت برنامه ریزى، پژوهش و فناورى 
اطلاعات نهاد کتابخانه هاى عمومى کشور 
در گزارشى با تشریح اقدامات صورت گرفته 
در روند ســاخت و راه اندازى کتابخانه در 
شــهرهاى فاقد کتابخانه در سال 98، از 
کاهش 11.5 درصدى آمار شهرهاى فاقد 

کتابخانه خبر داد.
به گزارش اعتبار بــه نقل از پایگاه 
اطلاع رسانى نهاد کتابخانه هاى عمومى 
کشور، ساخت و راه اندازى کتابخانه در 
شــهرهاى فاقــد آن از اولویت هــاى 
برنامه هاى نهاد بوده که از سال 97 توجه 
ویژه ترى به اجراى آن شد. بر این اساس 
در ســال 98 با مدیریت معاونت توسعه 
کتابخانه ها و ترویــج کتابخوانى نهاد و 
همت مدیران کل استانى، 18 شهر کشور 
داراى کتابخانه شــدند کــه بر این مبنا 
شاهد کاهش یازده و نیم درصدى در آمار 

شهرهاى فاقد کتابخانه بودیم. همچنین 
تعداد 23 پروژه در حال ســاخت نیز در 
شهرهاى فاقد کتابخانه از سال 98 آغاز 
شــده و هم اکنون در حال اجرا است که 
امید مى رود تا پایان شهریور سال آینده 

به بهره بردارى برسند.
بر اساس این گزارش از سال 95 به 
طور متوسط، سالانه نزدیک به 3 درصد 
به مجموعه کتابخانه هاى نهادى کشور 
اضافه شده است که با احتساب کتابخانه 
هاى مشارکتى و مستقل به طور میانگین 
هر سال 100 کتابخانه راه اندازى و به بهره 
بردارى رسیده است. اما از طرف دیگر هر 
ســال به دلیل نظارت هــاى قانونى یا 
معضلات اقتصادى تعدادى از کتابخانه 
هاى مشارکتى لغو مجوز یا تعطیل شده 
اند؛ همچنین تعدادى از کتابخانه هاى 
نهادى نیز بر اســاس مشکلات ناشى از 

مخاطرات فنى مهندســى، سازه اى یا 
مسائل حقوقى از شبکه کتابخانه ها خارج 
شــده اند. بنابراین کتابخانه هاى افتتاح 
شده در شــهرهاى فاقد آن نزدیک، به 
نه هــاى  بخا کتا م  ر یک چهــا
نهادى بهره بردارى شــده در سال 98 
است. در این گزارش آمده است: افزایش 
4 برابرى هزینه هاى ســاخت و تجهیز، 
عدم تعیین وضعیت نقشه هاى توسعه در 
شــهرهاى جدید و همچنین تغییرات 
سالانه در تقســیم بندى هاى کشورى، 
عوامل محدود کننده در توسعه کتابخانه 
ها در شهرهاى بدون کتابخانه است که 
بایــد با بهره گیرى گســترده تر از توان 
خیران و اعتبارات استانى، توجه بیشتر 
فرمانداران و روساى سازمان هاى مسکن 
و شهرسازى شهرستان ها به جانمایى و 
ســاخت کتابخانه، آنهــا را مدیریت و 

کمرنگ کرد.
در پایان این گزارش آمده است: بر 
مبناى برنامه پنج ساله پیش بینى شده 
براى ساختن کتابخانه در همه شهرهاى 
ایران باید هر ســال تقریباً 20 درصد از 
تعداد شهرهاى فاقد این کتابخانه کاسته 
شــود که در دو سال گذشته با توجه به 
افزایش چشــمگیر هزینه هاى تملک 
ساخت و تجهیز، این عدد به 11 درصد 
رســیده که مى طلبد بــا برنامه ریزى 
هدفمندتر در سال هاى پیش رو این امر 
جبران شــود. مذاکــره و تفاهم با بنیاد 
مستضعفان، ســتاد اجرایى فرمان امام 
(رحمت االله علیه)، بســیج سازندگى و 
خیران محلى از جمله برنامه هایى است 
که معاونت توسعه نهاد آغاز کرده که امید 
است با عنایت خداوند و هم عزمى ملى، 

در انجام این طرح موثر باشد.

در سال 98 هر دو ماه سه شهر بدون کتابخانه، کتابخانه دار شدند

به گزارش روابــط عمومى اداره کل 
کتابخانــه هاى عمومى اســتان قزوین، 
فاطمه محمدبیگى، مدیرکل کتابخانه 
هاى عمومــى قزوین با هدف توســعه 
همکارى ها با سعید حوائج، مدیر کل امور 
مالیاتى استان قزوین دیدار و گفتگو کرد.

در این دیدار محمدبیگى، شــرایط 
بهره مندى صاحبــان صنایع از معافیت 
هاى مالیاتى در قبال احداث کتابخانه هاى 
عمومى مطابق با ماده 172 قانون مالیات 
هاى مستقیم و ضرورت ورود این افراد در 
ساخت، توســعه و تجهیز کتابخانه ها را 

یادآور شد.
وى با اشــاره به وجود کتابخانه هاى 

عمومى نهادى، مشــارکتى و مستقل در 
سراسر استان، برخى از این کتابخانه ها را 
تنها مراکز فرهنگى در آن مناطق دانست و 
گفت: امــروز کتابخانه هــاى عمومى با 
کارکردهاى متعدد در خدمت مراجعان و 
علاقمندان به کتاب و کتابخوانى هستند 
و با برگزارى برنامه هاى متنوع فرهنگى و 

آموزشى در جهت آگاهى بخشى به جامعه 
گام برمــى دارند. او یکــى از مهم ترین 
اقدامات مجموعه کتابخانه هاى عمومى را 
تسهیل حضور مراجعان به کتابخانه ها و 
بهره منــدى از امکانات ایــن مجموعه 
برشمرد و اظهار داشت: استفاده از خدمات 
و نشست هاى متعدد تخصصى و عمومى 
امروزه یکى از نقاط قوت کتابخانه ها است.
 وى همچنین به نیاز برخى از مناطق 
شــهرى و روستایى اســتان به کتابخانه 
عمومــى نیز اشــاره کرد و بــا اذعان به 
مشــارکت خیرین در احــداث و تجهیز 
کتابخانه هاى عمومى در برخى از شهرها 
و روستاهاى استان، بر لزوم تسهیل حضور 

برخى از سرمایه گذاران و صاحبان صنایع 
در این حوزه تاکید کرد.

سعید حوائج مدیر کل امور مالیاتى 
اســتان قزوین ، مطالعه کتاب را تنها راه 
ایجاد آگاهى و اندیشه ورزى در میان افراد 
مختلف جامعه دانست و گفت: با حضور و 
مشــارکت صاحبان صنایع و مشاغل در 
بحث ســاخت، تجهیز و تعمیر کتابخانه 
هاى عمومى و بهره منــدى از امتیازات 
قانونى معافیت هاى مالیاتى تعیین شده 
در ذیل همین قانــون، اداره کل مالیات 
کمک چندین برابرى و شایانى به صاحبان 
مشــاغل و صنایــع که در ایــن موضوع 

مشارکت نمایند، خواهد کرد. 

با هدف توسعه همکارى ها انجام شد؛

دیدار مدیران کل کتابخانه هاى عمومى و امور مالیاتى استان قزوین

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراى اسلامى:

حق کتابخانه هاى عمومى در لایحه بودجه 1400 ادا مى شود
جلسه شوراى ادارى کتابخانه هاى 
عمومى شهرســتان دشتستان با حضور 
مسئولان کتابخانه هاى این شهرستان در 

کتابخانه شهید بهشتى برگزار شد.
به گزارش روابــط عمومى اداره کل 
کتابخانه هاى عمومى اســتان بوشــهر، 
جلســه شــوراى ادارى کتابخانه هاى 
عمومى شهرســتان دشتستان با حضور 
مسئولان کتابخانه ها در کتابخانه عمومى 

شهید بهشتى برازجان برگزار شد.
در این جلسه مجتبى عباسى، رئیس 
اداره کتابخانه هاى شهرستان از زحمات 
و پیگیرى مســتمر همــکاران در انجام 
وظایف محوله در وضعیت شیوع کرونا در 
کشور تقدیر کرد و تلاش و جدیت بیشتر 
همــکاران جهــت تحقق رســالت نهاد 
کتابخانه هاى عمومى کشــور مبنى بر 
ترویج و گســترش فرهنــگ مطالعه و 
کتابخوانــى خصوصا در فضاى مجازى را 

خواستار شد.

در ادامه این جلسه ابراهیم رضایى، 
نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراى 
اسلامى در تماس تصویرى، گفت: تکریم 
جایگاه والاى کتاب و کتابخوانى وظیفه 
همــه مســئولان و مردم بــوده و نقش 

کتابــداران در این زمینه بســیار پررنگ 
است.

وى بیان کرد: افزایش سرانه مطالعه 
به عزم و اراده همگانى و اجتماعى نیاز دارد 
و مى بایســت کتاب به عنــوان یکى از 

نیازهاى جامعه شناخته شود.
نماینده مردم دشتستان در مجلس 
شــوراى اســلامى ضمن تقدیر از تلاش 
کتابداران در انجام رســالت مهم ترویج 
فرهنــگ کتاب و کتابخوانــى، گفت: در 
لایحه بودجه سال 1400 سعى خواهیم 

کرد حق کتابخانه هاى عمومى ادا شود.
در ادامه جلسه رئیس اداره کتابخانه 
هاى شهرستان بر لزوم جذب منابع اهدایى 
از ســوى خیرین، اجراى تفاهم نامه ها، 
شاخص هاى ارزیابى کتابخانه و خلاقیت 

در برنامه هاى فرهنگى تاکید کرد.
در این جلســه على دهقان، مسئول 
کتابخانه عمومى امام محمد باقر (ع) آب 
پخش درباره ساخت کلیپ هاى معرفى 
کتاب و طیبه زارع، مسئول کتابخانه امام 
خامنه اى شبانکاره در مورد بخشنامه هاى 

فرهنگى توضیحاتى ارائه دادند.
در پایان اعضاى حاضر در جلسه به 
بیان نظرات و پیشنهادات خود پرداختند.

وزیر نیرو از بهره برداري 124 پروژه در 
قالب پویــش #هرهفته_الف_ب_ایران از 
ابتداي امســال تاکنون خبــر داد و گفت: 
تاکنون در دولت تدبیر و امید 19 هزار و 500 
میلیارد تومان در بخش هاي آب و برق تهران 

سرمایه گذاري شده است.
به گــزارش اعتبــار به نقــل از پایگاه 
اطلاع رســانى وزارت نیرو (پــاون)، ”رضا 
اردکانیان“ در بیســت و ششمین هفته از 
پویــش #هرهفته_الف_ب_ایران در آیین 
افتتاح 3 پروژه صنعت آب و برق استان هاى 
تهــران و هرمزگان با اعتبار 3340 میلیارد 
تومان که با حضور رئیس جمهور به صورت 
ویدئوکنفرانس انجام شــد، اظهار داشت: 
امروز در بیســت و ششمین هفته پویش، 
یکصد و بیست و چهارمین پروژه این پویش 
را در ســال 99 با دســتور و حضور رییس 
جمهــوري افتتاح می کنیم، از این تعداد 7 
پروژه ســاز و کاري و 117 پروژه ساخت و 

سازي در مجموع با سرمایه گذاري 31 هزار 
و 780 میلیارد تومان اســت. آنچه می ماند 
126 پروژه دیگر با سرمایه گذاري 18 هزار 
میلیارد تومان تا پایان امسال به بهره بردارى 
مى رســد ، امروز در حالــی که از جمعیت 
حــدود 7,5 میلیارد نفري کره زمین اعلام 
می شود که در شــهرها 96 درصد پوشش 
دسترســی به آب وجود دارد، حدود 4 برابر 
کل جمعیت ایران در جهان هنوز در شهرها 
بــه آب دسترســی ندارند، امــا به برکت 
جمهوري اسلامی با فعالیت هایی که توسط 
خود مردم صورت گرفته در تهران و ســایر 

شهرها دسترســی 100 درصدي داریم ،  
تامین آب باکیفیــت تهران براي جمعیت 
وسیع این ابرشهر توفیق بسیار بزرگی است 
که حاصل شده است. در تهران،  دولت تدبیر 
و امید افتخار این را داشــته که در 7 سال 
گذشته در صنعت آب و برق حدود 19 هزار 
و 500 میلیارد تومان سرمایه گذاري کند. 
11 هزار میلیــارد تومان از این مجموع در 
صنعت آب و مابقی در صنعت برق است ، در 
تهران، از دهه هاي قبل دسترسی خوب اگر 
نه کامل به آب شرب داشتیم؛ سد امیر کبیر 
در سال 1340، سد لتیان در سال 1347، 
ســد لار در سال 1359، ســد طالقان در 
ســال هاي 84 و 85 و ســد ماملو در سال 

1389 به بهره برداري رسیدند.
اردکانیان گفت: منابع آب ســطحی 
آب هاي بســیار باکیفیتی هستند؛ امروز، 
سالانه در تهران بزرگ بیش از یک میلیارد 
متر مکعب مصرف آب شــرب و بهداشت 

داریم که 75 درصد آن از آب هاي سطحی 
و بقیه از منابع زیرزمینی است.

وي افزود: تلاش بر این بوده که سهم آب 
زیرزمینی را کاهش دهیم، به لحاظ این که 
آب هاي ســطحی آب باکیفیتی اســت و 
برداشت آب زیرزمینی موجب نشست زمین 
خواهد شــد، همچنین مســئله نشست 
فاضلاب هم در برخی نقاط می تواند موجب 
بروز مشکل شود که موضوع کنترل شده اي 

است.
وزیر نیرو گفت: تصفیه خانه بزرگ ششم 
تهران از جمله طرح هاي امروز است که قرار 
گرفتن در بالاترین نقطه شــهر ویژگی آن 
بوده و با اســتفاده از این تصفیه خانه حدود 
30 درصد انرژي برق را که براي پمپاژ آب از 
سایر تصفیه خانه ها براي شمال غرب و غرب 
تهران اســتفاده می کردیــم صرفه جویی 
می کنیم ، امروز 5 منطقه تهران از این امکان 
برخوردار می شوند و با سه سامانه آبرسانی 

در مناطــق 5، 9، 18، 21 و 22 تهــران و 
همچنین شــهر پرند این دسترسی فراهم 

می شود. 
وي افزود: در استان هرمزگان هم واحد 
دوم نیروگاه سیکل ترکیبی قشم به ظرفیت 
175 مــگاوات به بهره برداري می رســد و 
جمعا پــروژه هاي امروز بــا 3 هزار و 340 

میلیارد تومان افتتاح می شود.
اردکانیان همچنین در پاسخ به سئوال 
رئیس جمهوري گفــت: ما 7 تصفیه خانه 
بــزرگ در تهران و مناطــق مختلف اعم از 
شرق، شمال شــرق، جنوب شرق، مرکز و 
تصفیه خانه ششــم که حدود 300 متر از 
تصفیه خانــه «جلالیــه» و 210 متــر از 
تصفیه خانه «کن» بالاتر اســت، در شمال 
غرب داریم که پارســال بــا حضور رئیس 

جمهوري تصفیه خانه هفتم افتتاح شد. 
وي افزود: اصل موضوع، داشتن منابع 
تامین آب اســت، اما وقتی آب کافی داریم 

آنچه کنترل می کند کــه چه جمعیتی را 
تحت پوشش قرار دهیم سامانه هاي انتقال 
و ظرفیت تصفیه خانه هاي ماست و به همین 
دلیل در این زمینه ســرمایه گذاري خوبی 
شــده است ،  عملیات تصفیه خانه ششم از 
سال 86 آغاز شد؛ قرار بود با فاینانس خارجی 
اجرا شود، اما این مسیر بعد از مدتی به نتیجه 
نرسید، دوباره برنامه ریزي ها تغییر کرد و به 
سمت منابع و بودجه عمومی رو آوردیم و کار 
شروع شد، اما طبیعتا آهنگ سریعی نداشت 
، خوشبختانه در دو سال اخیر با حمایت و 
همراهی نمایندگان مردم در شوراي اسلامی 
شهر تهران و ساز و کارهاي ما در وزارت نیرو 
بین شــرکت آب منطقه اي که مسئولیت 
تامین را دارد و شرکت آب و فاضلاب استان 
تهران که مسئول توزیع است، منابع قابل 
ملاحظه و مــورد نیازي از محل قبوض که 
مردم مشارکت می کنند فراهم شد و امروز 

در نقطه افتتاح این تصفیه خانه هستیم.

سرمایه گذاري 19 هزار و 500 میلیارد تومانی در بخش هاي آب و برق تهران
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در پى فراگیر شدن ابتلا به بیمارى کرونا در استان یزد و نیاز شدید بیمارستان ها به اکسیژن، با دستور و تاکیدات مدیرعامل شرکت معدنى و صنعتى چادرملو مبنى برتامین نیاز بیمارستان ها به اکسیژن به هر 
میزان، این شرکت تاکنون بیش از 112 هزار کیلوگرم اکسیژن مورد نیاز بیمارستان هاى شهید صدوقى یزد و میبد و ضیائى اردکان به منظور استفاده بیماران نیازمند مبتلا به کروناى بسترى در این بیمارستان ها 
را به طور رایگان تامین کرده است. بر اساس این گزارش، مهندس ناصر تقى زاده مدیرعامل و عضو هیات مدیر چادرملو در گفت و گویى اعلام کرد: در شرایط همه گیر شدن کرونا در کشور و به مخاطره افتادن 
جان هموطنان، تکلیفى بر دوش ماست تا با تمام توان و امکانات به یارى مبتلایان و مراکز بهداشتى و درمانى برخیزیم، از این رو تا کنون علاوه بر تامین اقلام مورد نیاز جهت ضد عفونى واحدهاى صنعتى و معدنى، 
اماکن عمومى، سرویس هاى رفت و آمد کارکنان، وسایل نقلیه سبک و سنگین و دفاتر کارى و تجهیز 15 تیم بهداشتى همراه با ماشین آلات جهت ضد عفونى اماکن عمومى و مراکز پر تردد شهرهاى اردکان، عقدا، 
بهاباد و روستاهاى مجاور مجتمع هاى صنعتى و معدنى و توزیع 50 تن مواد ضدعفونى کننده مایع و جامد و ده ها هزار عدد ماسک و دستکش بین شهروندان، اقدام به تجهیز نقاهتگاه اضطرارى شهر اردکان با 100 
تخت و نقاهتگاه هاى مستقر در مجتمع هاى معدنى و صنعتى براى قرنطینه بیماران مبتلا به ویروس کرونا کرده ایم .وى افزود: همچنین چادرملو بالغ بر 220 میلیارد ریالى کمک هاى نقدى و غیرنقدى براى مقابله 

با کرونا به مراکز نظارتى و پزشکى استان یزد و شهرستان اردکان اهدا کرده است .گفتنى است، اکسیژن یکى از مواد مورد نیاز واحدهاى فولاد سازى است که در مجتمع صنعتى چادرملو تولید مى شود .

تأمین اکسیژن 
مورد نیاز 
بیمارستان هاى یزد  

از سوى چادرملو

ایران زمین
هفته نامه اقتصادى ایران

خبـــــر
کارنامه تولیدى 7 ماهه شرکت مس منتشر شد

رشد 10 درصدى تولید آند، 7 درصدى کاتد 
و 5 درصدى کنسانتره مس

دکتــر اردشــیر ســعد 
محمدى مدیرعامل شــرکت 
ملى صنایع مس ایران گفت: تا 
پایــان مهرماه ســال 1399، 
شــرکت مس 205هــزار و 
109تن آند تولید کرده است 
که با این میــزان تولید برنامه 
186 هزار و 146 تنى 7ماهه امســال را با 10 درصد رشــد 

محقق کرده است.
بــه گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومى صنایع  ملى 
مس ایران ،  دکتر اردشیر سعدمحمدى  گفت: همچنین طى 
این بازه زمانى شــرکت مس 162 هزار 731 تن کاتد مس 
تولید کرده است که نسبت به برنامه هفت ماهه امسال از رشد 
7 درصدى برخوردار شده واین میزان تولید آند و کاتد، رکورد 
تولید هفت ماهه این محصولات از ابتداى راه اندازى شرکت 
ملى صنایع مس ایران تاکنون ثبت شده است و طى این بازه 
زمانى رکورد تولید هفت ماهه تولید کنسانتره مس ثبت شد 
به طورى که مجموع کارخانجات تغلیظ شــرکت مس با 5 
درصد رشد نسبت به برنامه موفق به تولید 706 هزار و 789 
تن کنسانتره مس شدند که از ابتداى سال جارى تاکنون در 
مهرماه موفق به ثبت بالاترین میزان تولید کنسانتره مس 
شده ایم،  تولید کنسانتره مس در مهرماه با رشد 9 درصدى 
به رقم 107 هزار و 191 تن کنسانتره مس رسید که بالاترین 
میزان تولیدکنســانتره در هفت ماهه گذشته امسال بوده 

است.
 در 7 ماهۀ ابتدایى امسال این شرکت درمجموع تن171 
هزار و 466 تن مس محتوى معدنى تولید کرده است که در 
مقایســه با برنامه 167 هزار و 484 تنى، رشــد 2 درصدى 
داشته اســت ، طى 7 ماهۀ ابتدایى سال جارى درمجموع 
102میلیون و 916 هزار تن ســنگ معدن استخراج شده 
است که نسبت به برنامه امسال رشد 3درصدى رشد داشته 

است.
 همچنین شرکت مس در 7 ماهۀ سال 99، 31میلیون 
و 310هزار تن سنگ سولفور برداشت کرده است که 2 درصد 
از برنامه در نظر گرفته شــده براى برداشت سنگ سولفور 

جلوتر است.
بعد از 7 سال رکورد استخراج ماهیانه معدن میدوك 

شکسته شد
وى گفت: در ســال جهش تولید با تلاش و کوشــش 
حداکثرى پرسنل سخت کوش صنعت مس رکورد استخراج 
ماهیانه معدن میدوك با 2/2 درصد افزایش نسبت به رکورد 

قبلى در مهرماه 93 شکسته شد.
معدن میدوك در مهرماه ســال جارى موفق به ثبت 
رکورد جدیدى در استخراج ماهیانه شد؛ به طورى که مجموع 
ماده معدنى و و باطله استخراج شده در مهرماه امسال به رقم 
3 میلیون و 937 هزار و 102 تن رسید که نسبت به به رکورد 
قبل با 3 میلیون 852 هــزار و 684 تن 2/2 درصد افزایش 
داشته است ،  امور پالایشــگاه خاتون آباد در مجتمع مس 
شــهربابک در اردیبهشت ماه سال جارى نیز موفق به ثبت 
رکورد تازه اى در تولید کاتد شد به طورى که این پالایشگاه 
در اردیبهشت ماه موفق به رشد بیش از 12 درصدى تولید 

کاتد شد.

استفاده از ظرفیت هاى بانک شهر در پیشبرد 
پروژه هاى شهرى و کاهش مشکلات شهرنشینى

 سید محمود میر ابوالقاسمى رئیس شوراى اسلامى 
استان یزد با بیان اینکه بانک شهر با حمایت از پروژهاى 
عمرانى و فرهنگى توانسته باعث تحول و ارتقاء در عملکرد 
مدیریت شهرها شود، تاکید کرد: معتقدم مدیران شهرى 
با اســتفاده از ظرفیت هاى این بانک خواهند توانســت 

معضلات و مشکلات شهرها را برطرف کنند.
وى با اشاره به اینکه امروز نقش بانک شهر درپیشرفت 
پروژه هاى مهم و حساس شهرى در کلان شهرها ملموس 
است، گفت: قطعا با حمایت هاى بانکى تخصصى در حوزه 
شهرى که آشنا به نیازهاى این حوزه است خواهیم توانست 
در جلب رضایت شــهروندان قدم هــاى تاثیرگذار ترى 
برداریم ظ بانک شهر با ارائه خدمات به موقع و مناسب در 
حــوزه بانکــدارى الکترونیکــى توانســته در افزایش 
رضایتمندى عمومى از عملکرد مدیریت شهرى و کاهش 
مشــکلاتى همانند آلودگى هوا و کاهش تراقیک نقش 
آفرینى کند. وى با اشاره به شناخت مدیران بانک شهر از 
نیازهاى مدیریت شهرى و شــهروندان،ادامه داد: وجود 
نیروى انسانى متخصص، باتجربه و فنى در بانک شهر باعث 
شده تا این بانک بتواند ضمن ارائه خدمات جدید براساس 
استانداردهاى روز دنیا در راستاى افزایش رضایتمندى 
شهروندان از خدمات بانکى نیز گام بردارد ، نوع خدمات، 
نحوه فعالیت و تلاش هاى شبانه روزى مجموعه مدیران 
و نیروى انســانى در بانک شهر باعث شده تا شهروندان 
اعتماد بیشترى به این بانک در مقایسه با سایر بانک ها و 
مؤسسات مالى و اعتبارى داشته باشند ،  افزایش همکارى 
فعالان مدیریت شهرى در شوراهاى اسلامى و شهردارى 
ها و گسترش فعالیت این بانک به سایر شهرهاى استان 
ها مى تواند ضمن افزایش منابع مالى بانک شهر در توسعه 

همزمان شهرهاى کشور تأثیرگذار باشد.

خبـــر
امضاى 221 قرارداد پژوهشى 

با دانشگاه ها

رئیس هیات عامل ایمیدرو اعلام کرد: احیاء معادن 
کوچک، رونق حوزه گوهرســنگ ها، توسعه استخراج و 
اکتشــاف در عمق و دانش فنى زنجیــره محصولات، از 
نیازهاى فناورانه ایمیدرو محسوب مى شود. وى افزود: 
در این راستا ایمیدرو به منظور تحقق اهداف، آماده تامین 

مالى ایده هاى دانشگاه ها و مراکز علمى است.
به گزارش روابط عمومى ایمیدرو، خداداد غریب پور 
در جلسه ”جلسه پایش تفاهم نامه هاى ایمیدرو با مراکز 
علمى“ که با حضور جمعى از روسا و نمایندگان دانشگاه 
هاى برتر برگزار شد، افزود: توسعه معادن کوچک مقیاس 
یک از رویکردهاى ایمیدرو است که در این زمینه شرکت 
تهیه و تولید مواد معدنى(شــرکت تابعه ایمیدرو) آماده 
همکارى با دانشگاه ها در پیشبرد اهداف این بخش است.
وى افزود: اســتراتژى دیگر این سازمان رونق حوزه 
سنگ هاى قیمتى و نیمه قیمتى است. بخشى که ظرفیت 
هاى آن ســال ها مغفول واقع شده و با برنامه ریزى هاى 

ایمیدرو، در مسیر توسعه قرار گرفته است.
غریب پور ادامــه داد: در این بخش به هر میزان که 
دانشگاه ها در مقاطع دکترى و ارشد پایان نامه با موضوعات 
مورد توجه ایمیدرو ارایه کنند، تامین مالى آن را به عهده 

خواهیم گرفت.
معــاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: رویکرد 
سوم ایمیدرو، توسعه استخراج و اکتشافات در عمق است 
که در این بخش حمایت از ایده هاى دانشگاه ها را خواهیم 

داشت.
وى بــا بیــان اینکــه ”دانــش فنــى“ از دیگــر 
رویکردهاى ایمیدرو محسوب مى شود، اظهار داشت: در 
حال حاضر جهاد دانشگاهى بر روى زنجیره فولاد فعالیت 
هاى مطالعاتى دارد و اگر سایر دانشگاه ها در سایر زنجیره 
هاى ارزش همچون صنعت مس آماده همکارى هستند، 

مى توانند برنامه هاى خود را اعلام کنند.
امضاى 221 قرارداد

رئیس هیات عامل ایمیــدرو در بخش دیگرى از 
سخنانش اظهار داشت: ایمیدرو 221 قرارداد به ارزش 
88 میلیارد تومان در ســال 98 و شــش ماهه امسال با 

دانشگاه ها و مراکز علمى داشته است.
وى با اشــاره به پیشتازان معدن و صنایع معدنى در 
همکارى با دانشگاها گفت: شــرکت فولاد مبارکه (30 
میلیارد تومان)، ایمیدرو (16,7 میلیارد تومان)، فولاد 
خراســان و گل گهر از جمله پیشــتازان معدن و صنایع 
معددنى از لحاظ ارزش قراردادها در همکارى با دانشگاه 

ها و مراکز علمى هستند.
معــاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: در حال 
حاضر به لحاظ تعداد قرارداد نیز شرکت مبارکه، ایمیدرو، 

گل گهر در جایگاه هاى اول تا سوم قرار دارند.
اقدامات برجسته در همکارى با دانشگاه ها

غریب پور با اشــاره به برجســته ترین همکارى ها 
بین ایمیدرو و دانشگاه ها، گفت: طرح توسعه توانمندى 
هاى فنى و مهندسى ایمیدرو در حوزه معدن و صنایع 

معدنى توسط دانشگاه تهران تهیه شده است.
رئیس هیات عامل ایمیدرو افزود: خروجى این طرح 
پیوست فناورى بخش معدن و صنایع معدنى است که بر 
اســاس آن فهرست فناورى هاى اولویت دار ین حوزه به 

ستاد اقتصاد مقاومتى ارایه مى شود.
وى گفت: این برنامه ریزى، چشم انداز آتى در زمینه 
فناورى حوزه معدن و صنایع معدنى را مشخص خواهد 

کرد.
غریب پور افزود: رونمایى از شــبیه ســاز رانندگى 
دامپتراك توسط دانشگاه خواجه نصیر، راه اندازى کافه 
معدن در دانشگاه امیرکبیر، ایجاد مرکز نوآورى دانشگاه 
تهران بــا حمایت شــرکت مبارکه، راه انــدازى مرکز 
هوشــمندى و رصد خانه فناورى و نوآورى در دانشگاه 
صنعتى شریف، از مهم ترین اقداماتى به شمار مى رود که 
در راســتاى پیوند دانشــگاه ها با بخش معدن و صنایع 

معدنى انجام شده است.
رئیس هیات عامل ایمیدرو تاکید کرد: حس تعلق 
به دانش بومى در کشور تقویت شده است و بدیهى است 
در شــرایط کنونى، سرنوشت مهتوم کشور، اتکا به توان 

داخلى است.
وى عنوان کرد: دفتر بومى سازى ایمیدرو نیازهاى 
فناورانه ایمیدرو را احصا و ارایه جامعى به دانشــگاه ها 

خواهد کرد.

رئیــس هیئت عامل ایمیــدرو روز 
یکشــنبه 27 مهرماه در جلسه اى که در 
محل سازمان توسعه و نوسازى معادن و 
صنایع معدنــى ایران با مدیــران عامل 
شرکت هاى فولاد مبارکۀ اصفهان، فولاد 
خوزســتان و فولاد اکســین برگزار شد، 
راهکارها و پیشنهاد هاى فولادسازان براى 
بازگشــت آرامش به بــازار و همچنین 
مشــکلات به وجود آمــده در زمینــۀ 
محصولات فولادى از جمله ورق و اسلب 
در بورس کالاى ایران  را  موردبررســى و 

تبادل نظر قرار دادند.
به گزارش پایگاه خبرى ایراســین، 
خداداد غریب پور، در این جلسه اظهار کرد: 
به تازگى با وزیر صنعت، معدن و تجارت 
مذاکراتى دربارة چگونگى رفع مشکلات 
به وجود آمده در بازار محصولات فولادى 
داشــتیم و در آن دو پیشنهاد مطرح شد. 
پیشنهاد اول این بود که کل محصولات در 
بورس کالا عرضه شود و پیشنهاد بعدى 
درخصوص مدیریت و کنترل بازار بود تا از 
این طریق بتوانیم بــا حفظ روش قبلى، 
قیمت محصولات فولادى را کاهش دهیم.

وى در این خصوص گفت: با توجه به 
اینکه تمامى اسلب تولیدى کشور توسط 
گروه فولاد مبارکه و فولاد خوزستان تولید 
مى شــود، در این جلسه پیشنهاد شد که 
شرکت هاى فولاد مبارکه، فولاد هرمزگان 
و فولاد خوزستان اسلب بیشترى وارد بازار 
کنند و مدیریت بازار نیز به دست همین 

شرکت ها انجام شود.
غریب پور در همین زمینه از برگزارى 
جلسه اى دیگر با حضور وزیر صمت خبر 
داد و گفــت: در این جلســه در خصوص 
پیشــنهاد هاى ایمیدرو و شــرکت هاى 
ذى نفــع براى ســاماندهى بــازار فولاد 

تصمیم گیرى شد.
وى خاطرنشان کرد: تا پیش از این، 
تصمیم گیرى دربــارة چگونگى فروش 
محصــولات فولادى در کشــور تنها در 
وزارت صمت متمرکز بود، اما از این  پس 
قرار است این اقدام با همکارى و نظرسنجى 
از تولیدکنندگان بزرگ فولادســاز انجام 

شود.
غریب پور ادامه داد: یکى از پیشنهاد ها 
در خصــوص تعیین قیمت و بازگرداندن 
ثبات به بازار محصولات فولادى این است 
که قیمت هاى بورس کالا طى چند سال 
گذشته بررسى و با قیمت هاى جهانى تراز 
شود. به این شکل که تفاوت قیمتى میان 
شــمش با تیرآهن و میلگرد و... در بورس 
ایران مشــخص و با بازار جهانى مقایسه 

شود.
رئیس هیئت عامل ایمیدرو در ادامه 
یکى از پیشــنهاد ها بــراى بهبود یافتن 
شرایط فعلى را خروج اسلب از بورس کالا 
با قیمت 5 درصد بیشتر از قیمت شمش 

خوزســتان اعلام کرد و در تشــریح این 
موضوع گفت: بعد از خروج این محصول از 
بورس کالا، فولاد مبارکه، فولاد هرمزگان 
و فولاد خوزستان نیاز نوردکاران را برطرف 
کنند تــا آن ها بتوانند با حداکثر ظرفیت 
تولید بــه کار خود ادامه دهند، چراکه در 
شرایط فعلى شرکت هایى همچون فولاد 
کاویان، فولاد گیلان و فولاد ســمنان با 
کمتر از 50 درصــد ظرفیت خود تولید 
مى کنند و براى تأمین مــادة اولیه خود 

دچار مشکل شده اند.
به گفتۀ غریب پور، این اقدام مى تواند 
به منظور حمایت از تولید ملى انجام شود. 
در واقع هدف این است که با خروج اسلب 
از بــورس کالا، ورق تولیدى کشــور به 
فولادســازانى که واحد نوردى دارند داده 
 شــود تا آن ها بتوانند بــا ظرفیت 100 

درصدى تولید کنند.
غریب پور اظهار کرد: تلاش ما بر این 
اســت که قیمت را به نفع مردم و عموم 
جامعــه کاهــش دهیم. یکــى دیگر از 
پیشنهاد هاى  مطرح شده در این جلسه به 
هم وصل شــدن ســامانه هاى مختلف 
همچون بهین یاب، ســامانۀ انبار، سامانۀ 
جامع تجارت و... بود که به عقیدة غریب پور 
این اقدام در صورت اجرایى شدن کمک 
بزرگى براى ساماندهى بازار محصولات 

فولادى خواهد کرد.

ظرفیت نوردکاران را به حداکثر 
مى رسانیم

در ادامــۀ این جلســه، حمیدرضا 
عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه نیز در 
خصوص پیشــنهاد مطرح شده از سوى 
رئیس هیئت عامل ایمیدرو مبنى بر خروج 
اسلب از بورس اظهار کرد: تا به امروز قیمت 
اسلب 5 درصد بیشتر از نرخ شمش فولاد 
خوزســتان بوده و خریداران آن به 4 تا 5 
شرکت محدود مى شوند. بنابراین با خروج 
اســلب از بــورس کالا مى توان بــازار را 
مدیریت کرد و با در اختیار گذاشتن این 
محصول به تولیدکنندگان پایین دستى 
ظرفیت تولید نــوردکاران را به حداکثر 

رساند.
وى افــزود: این در حالى اســت که 

اکنون تعداد اندکى از نوردکاران اسلب را 
مى گیرنــد و تبدیل به ورق مى کنند و در 
مقابل تعداد زیادى از این نوردکاران ورق 
فولاد را خریــدارى مى کنند، اما آن را به 
محصول نهایى تبدیل نمى کنند و در بازار 
آزاد به فروش مى رسانند و در نهایت باعث 

التهاب در بازار مى شوند.
به گفتۀ عظیمیان، اگر عرضه و تقاضا 
در بازار مدیریت شود و بتوانیم پاسخگوى 
80 تــا 90 درصد از نیاز باشــیم، تمامى 
مشکلات و مسائل حل خواهد شد. به این 
شــکل که فولاد مبارکۀ اصفهان، فولاد 
هرمزگان و فولاد خوزستان نیاز نوردکاران 
به ورق و اسلب را تأمین کنند و در مقابل 
نــوردکاران نیــز باید متعهد شــوند که 
محصولات تولیدى خود را در بورس عرضه 

کنند.
مدیرعامل فــولاد مبارکه ادامه داد: 
همچنین بهتر اســت ســقف رقابتى در 
بورس کالا برداشــته شــود. با این روش 
مى توان به شرایط قبل از سال 97 بازگشت 
و ثبــات را بــه بــازار آورد، چراکه امروز 
مى بینیم با شرایطى که از سوى وزارتخانه 
و ستاد تنظیم بازار پدید آمده و سیستم 
بهین یاب گذاشته شده، بیشترین التهاب 
در بازار محصولات فولادى به وجود آمده 
و نوردکاران از آن به نوعى سوءاســتفاده 

مى کنند.
عظیمیان گفت: در نهایت باید تقاضا 
و همچنیــن خروجى تولیــدى صنایع 
پایین دستى کنترل شود. همچنین بهتر 
اســت براى نوردکاران ســقف قیمتى 
گذاشته شود و عرضه نیز در بورس کنترل 

گردد.
وى افزود: فولاد مبارکه آمادگى دارد 
تا قیمت ورق خود را در بورس کاهش دهد 
و حتى میــزان عرضۀ خــود را از میزان 
مشخص بیشتر کند، اما به شرط اینکه در 
ادامۀ کار، فــولاد مبارکه بازندة این روند 
نباشــد و کســانى هم کــه محصول را 
خریدارى کرده اند با درصد مشخص و از 
پیش تعیین شده محصول تولیدى خود را 

در بورس عرضه کنند.

باید عرضه و تقاضا   قیمت بازار  را 

مشخص کند
طهمورث جوانبخت، معاون فروش و 
بازاریابى فولاد مبارکه در این جلسه اظهار 
کرد: طى سال هاى گذشته، همواره تفاوت 
قیمت محصولات در بورس کالا و بازار آزاد 
کمتر از 5 درصد بوده، اما در شرایط فعلى 
مى بینیم که در دو سال گذشته این درصد 

به 70 تا 80 درصد رسیده است.
وى ادامــه داد: هــر زمانى که بحث 
قیمت گذارى و تنظیم بازار مطرح شده، 
دچار مشکل شده ایم. این در حالى است 
که باید اجازه داد عرضه و تقاضا قیمت را 
در بازار مشــخص کنند. از طرفى تعیین 
سقف قیمتى نیز مشکلات خاص خود را 
دارد کــه یکى از آن ها ابطال معاملات در 
بورس اســت. مشکل دیگر اســتفاده از 
سیستم بهین یاب است که قیمت بازار بر 
اساس آن تعیین مى شــود، اما در مقابل 
محصولات صنایع پایین دستى مشمول 
قیمت گذارى دستورى نیستند و همین 

امر مشکل ساز شده است.
بــه گفتــۀ جوانبخــت، مى توان 
قیمت هاى جهانى فولاد (نسبت میلگرد و 
تیرآهن به شــمش، نسبت کلاف گرم به 
اسلب و شمش و ...) را بررسى کرد و بر این 
اساس قیمت ها را در ایران تعیین و کنترل 

کرد.
معاون فروش فولاد مبارکه ادامه داد: 
درصورتى که اسلب در اختیار نوردکاران 
قرار نگیرد، التهاب بازار بیشتر خواهد شد. 
بنابراین بهتر است محدودیت ها برداشته 
شــود و با اصــلاح کردن قیمــت پایه و 
برداشتن سقف قیمتى شرایط براى عرضۀ 

آن ها تغییر یابد.

پیشنهاد هاى مطرح شده
در نهایت در این جلسه خروج اسلب 
از بــورس کالا و توزیع آن توســط ســه 
فولادساز بزرگ، یعنى فولاد مبارکه، فولاد 
هرمزگان و فولاد خوزســتان، به شــرط 
تأمین حداکثرى نیاز نوردکاران و رساندن 
ظرفیت تولید این صنایع به حداکثر مورد 
تأییــد قرار گرفــت. همچنین در جهت 
حمایت از مصرف کنندگان، عرضۀ مواد 
اولیه به واحدهاى پایین دستى منوط به 
عرضۀ محصولات آن ها در بورس کالا شد.

یکى دیگر از مســائل مهم مربوط به 
صادرات محصولات فولادى بود و در این 
زمینه مقرر شد سه شرکت بزرگ فولادى 
2,5 میلیون اسلب موردنیاز نوردکاران را 
تأمین و احصا نمایند و بتوانند مازاد آن را 

صادر کنند.
گفتنى است از دیگر درخواست هاى 
مطرح شده در این جلسه، تأمین مواد اولیه 
و انرژى موردنیاز فولاد مبارکه بود و در این 
زمینــه، معاونت معدنــى وزارت صمت 

مکلف شد اقدامات لازم را انجام دهد.

پروژة تغییر طرح ساخت یاتاقان هاى 
آبگرد غلتک هــاى ریخته گرى به روش 
ریخته گرى در ماسه با محوریت دفتر فنى 
تعمیرات ریخته گرى مداوم و با همکارى 
واحدهاى کنترل کیفیت قطعات یدکى 
و بومى سازى فولاد مبارکه و شرکت هاى 
سازندة داخلى طرف قرارداد با موفقیت 

انجام شد.
شمسئول دفتر فنى تعمیرات در این 
خصوص افزود: ازآنجاکه خرید قطعات 
یدکى با کیفیت بالا و با کمترین هزینه در 
مدت زمان مناسب از اهداف فولاد مبارکه 
و مــورد تأکید مدیریت عالى ســازمان 
است، از اوایل سال گذشته پروژة تغییر 
طرح ســاخت یاتاقان هاى آبگرد مورد 

مطالعه قرار گرفت.
ســید مجتبى غیــورى در ادامه از 
آبگردها به عنوان قطعات بسیار پرمصرف 

ناحیه یاد و اضافه کرد: یاتاقان هاى آبگرد 
به منظور نگهدارى غلتک ها در خطوط 
ریخته گرى اســتفاده مى شود و عمل 
گردش آب و خنک کارى غلتک ها را نیز 

به عهده دارد.
وى با تأکید بر اینکه در روش قبلى 
براى ســاخت این قطعات، پلیت هاى 
52�� موجود در بازار خریدارى مى شد 
و به وسیله فرایندهاى متعدد برشکارى، 
ماشــین کارى و جوش، قطعــه مونتاژ 
مى گردیــد، گفت: در ایــن روش زمان 
زیادى صرف مى شد؛ ضمن اینکه  دورریز   
مواد و هزینۀ تمام شدة آن نیز زیاد بود. اما 
در فرایند ساخت جدید، آبگردها به روش 
ریخته گرى در ماسه تولید مى شوند که 
علاوه بر کاهش زمان ســاخت، کاهش 
متریــال مصرفى و تســریع در فرایند 

ساخت را در پى داشته است.

مسئول دفتر فنى تعمیرات تصریح 
کــرد: با اجراى این طــرح، وزن متریال 
استفاده شــده براى هر قطعــه به طور 
میانگین از 115 کیلوگرم به حدود 50 
کیلوگرم کاهش یافته و براى هر آبگرد با 
توجه به قیمت هاى سال 99 حدود یک 
میلیون تومان کمتــر هزینۀ متریال و 
ساخت پرداخت مى شود. با این حساب، 
با توجه به مصرف ســالانه حدود 3500 
عــدد یاتاقان آبگرد بــا متریال کدهاى 
مختلف در واحد ریخته گرى مداوم، این 

کار  ســالانه به طور تقریبى 3,5 میلیارد 
تومان صرفه جویــى اقتصادى به همراه 

داشته است.
وى از امکان به کارگیرى این روش 
در شرکت هاى فولاد مبارکه و هرمزگان 
و مجتمع فولاد ســبا خبــر داد و اظهار 
داشت: همان گونه که اشــاره شد، این 
روش باعث کاهش هزینۀ چشمگیرى در 

خرید قطعات مى گردد.
غیــورى در پایــان از حمایت هاى 
مدیریت ناحیۀ فولادسازى و ریخته گرى 
مــداوم، واحدهاى تعمیــرات ناحیه، 
حراســت، خرید تجهیــزات و قطعات 
یدکــى، کنترل کیفى، بومى ســازى و 
همچنیــن از همکارى شــرکت هاى 
پیمانکار و همکارانى کــه در انجام این 
طرح همکارى داشتند، صمیمانه تشکر 

و قدردانى کرد.

با حضور رئیس هیئت عامل ایمیدرو  و  فولادسازان کشور انجام شد؛

بررسى پیشنهاد هاى فولادسازان 
براى بازگشت آرامش به بازار

براى اولین بار در فولاد مبارکه انجام شد؛

ساخت یاتاقان هاى آبگرد غلتک به روش ریخته گرى در ماسه
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 الورح مصباح نجاح ؛ پارسایى ، چراغ پیروزى و رستگارى است. حضرت امیر المؤمنین على(ع):

مهار نقدینگى و کنترل گرانى با وصول 
مالیات هاى سنگین از درآمدهاى ..... 

ادامه از صفحه نخست- که در این بین اقشار ضعیف جامعه ، کارگر ، 
کارمند ، بیشترین زیان را مى بینند و اما مهار نقدینگى و کنترل گرانى با 
وصول مالیات سنگین از در آمدهاى .....که تنها راه برون رفت از بحرانهاى 
عمیق و گسترده اقتصاد بیمار کشور برخورد با شرایط موجود و ..... در 
گرو وصول مالیاتهاى سنگین از ثروت هاى باد آورده و ...... است ، نهایتا“ 
وصول مالیات از در آمدهاى غیر معقول ، مهار نقدینگى و گرانى ، را به 

همراه خواهد داشت.
 بارها و در مقالات متفاوت  تذکرات و فرامین مقام معظم رهبرى در ارتباط 
با کنترل نقدینگى و راهکارآن در جهت اجراى عملى اقتصاد مقاومتى ، رونق 

تولید ، جهش تولید باید بصورت عملیاتى مدیریت شود.
 مشکلات اقتصادى بخصوص گرانى و نقدینگى زیادافسارگسیخته 
درجامعه که برنامه هاى دولتهاى مختلف بعد از انقلاب اسلامى  پرونده  
ویژه اى  در هر دهه براى آن تـــرسیم شــد اما براى رفع آن قرار است 
تصمیمات اصولى اتخاذ شــود زیرا  ادامه این  وضع اقتصاد  کشــور را با 
خطرات جدى روبرو کرده و در صورتى که فکرى براى آن نشود اقتصاد را 
به سراشیبى خواهد کشاند ، مقامات عالى نظام در این ایام ، ترمز بریدن 
قیمتها براى نقدینگى در بازار و اشارات متولیان بانک مرکزى به مسایل 
اقتصــادى که در حال حاضر نقدینگى زیادى در جامعه وجود دارد و این 

یک خطر جدى بر اقتصاد کشور است .    
ادامه دارد

سرمقاله

13 آبان روز دانش آموز، روز تسخیر لانه جاسوسى گرامى بادعکس نوشت

جلسه ارزیابى عملکرد شش ماهه ذوب آهن 
اصفهان با حضور مدیرعامل و دیگر مدیران ارشد 
تاصیکو و مدیران شــرکت ذوب آهن اصفهان به 
صورت ویدئو کنفرانس 30 مهرماه در اصفهان و 

تهران برگزار شد.
در این جلسه غلامرضا سلیمانى مدیر عامل 
صدر تامین گفت : گزارش عملکرد ذوب آهن نشان 
دهنده  برنامه ریزى ، تعامل و فعالیت گسترده ، 
دقت و شــفافیت کارهاى این شرکت و تعامل و 

پاسخگویى مناسب مسئولین آن است.
وى افزود : تولید و فروش ریل ملى  و حذف زیان 
انباشته این شرکت در نیمه اول امسال  على رغم 
مشکلات تامین مواد اولیه و... ، نمونه اى از دستاوردها 
و موفقیت هاى بزرگ ذوب آهن است که منجر به 

اعتبار بخشى بالایى براى این شرکت است .
 مدیر عامل صدر تامین با قدردانى از  مدیران 
و کارکنان این شــرکت ، افزایش تولید مصوب و 
تولیدات محصولات جدیــد با ارزش افزوده بالا ، 
صادرات خدمات فنى و مهندســى و توسعه بازار 
صادرات ذوب آهن را خواستار شد. در این جلسه 
همچنین منصور یزدى زاده مدیر عامل ذوب آهن 
اصفهان ضمن تشکر از پیگیرى ها وحمایت هاى 
هلدینگ صدر تامین ، برنامه هاى شرکت در زمینه 
رشد کمى و کیفى تولید ، توسعه صادرات ،  تامین 
مواد اولیه ، تامین آب و برنامه راه اندازى کوره بلند 

شماره یک در آینده نزدیک را تشریح نمود .

وى اظهار داشــت : میزان فروش ذوب آهن 
اصفهان در 6 ماهه اول سال جارى با افزایش 46 
درصدى نســبت به مدت مشابه در سال قبل به 
75658 میلیارد ریال ، ســود خالص این شرکت 
در ایــن مدت با افزایــش 22 درصدى به 5504 
میلیارد ریال و سود عملیاتى این شرکت با افزایش 

10 درصدى به 8191 میلیارد ریال رسید .
در این جلســه گزارش عملکرد ذوب آهن 
اصفهــان در حوزه هاى تولیــد، خرید ، فروش 
وصــادرات، پروژه ها و طرح هاى توســعه، اهم 

موفقیت ها و دستاوردهاى یک ساله  و همچنین 
مسایل نیروى انسانى آن مطرح و مورد تایید قرار 
گرفت. شایان ذکر است ذوب آهن اصفهان  در 6 
ماهه منتهى به شهریور سال جارى براى هر سهم 
89 ریال ســود محقق کرد. این شرکت در مدت 
مشــابه سال قبل 73 ریال ســود براى هر سهم 
شناســایى کرده بود. علت اصلــى افزایش 22 
درصدى ســود در 6 ماهه اول سال 99 نسبت به 
مدت مشــابه قبل را مى توان ناشــى از رشد 46 

درصدى درآمدهاى آن دانست.

افق روشن سود دهى مادر صنعت فولاد در چشم انداز 99

ذوب آهن اصفهان از زیان انباشته خارج شد

خبر
بهره بردارى از بزرگ ترین پروژه شیرین سازى آب دریا

معــاون آب و آبفاى وزیر نیــرو از افتتاح 
بزرگ ترین پروژه شیرین سازى آب دریا در کشور 

خبر داد.
قاسم تقى زاده خامسى در صفحه اینستاگرام 
خود نوشت:  آغاز بهره بردارى از بزرگ ترین پروژه 
شیرین سازى آب دریا در کشور از خلیج فارس و 
انتقال به اســتان هاى کرمان و یزد با دســتور 
رئیس جمهورى با اعتبا ر 16 هزار میلیارد تومان به صورت ارزى و ریالى براى 
این طرح که شــامل یک تصفیه خانه، ایستگاه هاى پمپاژ، پست هاى برق و 
یک خط 305 کیلومترى لوله گذارى است و در فاز نخست آب را براى صنعت، 
نمک زدایى کرده و به سیرجان منتقل مى کند، توسط بخش خصوصى و با 

مشارکت بانک ها هزینه شده است.
بگفته وى این طرح در ایجاد شغل و توسعه صنعت بسیار تاثیرگذار است 
و در سه مرحله، نزدیک به 200 میلیون مترمکعب آب را به استان هاى کرمان 
و یزد براى استفاده صنایع پرآب بر منتقل مى کند ، در فاز نخست 70 میلیون 
مترمکعب براى دو استان یاد شده و 40 میلیون مترمکعب براى آب شرب 
شــهرهاى بندرعباس و بندر خمیر در نظر گرفته شده است و پیش بینى 
مى شــود در مرحله دوم، به همین میزان تا پایان سال منتقل شود. اهمیت 
این طرح در سرمایه گذارى بخش خصوصى و مشارکت بانک ها بدون دخالت 

اعتبارات دولتى است.


